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Γράφει ο:  Γράφει ο:  
Πάνος ΚαλουδάςΠάνος Καλουδάς

ΔΕΝ ΠΕΡΑΣΕ ΔΕΝ ΠΕΡΑΣΕ 
Ο ΕΚΒΙΑΣΜΟΣΟ ΕΚΒΙΑΣΜΟΣ

Είπαν όχι στο τελεσίγραφο Καχριμάνη

ΟΠΟΙΟΣ παρακολουθεί όσα διαδραματίζονται στην Ήπειρο, 
με όλα τα φαύλα εξ Ιωαννίνων εκπορευόμενα, δεν μπορεί παρά 
να απορεί και φυσικά να οργίζεται. Πως είναι δυνατόν να προκη-
ρύσσονται διαγωνισμοί για έργα εκατομμυρίων ευρώ και να κα-
ταγγέλλονται ή και να ακυρώνονται ως ... «φωτογραφικοί», που 
θα πει ότι με τους όρους που τίθενται...

Η ΘΕΣΗ ΜΑΣ
Ανομία εν ονόματι 
του δημοσίου συμφέροντος!

➔ Σελ: 13

➔ Σελ: 33

➔ Σελ: 16 - 17

O Δήμαρχος 
Ζηρού, αντί 
για έργα υποδομής και 
ανάπτυξης, επιλέγει 
έργα βιτρίνας!!!

5,2 ΕΚ. ΕΥΡΩ ΓΙΑ5,2 ΕΚ. ΕΥΡΩ ΓΙΑ
ΕΝΑ «ΚΑΠΡΙΤΣΙΟ»!ΕΝΑ «ΚΑΠΡΙΤΣΙΟ»!

«Παίζουν» με την «Παίζουν» με την 
πλατεία στα Γιάννιναπλατεία στα Γιάννινα

Συνέχεια στη σελ. 2

Name Calling: Name Calling: 
Το νέο δίλεπτο Το νέο δίλεπτο 
μίσους του Νίκου μίσους του Νίκου 
ΕισαγγελάτουΕισαγγελάτου ➔➔ Σελ: 21, 23Σελ: 21, 23

Γράφει ο:Γράφει ο:
Κωνσταντίνος Κωνσταντίνος 
ΒαθιώτηςΒαθιώτηςΓράφει ο:

Κωνσταντίνος 
Φαρσαλινός

Πρ. Αναπλ. Καθηγητής Πρ. Αναπλ. Καθηγητής 
Ποινικού Δικαίου Ποινικού Δικαίου 
Νομικής Σχολής ΔΠΘΝομικής Σχολής ΔΠΘ

Ο πόλεμος της παν-
δημίας και ο μεγάλος 
εχθρός, η αλήθεια

➔➔ Σελ: 19  Σελ: 19 

➔➔ Σελ: 5Σελ: 5

Γράφει ο:
Βασίλειος 
Κώνστας

Γράφει η:
Ελένη 
Καραπάνου - 
Λίγκα

Πόσα θα αφήσει 
πίσω η περιπέτεια, 
σαν αιμάτωμα 
ψυχής;

22-24 Οκτωβρίου 22-24 Οκτωβρίου 
Το συνέδριο της Το συνέδριο της 
ντροπής στα Γιάννεναντροπής στα Γιάννενα

➔➔ Σελ: 9Σελ: 9

57 στρέμματα - 
φιλέτα στον 

παραλίμνιο έβαλαν... 
πλώρη για ιδιώτες

Ιατρός - ερευνητής, 
Πανεπιστήμιο Πάτρας

Δημοσιογράφος Δημοσιογράφος 
στην ΕΡΤ, στην ΕΡΤ, 
ανταποκριτής ανταποκριτής 
ξένου τύπου,  ξένου τύπου,  
συγγραφέαςσυγγραφέας

► Νέα προκήρυξη για τους 
Σταθμούς Μεταφόρτωσης Απορριμμάτων
► Διαψεύδεται η Περιφέρεια ότι ολοκληρώθηκαν 
οι εργασίες και καταγγελίες για «ταξίματα»
► Διαχωρίζει τη θέση του ο Πρόεδρος 
του Αστικού ΚΤΕΛ από τον Περιφερειάρχη
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ΕΒΔΟΜΑΔΙΑΙΑ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗ 

ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ  

Ιδιοκτησία: ‘‘TYPOS PRINT’’ Ι.Κ.Ε. 
Έκδοση - Διεύθυνση: 

Ελένη Καραπάνου - Λίγκα  
Ειδικός Σύμβουλος - Συνεργάτης: 

Κώστας Καλτσής 
Υπεύθυνος Σελιδοποίησης: 
Μάριος - Μιχαήλ Λίγκας  

Graphic Designer:
Σταύρος Καραντώνης  

Υπεύθυνος  Αθλητικού Τομέα: 
Ανδρέας Φιλιππούσης

 Συνεργάτης Εμπορικού Τομέα: 
Ιππολύτη Καπελλίδη

  
• Όλα τα ενυπόγραφα κείμενα εκφράζουν 

τις απόψεις  των συντακτών και 
όχι υποχρεωτικά τη θέση της εφημερίδας 

• Απαγορεύεται η ολική ή μερική αναδημοσίευση 
κειμένων αλλά και φωτογραφιών της εφημερίδας  

χωρίς την προηγούμενη έγγραφη άδεια του εκδότη       

  • Μέλος της Ένωσης 
Ιδιοκτητών Επαρχιακού Τύπου  • 

ΕΤΗΣΙΕΣ ΣΥΝΔΡΟΜΕΣ: 
Τραπεζών, Δήμων, Οργανισμών, Ε.Γ.Σ., 
Σωματείων, Συλλόγων, Πολιτευτών 150€ 

Συνδρομή Iδιωτών 70€

ΕΤΟΣ ΙΔΡΥΣΗΣ: 2016 
ΕΔΡΑ: ΜΑΡΜΑΡΑ ΙΩΑΝΝΙΝΩΝ 

Γραφεία: Θ. Πασχίδη 26 - τηλ. 2651 55 2656        

www.typosepeirou.gr
typosepeirou@gmail.com

ΟΠΟΙΟΣ παρακολουθεί όσα διαδραματίζονται 
στην Ήπειρο, με όλα τα φαύλα εξ Ιωαννίνων εκπο-
ρευόμενα, δεν μπορεί παρά να απορεί και φυσικά 
να οργίζεται. Πως είναι δυνατόν να προκηρύσσο-
νται διαγωνισμοί για έργα εκατομμυρίων ευρώ και 
να καταγγέλλονται ή και να ακυρώνονται ως ... «φω-
τογραφικοί», που θα πει ότι με τους όρους που τίθε-
νται περιγράφεται συγκεκριμένη εταιρία που θα επι-
λεγεί; Λέμε για μεγάλα έργα ή υπηρεσίες, διότι για τα 
μικρότερα βρήκαν το κόλπο με τις απευθείας αναθέ-
σεις, που επιτρέπουν σε συγκεκριμένους πάλι, τους 
αυλικούς να θησαυρίζουν κι όχι μόνο αυτοί. 

ΛΟΓΙΚΑ θα έπρεπε να υπάρχουν ελεγκτικοί μηχα-
νισμοί που θα απέτρεπαν το φαινόμενο- σκάνδαλο, 
αλλά αυτοί επιλαμβάνονται του θέματος αν υπάρξει 
καταγγελία κι αν τελικώς εκείνος που θα την εξετά-
σει κάνει σωστά το καθήκον του, ίσως κάτι να γίνει. 
«Κάτι», που θα πει ότι κανένας δε θα λογοδοτήσει 
για τη συγγραφή της «φωτογραφικής» προκήρυξης, 
οπότε με μιά ... διόρθωση επαναλαμβάνεται η προ-
κήρυξη, ατιμωρητί πάντα. Έτσι λειτουργεί το «σύ-
στημα» στη χώρα, με την περιοχή μας να πρωτοπο-
ρεί, έστω κι αν σε όλα τα άλλα είναι ουραγός. 

ΧΩΡΙΣ να προσάπτουμε καμιά μομφή σε κανέ-
ναν, θα γίνουμε πιό συγκεκριμένοι, εκφράζοντας τις 
απορίες όλων. Εδώ και χρόνια αποφασίστηκε η αλ-
λαγή φωτισμού στις πόλεις των Ιωαννίνων και Πρέ-
βεζας. Το έργο περιέργως επέμενε να το χειριστεί 
η Περιφέρεια Ηπείρου, με το δήμαρχο των Ιωαννί-
νων κ.Μωυσή Ελισάφ, να συμφωνεί καίτοι η προ-
ηγούμενη Δημοτική Αρχή επέλεγε να το υλοποιήσει 
ο Δήμος. Έγινε η προκήρυξη και ακυρώθηκε ως ... 
φωτογραφική και μιλάμε για έργο 19,5 εκατ. ευρώ. 
Είχε όμως προηγηθεί καταγγελία αντιδημάρχου που 
δεν άφηνε περιθώρια για αμφισβητήσεις των προ-
θέσεων όσων είχαν εμπλακεί.

ΔΕΝ είναι το μόνο έργο που είχε την ίδια κατά-
ληξη. Οι Σταθμοί Μεταφόρτωσης Απορριμμάτων, 
ταλανίζουν από το 2017 Αρχές και πολίτες της 
Ηπείρου. Αναθέσεις, παρατάσεις ολοκλήρωσης επί 

παρατάσεων, προκήρυξη διαγωνισμού για τη λει-
τουργία τους ακυρώνεται δυό φορές ως ...φωτογρα-
φική πάλι και πάμε από την αρχή, με το κόστος να 
το επιβαρύνονται οι Δήμοι, οι πολίτες δηλαδή. Βλέ-
πουν το φως της δημοσιότητας καταγγελίες, Μέσων 
Ενημέρωσης και Περιφερειακών παρατάξεων για 
συμφωνίες, παζάρια και εξυπηρέτηση επιχειρηματι-
κών συμφερόντων και δεν ιδρώνει το αυτί κανενός!

ΕΥΘΥΝΕΣ δεν αναζητώνται από κανέναν, όπως 
συμβαίνει και με έργα και υποέργα στην οδό Νιάρ-
χου, αυθαιρεσίες εν γένει που ευνοούν επιχειρη-
ματίες, έργα του Δήμου Ιωαννιτών απεντάσσονται 
από Ευρωπαϊκά προγράμματα χρηματοδότησης, ο 
οδικός άξονας προς Κακαβιά πάει στις καλένδες με 
ευθύνη τοπικών παραγόντων, το ίδιο και η μελέτη 
σύνδεσης της Πρέβεζας με την Ιόνια Οδό. Όχι, πάλι 
κανένας εκ των ασκούντων τη διοίκηση και εχόντων 
τη ρημάδα την αρμοδιότητα δε φταίει!  

Φυσικά και τις δικαιολογίες τις έχουν πρόχειρες 
και βρίσκουν να τις λένε δεξιά και αριστερά, αλλά 
γνωρίζουν όλοι- και οι ίδιοι- ότι πλέον κοροϊδεύουν 
μόνο τους εαυτούς τους.

ΓΝΩΡΙΖΟΥΜΕ πως όσα λέμε ενοχλούν τους 
συμπεριφερόμενους ως αρειμάνιοι τσιφλικούχοι, 
αλλά θα επιμείνουμε να λέμε τα πράγματα με το 
όνομά τους. Όσοι πιστεύουν ότι τους αδικούμε, 
ας μας πούνε με επιχειρήματα και απλά λόγια τη 
δική τους εκδοχή. Τα γεγονότα όμως βγάζουν μάτι, 
όπως το ίδιο κάνουν και τα στοιχεία που δημοσιεύ-
ουμε. Μόνο που δεν ευαισθητοποιούνται όσοι θα 
όφειλαν και να πράξουν το καθήκον τους για την 
προάσπιση του δημοσίου 
συμφέροντος. Και να δεί-
τε που κι όσοι εμπλέκονται 
σε διαδικασίες σαν κι αυτές 
που προαναφέραμε, την 
...προάσπιση του δημοσίου 
συμφέροντος επικαλούνται 
και εν ονόματί του κάνουν 
όσα κάνουν ...

Ανοµία εν ονόµατι 
του δηµοσίου συµφέροντος!
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Δεν είναι η πρώτη φορά 
που η υπό τον κ.Μωυσή 
Ελισάφ Δημοτική Αρχή 
των Ιωαννίνων, προκαλεί 
τους πολίτες με τις αποφά-
σεις της, οι περισσότερες 
των οποίων δεν έχουν κα-
μιά λογική εξήγηση.

Η πιό πρόσφατη εξ αυτών 
είναι εκείνη που αφορά την 
κεντρική πλατεία (Πύρρου), 
την οποία αποφάσισε να ξη-
λώσει και να την ξαναφτιάξει.

Το κόστος αυτού του ...με-
γαλειώδους έργου, όπως το 
βάφτισε, θα ανέλθει στα 5,2 
εκατ.ευρώ, με την προηγού-
μενη Δημοτική Αρχή να το 
έχει κοστολογήσει στο 1,5  
εκατομμύριο!

Αξίζει να σημειωθεί ότι ο 
κ.Ελισάφ βρήκε έτοιμες μελέ-
τες από αρχιτεκτονικό διαγω-
νισμό που είχε προκηρύξει η 
Δημοτική Αρχή του κ.Θωμά 
Μπέγκα, αλλά δεν του άρε-
σαν για να θέλει να φτιάξει 
άλλες. 

Μετά από καιρό και υπό 
το σφυροκόπημα της αντιπο-
λίτευσης άλλαξε γνώμη και 
πλέον αποφάσισε να βάλει 
κι αυτός τη σφραγίδα του 
στην πολύπαθη πλατεία, ξο-
δεύοντας εκατομμύρια χωρίς 
συγκεκριμένο λόγο, αφού με 
πολύ λιγότερα μπορούσε να 
κάνει παρεμβάσεις που θα 
βελτίωναν μέχρι και θα άλλα-
ζαν την εικόνα της.

Η κεντρική πλατεία άλλαξε 

πολλές φορές «φυσιογνω-
μία», με τελευταία επί δη-
μαρχίας του κ.Νίκου Γκόντα, 
ως συνακόλουθο έργο του 
υπόγειου πάρκινγκ. 

Ηταν ένα έργο που ζητού-
σαν να γίνει όλες η Δημοτικές 
Αρχές από το 1975 και ο δια-
γωνισμός προκηρύχθηκε επί 
δημαρχίας του κ.Τάσου Πα-
πασταύρου, για να αρχίσει 
αμέσως η αμφισβήτηση και 
από τους μέχρι τότε υποστη-
ρικτές της καινοτόμου προ-
σπάθειας. 

Πρωταγωνιστές στις κα-
ταγγελίες οι κκ.Νίκος Ζαρ-
μπαλάς (πρώην Νομάρχης 
του ΠΑΣΟΚ), Φίλιππας 
Φίλιος, Μωυσής Ελισάφ, 

Δημήτρης Θεμελής Γιάννης 
Μελανίδης, για να προστε-
θεί αργότερα και ο κ.Θωμάς 
Μπέγκας.

Να σημειωθεί δε ότι η εται-
ρία του κ.Μπέγκα (ΤΟΚΑΤ 
ΑΕ) ήταν που σχεδίασε πλα-
τεία και υπόγειο πάρκινγκ με 
την «ΘΕΜΕΛΙΟΔΟΜΗ ΑΕ» 
και επειδή η τελευταία βού-
λιαξε εκχωρήθηκε η κατα-
σκευή του έργου.

Τώρα θα ξηλωθεί η πλα-
τεία, δε θα γίνει κάτι προς το 
καλύτερο, θα ξοδευτούν 5,2 
εκατ. ευρώ, θα κλείσει ο χώ-
ρος από το δικαστικό μέγαρο 
μέχρι τον φωτεινό σηματοδό-
τη στην «Οαση», σχεδιάζουν 
κόμβο στη θέση του μικρού 

αλσυλλίου (Αίγλη) δίπλα από 
το κτίριο της Περιφέρειας και 
τα αυτοκίνητα θα στέλνονται 
από το δρόμο πίσω από το 
πάρκινγκ προς Καλούτσιανη 
και το Ρολόι, για να προκλη-
θεί μιά χαώδης κατάσταση 
από το κυκλοφοριακό καμ-
φούζιο.

Κι όλα αυτά για να βγάλουν 
το άχτι τους προς τον κ.Γκό-
ντα, που όμως συνέπραξε 
στο να συγκροτηθεί αυτή η 
Δημοτική Αρχή και την στηρί-
ζει, χωρίς περιέργως να εγεί-
ρει την παραμικρή ένσταση 
σε όσα γίνονται!

Για αυτό και άφησαν την 
πλατεία σχεδόν να κατα-
στραφεί, την απαξίωσαν και 
ενώ με ελάχιστα χρήματα 
μπορούσαν να την φτιάξουν, 
μαζί της θα διαλύσουν το κέ-
ντρο και θα κόψουν την πόλη 
στα δύο για ένα καπρίτσιο, 
δαπανώντας και 5,2 εκατ. 
τουλάχιστον.

Έτσι αντιλαμβάνεται ο κ.Ε-
λισάφ την ...ανάπτυξη, την 
εξέλιξη των Ιωαννίνων, την 
ώρα μάλιστα που δεν είναι 
σε θέση να διατηρήσει την 
πόλη καθαρή- και για να μην 
χλευάζουν οι επισκέπτες με 
την ανικανότητα των διοικού-
ντων.

Ρεπορτάζ

5,2 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ ΓΙΑ ΕΝΑ «ΚΑΠΡΙΤΣΙΟ»!
«Παίζουν» µε την πλατεία στα Γιάννινα 

 Άφησαν να καταστραφεί η κεντρική πλατεία 
Έτσι θέλουν να τη φτιάξουν μαζί 
και το κέντρο της πόλης 
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Η Κυρία Τατάγια τι λέει;

* ΔΕ λέει μόνο αυτό το ΚΚΕ, αλλά κι ότι αν γίνει 
πόλεμος θα στραφεί κατά του στρατού μας και της 
δημοκρατίας, για να εγκαθιδρύσει δικτατορία του 
προλεταριάτου! Έτσι καθαρά χωρίς να παρεμβαί-
νει καμιά Αρχή του κράτους, έστω να τους ρωτή-
σει τι είναι αυτά που λένε, παρ ότι θα έπρεπε να 
τους καθίσουν στο εδώλιο για αμφισβήτηση του 
Πολιτεύματος, της Συνταγματικής τάξης και εσχάτη 
προδοσία, όπως θα έλεγε η γνωστή δικηγόρος των 
Αθηνών κ.Γεωργία Τατάγια- συνεργαζόμενη με την 

Περιφέρεια Ηπείρου με απευθείας αναθέσεις υπο-
θέσεων. Ή μήπως στη συγκεκριμένη περίπτωση 
συμφωνεί με το ΚΚΕ, ως κομμουνίστρια που λέει 
ότι είναι; 

Ο ... κουμανταδόρος

*ΕΙΠΑ Περιφέρεια και δεν μπορώ να μην απο-
ρήσω με την επιμονή του κ.Καχριμάνη να θέλει να 
κάνει κουμάντο και με τους διαγωνισμούς του Ανα-
γκαστικού Συνδέσμου Διαχείρισης Απορριμμάτων 
για τα σκουπίδια. Όχι μόνο αυτό, αλλά όπως θα 
διαβάσατε ξεκαθάρισε ότι αν δε γίνει η προκήρυξη 
όπως λέει εκείνος, θα προσφύγει για να ακυρώσει 
τη διαδικασία! Έτσι απλά και χωρίς καν να τηρεί τα 
προσχήματα! Και δε βρίσκεται ένας δήμαρχος να 
του πει ...άντε πνίξου ρε Αλέκο που μας έπρηξες 
με τις μαλ@@ίες σου...

Όλα τάχει η Μαριωρή...

*ΤΙ ακούω ο χριστιανός! Ο κ.Ολγα Γεροβασίλη 
του ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε ερώτηση στη Βουλή, κα-
ταγγέλλοντας την κυβέρνηση που δεν προβαίνει 
σε αναστήλωση της γέφυρας του Κοράκου! Να 
θυμίσω ότι την ανατίναξαν οι μεραρχίες των κομ-
μουνιστοσυμμοριτών υπό τον καπετάν Γιώτη (Χαρ. 
Φλωράκη) στις 29 Μαρτίου 1949, για να ανακό-
ψουν την πορεία του εθνικού στρατού. Ε, αυτή θέ-
λει ο ΣΥΡΙΖΑ να αναστηλωθεί με ένα κόστος που 
ξεπερνά τα 16,5 εκατ. ευρώ!!! Πάντως αν θυμάμαι 
καλά, είχε προθυμοποιηθεί και ο κ.Καχριμάνης να 
διαθέσει χρήματα από την Περιφέρεια Ηπείρου, 
χωρίς φυσικά (!) να ρωτήσει το Περιφερειακό Συμ-
βούλιο...

Τι (ή πόσα) θέλει;

*ΑΛΛΟ και τούτο... Ο διευθύνων σύμβουλος της 
εταιρίας που ανέλαβε να κατασκευάσει το έργο της 
επέκτασης του βιολογικού καθαρισμού Ιωαννίνων, 
λέει πως όλες οι ΔΕΥΑ (άρα και των Ιωαννίνων) 
είναι παραμάγαζο του δημάρχου και ρουσφετολο-
γικός μηχανισμός προσλήψεων! Δημιουργείται πά-
ντως η αίσθηση ότι η εταιρία «Μεσόγειος» ασκεί 
πιέσεις για να επιτύχει κάτι που διαπραγματεύεται. 
Μακάρι οι εξελίξεις να είναι διαφορετικές, αλλά 
προς το παρόν ροκανίζει το χρόνο αφού καθυστε-
ρεί να ξεκινήσει τις εργασίες.

... Και τα μυαλά στα κάγκελα

*ΣΙΓΟΥΡΑ δεν πάει καλά ο άνθρωπος και καλό 
θα ήταν να τον μαζέψουν εκεί στο Σκάι. Έχει παρα-
γίνει όμως το κακό με κάποιους ...πεφωτισμένους 
δημοσιογράφους- παπαγαλάκια, γιατί δεν είναι 
μόνο ο κ.Πορτοσάλτε που προκαλεί και εξοργίζει. 
Αυτοί οι τύποι πάνε να μας βάλουν να σκοτωθούμε 
μεταξύ μας και δεν τους νοιάζει ο Γολγοθάς που 
ανεβαίνουν οι πολίτες.

Μιά ωραία ατμόσφαιρα

*ΘΑ είχε καιρό να δει ο κ.Καχριμάνης τον Πρό-
εδρο της Βουλής κ.Τασούλα και τον επισκέφτηκε, 
παίρνοντας και τα παιδιά του μαζί του για να τον 
γνωρίσουν. Όσοι ασχολούνται με την πολιτική και 
αρέσκονται στην ανάλυση και ερμηνεία κινήσεων, 
διατείνονται ότι ο Περιφερειάρχης, σχεδόν στην 
απομόνωση από την κυβέρνηση, αποπειράθηκε 
μια επαφή με τον συμπατριώτη πολιτικό και να 
υποδηλώσει με αυτή ότι ... «είναι εδώ»! Η δε οικο-
γενειακή επίσκεψη, λένε, αποσκοπούσε στη δημι-
ουργία ενός συγκινησιακού κλίματος συμπαθείας. 
Πάντως ο κ.Τασούλας σίγουρα δεν θα τους ρώτησε 
πως πάνε οι οικογενειακές επιχειρήσεις. Ή μήπως 
ναι; 

 Ιανός

Παραπολιτικά Παραπολιτικά

Από την ορθή και την...

ΗΔΟΠΑΝΑ
Από την ορθή και την...

ΗΔΟΠΑΝΑ
Γράφει 

 ο 

Ιανός

Ο Χορός του Ζαλόγγου 

*ΚΑΠΩΣ έτσι θα γίνεται η υποδοχή των λογα-
ριασμών του ηλεκτρικού από τα νοικοκυριά. Με 
το χορό των γυναικών του Ζαλόγγου. Έχετε γειά 
βρυσούλες και τέτοια. Στα ύψη όλα, με την κυβέρ-
νηση να ακολουθεί και σε αυτή την περίπτωση μιά 
εξευτελιστική επιδοματική πολιτική. Να μειώσει τον 
ειδικό φόρο στα καύσιμα, ούτε που το συζητά! Διότι 
μέσω αυτού το κράτος εισπράττει ιλιγγιώδη ποσά 
και αυτά που θα δώσει (και σε πόσους...) είναι ψί-
χουλα. 

Καθένας με το χάλι του

*ΝΑ που και ο υπουργός Εξωτερικών κ.Νίκος 
Δένδιας προαλείφεται για πρόεδρος της ΝΔ και 
για αυτό έκανε «πρόβα» σφυροκοπώντας τον 
κ.Μπογδάνο, ζητώντας τη διαγραφή του, επειδή 
επιτέθηκε στο ΚΚΕ! Δίπλα του στη Βουλή ο πρω-
θυπουργός κ.Μητσοτάκης βγάζει φωτογραφίες με 
το κινητό του! Τα παιδία παίζει! Σας ξαναλέω, μόνο 
για τον εαυτό τους και τη νομή της εξουσίας νοιάζο-
νται. Για τίποτε άλλο.

Θέλει δίαιτα ο Αλέξης...

*ΚΑΛΑ ο κ.Τσίπρας στον κόσμο του. Που πάει 
έτσι ο ...Καραμήτρος; Τα πατζάκια του έφτασαν 
στα γόνατα κι αυτός πάει να μιλήσει, έτσι ατσού-
μπαλος. Δε φταίει βέβαια το παντελόνι, αλλά που ο 
ίδιος πάχυνε και χρειάζεται επειγόντως δίαιτα- και 
για να μην τον παίρνουν στο ψιλό. 

Κινητικότητα Φούσα...

*ΣΥΝΑΞΗ δημοσιογράφων από πολλά Μέσα 
Ενημέρωσης των Ιωαννίνων (και φίλων) στη Ρε-
πετίστη από τον πρώην υπουργό και βουλευτή 
κ.Αντώνη Φούσα, παρόντος του αδελφού του κ.
Στέφανου- γνωστού και από τις «εκδηλώσεις αλλη-
λεγγύης»- υγείας ανά την Ήπειρο. Μου είπαν πως 
δε συζητήθηκε ιδιαιτέρως κάποιο θέμα, σε φιλικό 
και εγκάρδιο κλίμα κύλισε η ώρα, ξεκοκαλίζοντας 
ένα ψημένο αρνί. Η απορία: Να ετοιμάζει άραγε 
κάτι η οικογένεια Φούσα;
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Η Εταιρεία Αξιοποίησης Ακινήτων έχει 
στην ατζέντα της και την ...”αξιοποίηση της 
παραλίμνιας έκτασης” με το γνωστό τρόπο του 
ξεπουλήματος σε επενδυτές.

Έξι τεμάχια-φιλέτα είναι αυτά που ως φαίνεται η 
ΕΤΑΔ προτίθεται να  “αξιοποιήσει”, θέμα το οποίο 
θα πρέπει να σημάνει συναγερμό στους τοπικούς 
άρχοντες αλλά και στους κοινοβουλευτικούς 
εκπροσώπους του τόπου. Ήδη οι πληγές που 
μετράμε είναι πολλές και οι ντόπιοι  πολιτικοί  
παρακολουθούν ανήμποροι στη καλύτερη των 
περιπτώσεων, ψελλίζοντας μισόλογα  για τα “μάτια 
του κόσμου” κάθε φορά που “χάνουμε” και από κάτι..

Απαιτείται άμεση τοποθέτηση από το σύνολο 
του πολιτικού κόσμου και από φορείς που θα 
αποσαφηνίσει αρχικά αν συμφωνούν με την 
πρόθεση της  ΕΤΑΔ ώστε να περάσουν σε ιδιώτες 
φιλέτα του παραλίμνιου διότι τουλάχιστον επίσημα 
κάτι τέτοιο δεν έχει γίνει σαφές στη Γιαννιώτικη 
κοινωνία η οποία μάλλον ακόμα αγνοεί και τον 
επικείμενο κίνδυνο.

Επιβάλλεται έστω και μετά από τόσες ήττες που 
μετρά ο τόπος, να δείξουν επιτέλους το πολιτικό 
ανάστημα  που απαιτούν οι περιστάσεις. Το τελευταίο 
διάστημα σε επίπεδο διεκδικήσεων ο τόπος γράφει 
τις πιο μελανές του σελίδες και όλοι αυτοί που επί 
αδρών αμοιβών και δόξας  τον εκπροσωπούν για 
να υπερασπίζονται τα δίκαια και τα συμφέροντά του 
είναι υπόλογοι για τις δυσάρεστες εξελίξεις...(Βελλά, 
φυσικό αέριο, τρένο, σχολές κλπ).

Οι προθέσεις από πλευράς ΕΤΑΔ έγιναν πλήρως 
αντιληπτές από έγγραφο του Διευθύνοντος 
Συμβούλου της, Στ.Βλαστού με αφορμή ερώτηση 
του Βουλευτή Στ.Καλογιάννη:

 «Σας γνωρίζουμε ότι η ΕΤΑΔ Α.Ε, έχοντας εντάξει 

κατά προτεραιότητα σε πρόγραμμα αξιοποίησης 
τα έξι (6) κυριότητάς της γεωτεμάχια με ΚΑΕΚ 
201190603002, 201190603003, 201190603009, 
201190603011, 201190603012, 201190603013, 
κείμενα στην παραλίμνια περιοχή του Αγίου 
Νικολάου Κοπάνων Ιωαννίνων, έχει αναλάβει 
τα τελευταία τρία χρόνια σειρά από ενέργειες, 
στο πλαίσιο της συνεργασίας της με τον Δήμο 
Ιωαννιτών, την Αστυνομική Διεύθυνση Ιωαννίνων 
και την 6η Υγειονομική Περιφέρεια Πελοποννήσου, 
Ιονίων Νήσων και Δυτικής Ελλάδας.

Όπως θα γνωρίζετε, οι επί έτη αυθαίρετες χρήσεις 
που λαμβάνουν χώρα σε επιμέρους τμήματα της 
εκμισθωμένης- από την δικαιοπάροχο της ΕΤΑΔ και 
της ΤΑΙΠΕΔ Α.Ε., 6η Υγειονομική Περιφέρεια προς το 
Δήμο Ιωαννιτών- έκτασης, αλλά και η εγκατάσταση 
Υπηρεσιών του Δήμου Ιωαννιτών σε αυτήν, οι 
οποίες λειτουργούν μέχρι και σήμερα, αποτέλεσαν 
τροχοπέδη στην αξιοποίηση των ακινήτων αυτών 
από την εταιρεία μας.

Ωστόσο, η ΕΤΑΔ, με συγκεκριμένες δικαστικές 
ενέργειες ενώπιον των αρμοδίων Δικαστηρίων, έχει 
ζητήσει την απόδοση της χρήσης των γεωτεμαχίων 
αυτών από το Δήμο Ιωαννιτών και από κάθε τρίτο 
που έλκει δικαιώματα από την εν λόγω μίσθωση, 
ενώ διεκδικεί και τα μισθώματα που αντιστοιχούν 
σε αυτή από το χρονικό σημείο της αυτοδίκαιης 
περιέλευσης των ακινήτων αυτών από την ΤΑΙΠΕΔ 
Α.Ε. στην εταιρεία μας, ήτοι, από 27/05/2016. Οι 
υποθέσεις αυτές εκδικάζονται κατόπιν αναβολών, 
την 09/03/2022.

Παράλληλα, η ΕΤΑΔ έχει αναθέσει και παραλάβει 
στις 10/08/2021 τοπογραφική μελέτη και διαγράμματα 
των εν λόγω ακινήτων, θεωρημένα από την αρμόδια 
Διεύθυνση Περιβάλλοντος και Πολεοδομίας του 

Δήμου Ιωαννιτών ως προς τους όρους δόμησης 
και την εφαρμογή ρυμοτομίας, καθώς μετά και τον 
καθορισμό των ορίων όχθης- παλιάς όχθης και 
παρόχθιας ζώνης, κατέστη απαραίτητη η αναλυτική 
αποτύπωση της πραγματικής κατάστασης επί των 
γεωτεμαχίων, προκειμένου μεταξύ άλλων και για 
την έκδοση άδειας περίφραξής τους, προς αποφυγή 
μελλοντικών καταλήψεων.

Στο πλαίσιο της στενής συνεργασίας της ΕΤΑΔ 
με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς, οι κατά 
προτεραιότητα ενέργειες της ΕΤΑΔ μέχρι την 
βέλτιστη για το δημόσιο συμφέρον αξιοποίηση- 
ευελπιστώντας εντός του 2022 – των εν λόγω 
ακινήτων, σύμφωνα με τις ανωτέρω διαδικασίες, 
είναι η απομάκρυνση των αυθαιρέτων κατόχων ως 
απαραίτητη προϋπόθεση  για την τοποθέτηση της 
περίφραξης προστασίας αυτών, η αποτροπή της 
επανάληψης παρόμοιων φαινομένων αυθαίρετης 
χρήσης και η ανάκτηση του ελέγχου του συνόλου 
των ακινήτων, παράλληλα με την ολοκλήρωση 
του διενεργηθέντος τεχνικού και νομικού ελέγχου, 
ώστε να αξιοποιηθούν στο έπακρο οι πραγματικές 
δυνατότητες των ακινήτων προς επιπλέον όφελος 
της τοπικής κοινωνίας και της παραλίμνιας 
περιοχής».

Μάλιστα ως αποδεικνύεται οι τοπικές αρχές 
γνωρίζουν εδώ και καιρό τις προθέσεις της ΕΤΑΔ,  
τουλάχιστον από το 2020 καθώς η εταιρία είχε 
αποστείλει σε Δήμο, Αστυνομία και Εισαγγελία 
επιστολές με τις οποίες απαιτούσε την εκκένωση 
των εκτάσεων και των παρακείμενων κτιρίων  για 
λογαριασμό της και προκειμένου να προχωρήσει 
στην “αξιοποίηση” που σχεδιάζει..

Κι όμως ένα χρόνο τώρα τηρείται “νεκρική σιγή” 
για ένα μείζον για την πόλη και τους πολίτες θέμα 
. Αυτό από μόνο του αφήνει πολλά ερωτηματικά 
όχι πλέον για τις προθέσεις τις ΕΤΑΔ, μα για τις 
προθέσεις πολιτικών προσώπων και φορέων που 
ηγούνται του τόπου. 

Μετά τα πανηγύρια για την “παραχώρηση”  του 
παλιού Πανεπιστημίου από την ΕΤΑΔ, καλό είναι να 
δουν αυτά τα 57 στρέμματα φιλέτο της Παμβώτιδας, 
εκτός και αν τα κάναμε... ανταλλαγή, θα λέγαμε 
κάνοντας ... χιούμορ φυσικά.

Θα τα διεκδικήσουν για την πόλη και τους πολίτες, 
όπως έκανε και ο Δήμος Σαρωνικού στο ΣΤΕ και 
δικαιώθηκε τον Νοέμβριο του 2020 ή τα ερωτηματικά 
θα γίνουν μεγαλύτερα για την πολιτική  ανεπάρκειά 
τους! (στη καλύτερη των περιπτώσεων)

Πολιτική Κοινωνία

Να προβούν σε άμεση διάθεση των ήδη υλοτο-
μημένων καυσόξυλων στους κατοίκους των παρα-
δασόβιων οικισμών  Ηλιορράχης και Καλλιθέας του 
Δήμου Κόνιτσας, ώστε να καλυφθούν χωρίς καμία 
άλλη καθυστέρηση οι ανάγκες θέρμανσής τους, 
ζητά με επείγον έγγραφό του ο Υφυπουργός Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας, Γιώργος Αμυράς, από 
τη Γενική Δ/νση Δασών και Αγροτικών Υποθέσεων 
της Αποκεντρωμένης Διοίκησης Ηπείρου-Δυτικής 
Μακεδονίας, τη Διεύθυνση Δασών Ιωαννίνων και 
το Δασαρχείο Κόνιτσας.

Λαμβάνοντας υπόψη την επικείμενη επιδείνωση 
των καιρικών συνθηκών και το αυξημένο κόστος 
θέρμανσης για κάθε νοικοκυριό των ορεινών περι-
οχών, ο Υφυπουργός καλεί τις δασικές υπηρεσίες 
να επισπεύσουν τις διαδικασίες διαμοιρασμού ξυ-
λείας σε όλες τις οικογένειες των δύο  χωριών πριν 
επέλθει ο βαρύς χειμώνας.

Όπως προβλέπει ο Δασικός Κώδικας, οι κάτοικοι 
των ορεινών περιοχών δικαιούνται ξυλείας από τη 
νόμιμη εκμετάλλευση των δασών της χώρας, δημό-
σιων και μη, η οποία πραγματοποιείται βάσει εγκε-
κριμένων δασοπονικών μελετών που εκπονούνται 
υπό την ευθύνη της Δασικής Υπηρεσίας αναφορι-
κά με τα δημόσια δάση και των Δήμων, αντίστοιχα, 
αναφορικά με τα δημοτικά δάση.

Με παρέµβαση Αµυρά 
επισπεύδεται η 

διάθεση καυσόξυλων

Το «Κοινό των Ηπειρωτών» 
καταψηφίζει τη νέα (17η) 
παράταση για τους ΣΜΑ

57 στρέµµατα - φιλέτα 
στον παραλίµνιο έβαλαν... 

πλώρη για ιδιώτεςΗ παράταξη μας καταψήφισε 
την νέα (17η ) παράταση παρα-
λαβής εξοπλισμού των Σταθμών 
Μεταφόρτωσης Απορριμμάτων, 
κατά την τελευταία συνεδρίαση 
της Οικονομικής Επιτροπής. 
Διαφωνήσαμε με την απόφαση 
Περιφερειάρχη για τη μετάθεση 
του συμβατικού χρόνου  παρά-
δοσης του εξοπλισμού του υπο-
έργου της Περιφέρειας Ηπείρου 
«Προμήθεια εξοπλισμού για 
τη δημιουργία Σταθμών Μετα-
φόρτωσης Απορριμμάτων στην 
Περιφέρεια Ηπείρου», από την 
ανάδοχο Κ/Ξ ENACT Α.Ε. – βά-
σει της από 15-06-2018 σύμβα-
σης, όπως αυτή έχει τροποποι-
ηθεί και ισχύει. Υποστηρίζουμε 
τη θέση μας, για το θέμα, ό,τι 
η ακολουθούμενη πολιτική των 
επαναλαμβανόμενων παρατά-
σεων παράδοσης – παραλα-
βής του ηλεκτρομηχανολογικού 
εξοπλισμού των ΣΜΑ και της 
ολοκλήρωσης του συνόλου του 
έργου δεν επιτυγχάνει τους στό-
χους του Περιφερειακού Σχεδια-
σμού Διαχείρισης των Απορριμ-
μάτων (ΠΕΣΔΑ) στην Ήπειρο. 
Η καθυστέρηση ολοκλήρωσης 
των ΣΜΑ είναι αδικαιολόγητη – η 
πράξη ένταξης και χρηματοδότη-
σης του ΠΕΠ χρονολογείται από 
30/6/2017, τα έργα ακριβαίνουν, 
ο Η/Μ εξοπλισμός σκουριάζει και 
καταστρέφεται στις αποθήκες και 
η δοκιμαστική λειτουργία απομα-
κρύνεται στο μέλλον, χωρίς  να 
υπάρχει δυνατότητα χρονικού 
προσδιορισμού ολοκλήρωσης 
του συνόλου του έργου των 
Σταθμών Μεταφόρτωσης Απορ-
ριμμάτων με ό,τι αυτό συνεπάγε-
ται στη διαχείριση τους.

Το θέμα συζητήθηκε στο Πε-
ριφερειακό Συμβούλιο της 19ης 
Μαρτίου 2021 με πρωτοβουλία 
των παρατάξεων της Αντιπολί-
τευσης (με εισήγηση της Λαϊκής 
Συσπείρωσης) όπου συμφωνή-
σαμε στα βασικά, ό,τι οι παρατά-
σεις ακριβαίνουν  το έργο και το 
κόστος από τις καθυστερήσεις 
και τη μη λειτουργία των ΣΜΑ 
μετακυλίεται στους πολίτες, γιαυ-

τό και πρέπει να συνεργαστούν 
η Περιφέρεια και οι Δήμοι ώστε 
να προχωρήσει με ταχύτερους 
ρυθμός η ολοκλήρωση του έρ-
γου και η λειτουργία του δικτύου 
μεταφοράς των απορριμμάτων 
στο εργοστάσιο ΑΣΑ, από τον 
ΦΟΔΣΔΑ. Από τότε ελάχιστα 
πράγματα έγιναν και δυστυχώς 
η συνεργασία Περιφέρειας και 
ΦΟΔΣΔΑ αναζητείται ή αντα-
γωνίζονται μεταξύ τους για ένα 
ζήτημα που αποτελεί πεδίο και 
επιτομή κοινής δράσης και εν-
διαφέροντος των ΟΤΑ Α’ και Β’ 
βαθμού. 

Η περιφερειακή Αρχή αδυνατεί 
να βάλει ένα τέλος σε ένα έργο το 
οποίο η ίδια σχεδίασε, μελέτησε 
και προκήρυξε, λόγω της ανοχής 
που επέδειξε κατά την επίβλε-
ψη των εργασιών κατασκευής 
των ΣΜΑ στην Ήπειρο αλλά και 
εξαιτίας του λαθεμένου τρόπου 
με τον οποίο επιχείρησε να το 
υλοποιήσει δημοπρατώντας χω-
ριστά το κάθε υποέργο και ξεχω-
ριστά το σύνολο του εξοπλισμού 
με αποτέλεσμα να μην μπορεί 
να γίνει σταδιακή παράδοση – 
παραλαβή του εξοπλισμού των 
οκτώ σταθμών και  η κατά περί-
πτωση λειτουργία τους.

Τα ερωτήματα είναι πολλά και 
ζητούν απάντηση.

► Οι ΣΜΑ είναι υποδεέστε-
ρο έργο του εργοστασίου ΑΣΑ 
- έργο 8 μηνών το πολύ. Εντά-
χτηκε στο Επιχειρησιακό Πρό-

γραμμα της Περιφέρειας (ΠΕΠ 
Ηπείρου) με χρηματοδότηση 
πλέον των 12 εκατομμυρίων. 
Στις 27/9/2017 υπογράφηκε 
σύμβαση παροχής υπηρεσιών 
με Τεχνικό Σύμβουλο έναντι 170 
χιλιάδων ευρώ για την υποστή-
ριξη του έργου και τον Ιούνιο του 
2018 υπογράφηκαν οι συμβά-
σεις κατασκευής των επτά ΣΜΑ 
(ο ΣΜΑ Πρέβεζας υποτίθεται 
υπήρχε!) με συμβατικό χρόνο 
κατασκευής από 5 έως 8 μήνες.

► Γιατί δυο διαγωνισμοί; Άλ-
λος για το κτιριακό και άλλος για 
τον ηλεκτρομηχανολογικό εξο-
πλισμό;

► Γιατί η Περιφέρεια ολιγώ-
ρησε στην επίβλεψη του έργου 
της κατασκευής ΣΜΑ του Δήμου 
Γ. Καραϊσκάκη, εκτός από την 
ακατάλληλη χωροθέτηση όπως 
θα αποδειχθεί όταν λειτουργήσει 
(ο Δήμος Κεντρικών Τζουμέρ-
κων θα κάνει βόλτα τα σκουπίδια 
στην Καλεντίνη αντί να συναντη-
θούν οι δυο Δήμοι στο Διάσελ-
λο).

► Τι δεν είδε η Περιφέρεια - οι 
Τεχνικές Υπηρεσίες και ο Τεχνι-
κός Σύμβουλος - όταν υιοθέτησε 
την πρόταση του Δήμου Πρέβε-
ζας ό,τι υπάρχει διαθέσιμο και 
κατάλληλο κτίριο στην ΕΕΛ που 
μπορεί να φιλοξενήσει τον ΣΜΑ 
και τώρα ανακαλύπτει το μάταιο 
της επιλογής της (άλλη καθυστέ-
ρηση αυτή), με αποτέλεσμα η 
κατασκευή του ΣΜΑ Πρέβεζας 
να συνδέεται και να συμπεριλαμ-
βάνεται στον διαγωνισμό για τη 
λειτουργία των ΣΜΑ, που στο 
μεταξύ ακύρωσε η Αποκεντρω-
μένη Διοίκηση και αμφισβητείται 
δημόσια από τον Περιφερειάρ-
χη!

► Σε ποια κατάσταση θα πα-
ραλάβουμε τον ηλεκτρομηχα-
νολογικό εξοπλισμό αξίας 6,3 
εκατομμυρίων που σκουριάζει 
στις αποθήκες και ποιες εγγυή-
σεις καλής λειτουργίας έχουμε γι 
αυτόν;

Επανερχόμαστε στο θέμα για 
πολλοστή φορά. Επιτέλους ας 
αναλάβουν την ευθύνη τους!
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Τρεις σημαντικές ρυθμίσεις για τους φορολογού-
μενους, που έχουν αφήσει χρέη απλήρωτα μέσα 
στην πανδημία «άνοιξαν» και βρίσκονται ήδη στην 
πλατφόρμα της ΑΑΔΕ.

Οι ρυθμίσεις αυτές αφορούν όχι μόνον εκείνους 
που επλήγησαν από τον κορωνοϊό, αλλά και αυ-
τούς που δεν συγκαταλέγονται στους πληγέντες, 
αλλά δεν μπόρεσαν να εξυπηρετήσουν τα χρέη 
τους, παρά το γεγονός ότι είχαν ενταχθεί στην πά-
για ρύθμιση των 24 ή των 48 δόσεων.

Επίσης μ τροπολογία που κατατέθηκε στην Βου-
λή δίνεται παράταση κατά ένα μήνα, δηλαδή έως 
και τις 29 Οκτωβρίου, για την επανένταξη στις πα-
λαιές ρυθμίσεις των 100 και 120 δόσεων, που χά-
θηκαν μέσα την πανδημία.

120 δόσεις: Παράταση 
ως το τέλος Οκτωβρίου

Φθινοπωρινές 
εκπτώσεις - Κυριακές 

µε ανοιχτά καταστήµατα

Επίδοµα θέρµανσης: Τα νέα κριτήρια, 
τα ποσά και οι δικαιούχοι

Στα 168 εκατ. ευρώ ανέρχεται 
το συνολικό ποσό για το επίδο-
μα θέρμανσης που ανακοίνωσε 
η κυβέρνηση προκειμένου να 
αντιμετωπίσει το ράλι στις τιμές 
της ενέργειας, καθώς αυξάνεται 
η επιδότηση τόσο σε ύψος όσο 
και σε αριθμό οφελουμένων. 

Σύμφωνα με τα στοιχεία του 
υπουργείου, το 2020 υπέβαλαν 
αίτημα και έλαβαν το επίδομα 
707.328 νοικοκυριά.

Με βάση τις κυβερνητικές ανα-
κοινώσεις, αναμένεται ο αριθμός 
των νοικοκυριών που θα αιτη-
θούν και θα λάβουν την ενίσχυ-
ση, λαμβάνοντας υπόψη τη διεύ-
ρυνση των κριτηρίων, αλλά και 
το αυξημένο ενδιαφέρον λόγω 
αύξησης του επιδόματος, να ξε-
περάσει το 1 εκατομμύριο.

Αύξηση ύψους επιδότησης

Το ύψος του επιδόματος αυ-
ξάνεται για μια μέση οικογένεια 
με δύο παιδιά 59%. Η αύξηση 
κυμαίνεται από 36% για τα νοι-
κοκυριά χωρίς τέκνα, μέχρι 68% 
για νοικοκυριά με 3 τέκνα.

Αναλυτικά:

Αυξάνεται η βάση υπολογι-
σμού του επιδόματος,από 220 
ευρώ, στα 300 ευρώ (αυτό το 
ποσό πολλαπλασιάζεται με τις 
βαθμοημέρες, που αποτελούν 
έναν συντελεστή που κυμαίνεται 

από 0,12 έως 1,62 ανάλογα με 
το ψύχος της περιοχής).

Το επίδομα για κάθε τέκνο θα 
προσαυξάνεται κατά 20%, αντί 
για 10%, που ίσχυε έως σήμερα.

Το ελάχιστο επίδομα αυξάνε-
ται στα 100 ευρώ, από 80 ευρώ.

Το μέγιστο επίδομα αυξάνεται 
στα 750 ευρώ, από 650 ευρώ.

Aυξάνονται τα εισοδηματικά 
κριτήρια:

Από 12.000 για τον άγαμο, σε 
14.000 ευρώ.

Σε περίπτωση οικογένειας, το 
επίδομα ανέρχεται σε 20.000 
ευρώ, που θα προσαυξάνεται 

κατά 3.000 ευρώ για κάθε τέκνο, 
αντί για 2.000 ευρώ που ίσχυε 
έως σήμερα. Συνεπώς το εισο-
δηματικό όριο αυξάνεται:

Από 24.000 για την οικογένεια 
με δύο παιδιά, στα 26.000 ευρώ,

Από 26.000 για την οικογένεια 
με τρία παιδιά, στα 29.000 ευρώ.

Aυξάνονται τα περιουσιακά 
κριτήρια:

Από 130.000 αξία ακίνητης 
περιουσίας για τον άγαμο, στα 
180.000 ευρώ.

Από 250.000 αξία ακίνητης 
περιουσίας για τους έγγαμους, 
στα 300.000 ευρώ.

Στις 1 Νοεμβρίου ξεκινούν οι ενδιάμεσες φθινο-
πωρινές εκπτώσεις 2021 και έτσι οι καταναλωτές 
θα έχουν την ευκαιρία να κάνουν τα ψώνια που 
θέλουν.

Οι οδηγίες των εμπορικών συλλόγων προς τα 
μέλη τους προβλέπουν ότι κατά τη διενέργεια των 
εκπτώσεων, εκτός από την αναγραφή της παλαι-
άς και της νέας μειωμένης τιμής των αγαθών και 
υπηρεσιών που πωλούνται με έκπτωση, επιτρέπε-
ται και η αναγραφή και εμπορική επικοινωνία του 
ποσοστού της έκπτωσης.

Οι Κυριακές με ανοιχτά καταστήματα
• Στις 7 Νοεμβρίου 2021
• Στις 12 Δεκεμβρίου 2021 και
• Στις 19 Δεκεμβρίου 2021



Σαββατοκύριακο 16 - 17 Οκτωβρίου 2021Σαββατοκύριακο 16 - 17 Οκτωβρίου 2021 1312

Τ α χωριά του Δήμου Ζηρού 
υποφέρουν από την έλ-
λειψη βασικών υποδομών 

και ο δήμαρχος Ζηρού ασχολείται με 
έργα βιτρίνας.

Αντί ο Καλαντζής να έχει ως προτε-
ραιότητα τα έργα υποδομής, κυρίως 
στον τομέα της πρόσβασης και της 
ύδρευσης, από τα οποία πάσχει η πε-
ριφέρεια του Δήμου και τα οποία θα 
βελτίωναν τις συνθήκες διαβίωσης 
των Δημοτών, αυτός επιχειρεί ανα-
πλάσεις πλατειών για το θεαθήναι.

Τα ποσά που δαπανά για έργα βι-
τρίνας τεράστια και το αποτέλεσμα 
αμφιβόλου ποιότητας, γι αυτόν τον 
λόγο στην τελευταία συνεδρίαση 
του Δημοτικού Συμβουλίου Ζηρού 
ζήτησα από την Δημοτική Αρχή να 
μου χορηγήσει την μελέτη του έργου 
ανάπλασης της πλατείας δίπλα στο 
Κέντρο Υγείας Φιλιππιάδας προκει-
μένου να σχηματίσω ολοκληρωμένη 
άποψη επί του θέματος.

Επειδή όμως, πριν την συνεδρίαση 
του Δημοτικού Συμβουλίου, είχαν πε-
ριέλθει σε γνώση μου ορισμένα  στοι-
χεία, επισήμανα κάποια  πράγματα 
στον Καλαντζή και του έθεσα και με-
ρικά ερωτήματα για το συγκεκριμένο 
έργο.

1. Από ότι έχω πληροφορηθεί η με-
λέτη για την ανάπλαση της πλατείας 
περιλαμβάνει ξήλωμα του μπετόν και 
αντικατάσταση με νέο και περισσό-
τερο (η χαρά των εργολάβων και όχι 
μόνο...), για ποιον λόγο άραγε;

2. Περιλαμβάνει επίσης την αντικα-
τάσταση του υπάρχοντος φωτισμού 
(η χαρά των προμηθευτών του είδους 
και όχι μόνο...), τον οποίο εσείς είχατε 
τοποθετήσει πριν από λίγα χρόνια !!!

3. Δεν προβλέπει καμία αισθητική 
παρέμβαση στο θεατράκι παρά μόνο 
ένα απλό βάψιμο ενός τμήματος αυ-
τού.

4. Στην πλατεία μιας περιοχής, 
όπου το υγρό στοιχείο είναι σήμα κα-
τατεθέν της (Λούρος ποταμός, Πηγές 
Αγίου Γεωργίου, Λίμνη Ζηρού) δεν 
έχει προβλεφθεί η ύπαρξη του υδάτι-
νου στοιχείου !!!

Γιατί δεν προβλέφθηκε 
η κατασκευή ενός καταρ-
ράκτη η ενός συντριβα-
νιού  το οποίο πέρα από 
την ομορφιά θα προσέφε-
ρε και ένα αίσθημα χαλά-
ρωσης στους επισκέπτες 
του χώρου;

Είναι προτιμότερο όσοι 
κάθονται στα παγκάκια 
της πλατείας, να βασανί-

ζονται από τον θόρυβο των διερχόμε-
νων αυτοκινήτων ή να ηρεμούν από 
τον ευχάριστο ήχο του τρεχούμενου 
νερού;

Η απάντηση του Καλαντζή τραγική 
αλλά και αποκαλυπτική των προθέ-
σεών του ταυτόχρονα ...

«Αυτή είναι η δική μας αισθητική 
και με βάση αυτή σχεδιάζουμε τα 
έργα μας και όσον αφορά το θέμα του 
υδάτινου στοιχείου για εμάς δεν είναι 
άξιο λόγου !!!»

Περί αισθητικής, το μόνο που έχω 
να δηλώσω είναι ότι, μακαρίζω τον 
Κύριο που δεν έχω την ίδια αισθητική 
με τον Καλαντζή και δεν είμαι υπέρ-
μαχος της τσιμεντοποίησης, όπως 
αυτός.

Όσον αφορά το υδάτινο στοιχείο, 
το οποίο για τον Καλαντζή είναι ανά-
ξιο λόγου, προφανώς οι Δήμαρχοι 
τόσων πόλεων ανά τον κόσμο όλο, 
ακόμη και Δήμαρχοι πρωτευουσών 
κρατών, που κοσμούν τις πλατείες 
τους με συντριβάνια και καταρράκτες, 
σύμφωνα με τα λεγόμενά του Καλα-
ντζή κάνουν τεράστιο λάθος και ίσως 
θα έπρεπε να πάρουν μαθήματα «αι-
σθητικής» από τον δήμαρχο Ζηρού.

Από την ανάγνωση της εγκεκριμέ-
νης μελέτης, έστω και αν αυτή μου 
απεστάλη μετά από 12 ημέρες, διαπί-
στωσα ότι, όλα όσα είχα ρωτήσει τον 
Καλαντζή στη συνεδρίαση του Δημο-
τικού Συμβουλίου δυστυχώς ισχύουν 
και με το παραπάνω.

Χαρακτηριστικά να αναφέρω ότι,
1.  Ενώ στην μελέτη αναγράφεται 

ότι στόχος του έργου είναι «η ανά-
πλαση της πλατείας με σκοπό την δη-
μιουργία νέων χώρων αναψυχής για 
το κοινό καθώς και την αναβάθμιση 
του υφιστάμενου υπαίθριου θεάτρου» 
αυτό δεν επιτυγχάνεται καθόλου διότι 
αφενός μεν δεν δημιουργείται κανέ-
νας νέος χώρος αναψυχής, αφετέρου 
δε η μόνη παρέμβαση που πραγμα-
τοποιείται στο Θέατρο είναι το βάψι-
μο ενός τμήματος των τοίχων, κάτι 
βεβαίως που μόνο αναβάθμισή του 
δεν συνιστά.

2. Είναι εμφανής η τσιμεντοποίηση 
του έργου και αυτό είναι αποτέλεσμα 
της αμελητέας αύξησης του χώρου 
πρασίνου μιας και αυτή ανέρχεται μό-
λις στο 5,9 % επί της συνολικής έκτα-
σης της πλατείας.

Δυστυχώς, σύμφωνα με την μελέ-

τη, μετά την ολοκλήρωση της ανά-
πλασης μόνο το ένα τρίτο της πλατεί-
ας θα αποτελεί χώρο πρασίνου !!!

Η συνημμένη φωτογραφία, η οποία 
σύμφωνα με την εγκεκριμένη μελέτη, 
απεικονίζει φωτορεαλιστικά το αποτέ-
λεσμα της ανάπλασης της πλατείας, 
είναι ενδεικτική της κατάστασης που 
θα επικρατεί στον χώρο μετά το πέ-
ρας των εργασιών.

3. Προβλέπεται η καθαίρεση του 
υφιστάμενου συντριβανιού, για την 
μη λειτουργία του οποίου τα τελευ-
ταία επτά χρόνια φέρει αποκλειστι-
κά την ευθύνη η σημερινή Δημοτική 
Αρχή και δυστυχώς δεν αντικαθίστα-
ται με κάτι ανάλογο που να εμπεριέ-
χει το υδάτινο στοιχείο.

Ίσως γιατί, όπως δήλωσε ο ίδιος ο 
Καλαντζής στο Δημοτικό Συμβούλιο, 
το υδάτινο στοιχείο είναι ανάξιο λό-
γου και ύπαρξης και προφανώς δεν 
ταιριάζει με την υψηλή αισθητική του 
δημάρχου...!!!

4. Προβαίνει σε φύτευση μερικών 
νέων δένδρων αλλά διατηρεί και έναν 
αριθμό από τα υφιστάμενα τα οποία 
είναι ένα είδος λεύκας που στην πρά-
ξη έχουν αποδειχθεί εντελώς ακατάλ-
ληλα για την πλατεία.

Γεννάται λοιπόν το εύλογο ερώτη-
μα.

Τριακόσιες χιλιάδες ευρώ (300.000 
€) ξοδεύει ο Καλαντζής για να αλλάξει 
τα τσιμέντα, τον φωτισμό και τις πλά-
κες επίστρωσης στην πλατεία και δεν 

μπορεί να διαθέσει πεντακόσια ευρώ 
για να φυτέψει στο σύνολο της πλα-
τείας νέα δέντρα κατάλληλα σε μέγε-
θος και είδος για την συγκεκριμένη 
χρήση ;

5. Όσον αφορά την αντικατάσταση 
των φωτιστικών σωμάτων, τα οποία 
είχαν τοποθετηθεί πρόσφατα, η αλ-
λαγή τους καταδεικνύει εμφανώς την 
προχειρότητα στον σχεδιασμό και την 
έλλειψη προγραμματισμού και συνέ-
χειας των έργων.

Ανακεφαλαιώνοντας θα ήθελα να 
τονίσω ότι πρέπει κάποτε να αντιλη-
φθεί ο Καλαντζής, και οι άλλοι υπεύ-
θυνοι της Δημοτικής Αρχής Ζηρού, ότι 
δεν μπορεί να αδιαφορεί για τις βασι-
κές ανάγκες των Δημοτών και ταυτό-
χρονα να διαθέτει τεράστια κονδύλια 
για έργα βιτρίνας, γιατί έτσι, πέρα 
από την απαξίωση των κατοίκων του 
Δήμου, διαπράττει μέγα λάθος και 
μάλιστα διπλό το οποίο αφορά από 
την μία λάθος στην προτεραιότητα και 
από την άλλη λάθος και στην σκοπι-
μότητα εκτέλεσης των έργων και καλό 
θα ήταν να επανεξετάσει όχι μόνο το 
συγκεκριμένο έργο αλλά και την γενι-
κότερη πολιτική του επί του θέματος.

*O Βασίλειος Ευθ. Κώνστας είναι 
Αντιστράτηγος Πυροσβεστικού 
Σώματος ε.α. Πτυχιούχος Χημικός  
Πανεπιστημίου Ιωαννίνων. Ανε-
ξάρτητος Δημοτικός  Σύμβουλος 
Δήμου Ζηρού

Άρθρο
O ∆ήµαρχος Ζηρού, αντί για έργα 

υποδοµής και ανάπτυξης, 
επιλέγει τα έργα βιτρίνας !!!

Γράφει ο:  
Βασίλειος Ευθ. Κώνστας*
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Σαφή και ξεκάθα-
ρη ενημέρωση για το 
περιεχόμενο της προ-
γραμματικής σύμβασης 
που έχει υπογράψει ο 
δήμος Ιωαννιτών με 
την ΕΕΤΤΑ για την με-
λέτη και υλοποίηση του 
έργου των θρησκευτι-
κών και πολιτιστικών 
διαδρομών ζήτησε από 
τη δημοτική αρχή κατά 
τη διάρκεια της εκτός 
ημερησίας διάταξης 
συζήτηση του δημοτι-
κού συμβουλίου ο επι-
κεφαλής της παράτα-
ξης «Ενότητα Πολιτών 
Νέα Γιάννενα», Θωμάς 
Μπέγκας.

Όπως τόνισε, «δεκα-
πέντε μήνες από την 
μέρα που με τυμπανο-
κρουσίες η δημοτική 
αρχή ανακοίνωσε το 
έργο βρισκόμαστε ακό-
μα στο μηδέν και στο 
σκοτάδι». 

Η τροποποιημένη 
προγραμματική σύμβα-
ση που ψηφίστηκε στην 
Οικονομική Επιτροπή 
δεν περιγράφει το φυ-
σικό αντικείμενο του έρ-
γου, ενώ δεν κάνει λόγο 
για έγκριση από το Ελε-
γκτικό Συνέδριο. Δύο 
μόνο βασικά σημεία 
από τα πολλά τα οποία 
τροποποιήθηκαν από 
την αρχική προγραμ-
ματική σύμβαση και 
χρήζουν εξηγήσεων.

«Οι απαντήσεις που 
δόθηκαν από τη με-
ριά της δημοτικής αρ-
χής μέχρι σήμερα στα 
ερωτήματα που έθεσε 
ο εκπρόσωπος της 
παράταξής μας στην 
Οικονομική Επιτροπή, 
Θωμάς Γιωτίτσας, σε 
καμία περίπτωση δεν 
μπορούν να χαρακτηρι-
στούν πειστικές. Οφεί-
λετε να ενημερώσετε 
τους δημότες αναλυτικά 
για το τι περιλαμβάνει 
το έργο αυτό και πως 
θα υλοποιηθεί», κατέ-
ληξε ο κ. Μπέγκας.

Εκδήλωση για 
το ολοκαύτωμα 
των Λιγκιάδων 

Στη συνέχεια, ο επι-
κεφαλής της παράτα-
ξης αναφέρθηκε στην 
εκδήλωση που διοργά-
νωσε ο δήμος Ιωαννι-
τών για το ολοκαύτωμα 
των Λιγκιάδων, όπου 
για δεύτερη χρονιά δεν 
δόθηκε το βήμα για μια 

σύντομη ομιλία από 
τον πρόεδρο της το-
πικής κοινότητας, κάτι 
που αποτελούσε ανα-
πόσπαστο κομμάτι της 
εκδήλωσης τα προη-
γούμενα χρόνια.

«Δώσαμε το παρών 
στην εκδήλωση και μας 
προκάλεσε αλγεινή 
εντύπωση το γεγονός 
ότι παρακάμφθηκε ο 
πρόεδρος της τοπικής 
κοινότητας. Η συστη-
ματική απαξίωση των 
αιρετών των τοπικών 
κοινωνιών δυστυχώς 
συνεχίζεται», σημείωσε 
ο κ. Μπέγκας.

Πτήσεις Sky express

Ένα ακόμα θέμα το 
οποίο έθιξε ο επικε-
φαλής της «Ενότητας 
Πολιτών Νέα Γιάννενα» 
ήταν κι αυτό της διακο-
πής των πτήσεων της 
εταιρίας Sky express 
από και προς το αερο-
δρόμιο των Ιωαννίνων, 
γεγονός που αποτελεί 
αρνητική εξέλιξη για 
την ανάπτυξη του τό-
που.

«Δια στόματος δη-
μάρχου είχαμε ακούσει 
για τις προσωπικές του 
επαφές με τα στελέχη 
της εταιρίας, με επί-
σκεψή του στα γραφεία 
της, όπου είχε προα-
ναγγελθεί και η ανα-
βάθμιση της σχέσης 
της εταιρίας με το αερο-
δρόμιό μας με πτήσεις 
για Κύπρο, Ισραήλ και 
Κρήτη. Τελικά τι άλλα-
ξε;», υπογράμμισε ο κ. 
Μπέγκα, ζητώντας ενη-
μέρωση.

Μάτσικας

Ακολούθως, αναφέρ-
θηκε στην επιστολή 
κατοίκων της περιοχής 
του Μάτσικα με την 
οποία διαμαρτύρονται 
για καταπατήσεις, κα-
ταστροφές, ρύπαν-
ση από φουγάρα και 
απορρίμματα καθώς 
και επικίνδυνες διελεύ-
σεις καλωδίων ρεύ-
ματος, ζητώντας υπη-
ρεσιακή ενημέρωση 
για τη διερεύνηση των 
καταγγελιών, αλλά και 
ελέγχους για την σύν-
νομη λειτουργία των 
επιχειρήσεων που δρα-
στηριοποιούνται στην 
περιοχή.

Με αφορμή την επι-
στολή μάλιστα, επανέ-
φερε το ερώτημα για 
την πρόοδο της κατα-
βολής αποζημιώσε-
ων στους δικαιούχους 
της περιοχής εξαιτίας 
απαλλοτριώσεων, θυ-
μίζοντας ότι είναι μια 
διεκπεραιωτική διαδι-
κασία από τη Διεύθυν-
ση Πολεοδομίας χωρίς 
καμία οικονομική επι-

βάρυνση από το δήμο 
η οποία έχει καθυστε-
ρήσει πολύ.

Προϋπολογισμός 
2022

Τέλος, ο κ. Μπέγκας 
ζήτησε ενημέρωση 
σχετικά με τις πρωτο-
βουλίες που πιθανά 
σκέφτεται να αναλάβει 
η δημοτική αρχή προ-
κειμένου να ανατραπεί 
ο αποκλεισμός των δή-
μων από το Ταμείο Ανά-
καμψης, αφού πληρο-
φορίες που έχουν δει το 
φως της δημοσιότητας 
υποστηρίζουν ότι στο 
προσχέδιο του προϋ-
πολογισμού που κατέ-
θεσε η κυβέρνηση για 
το 2022 υπάρχει αυτή 
η δυσμενής πρόβλεψη.

Πολιτική
Οι παρεµβάσεις του Θ. Μπέγκα 

στο δηµοτικό συµβούλιο
∆ύο νέα έργα 

σε Πέραµα 
και Καρδαµίτσια

Στην έγκριση των μελετών και των όρων δημο-
πράτησης για δύο ακόμη έργα προχώρησε η Οι-
κονομική Επιτροπή του Δήμου Ιωαννιτών κατά την 
τελευταία της συνεδρίαση.

Πρόκειται για το έργο «κατασκευή, επισκευή και 
συντήρηση των αθλητικών εγκαταστάσεων» και 
την «βελτίωση υποδομών στην Κοινότητα Περά-
ματος.

Το έργο βελτίωσης υποδομών στο Πέραμα έχει 
προϋπολογισμό 420 χιλιάδων ευρώ και οι πιστώ-
σεις προέρχονται από το Υπουργείο Μεταναστευ-
τικής Πολιτικής.

Σύμφωνα με την μελέτη προβλέπονται εργασίες 
συντήρησης και βελτίωσης του εσωτερικού οδικού 
δικτύου, προμήθεια και τοποθέτηση οργάνων γυ-
μναστικής εξωτερικού χώρου και εργασίες συντή-
ρησης του αθλητικού κέντρου Περάματος.

Το έργο κατασκευής και  συντήρησης αθλητικών 
εγκαταστάσεων στο Δήμο Ιωαννιτών έχει προϋπο-
λογισμό 740 χιλιάδων ευρώ.

Η συγκεκριμένη παρέμβαση περιλαμβάνει την 
κατασκευή ενός γηπέδου ποδοσφαίρου, ενός γη-
πέδου καλαθοσφαίρισης και δύο γηπέδων αντι-
σφαίρισης και των περιμετρικών διαδρόμων κίνη-
σης στα Καρδαμίτσια.

Σκοπός είναι η αναβάθμιση της εν λόγω περιο-
χής μέσω της δημιουργίας ενός δημόσιου χώρου 
αθλητισμού αναψυχής και πρασίνου, τμήμα γε-
νικότερου σχεδιασμού που εκτός από τα γήπεδα  
περιλαμβάνει και κλειστό γυμναστήριο καθώς και 
συνοδά κτίρια της αθλητικής εγκατάστασης.

Η υλοποίηση του συγκεκριμένου έργου θα συμ-
βάλλει στη βελτίωση της καθημερινότητας για τους 
κατοίκους των Καρδαμιτσίων και ταυτόχρονα θα 
αποτελέσει πόλο έλξης για τις γύρω περιοχές.
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“Το πρώτο θύμα του 
πολέμου είναι η αλή-
θεια”, είπε ο Αισχύλος 
πριν από αρκετούς αι-
ώνες. 

Tη ρήση χρησιμο-
ποιήσαν από τότε επα-
νειλημμένως αρκετοί 
πολιτικοί και διανοού-
μενοι. Όμως ήταν πολ-
λοί περισσότεροι αυτοί 
που έκαναν πως δεν 
την ήξεραν…

Στην πραγματικότη-
τα όμως η αλήθεια δεν 
είναι απλά το θύμα. 
Είναι ο μεγαλύτερος 
ΕΧΘΡΟΣ σε ένα πόλε-
μο. 

Όπως λοιπόν περι-
γράφει στο τρέιλερ το 
ντοκιμαντέρ ΠΑΝΔΗ-
ΜΑΓΩΓΟΙ, από την 

ηρεμία και ψυχραιμία 
που ήταν απαραίτητα 
(διότι ο πανικός προκα-
λεί μεγαλύτερη βλάβη 
από τον ιό - έτσι μας 
έλεγαν, και έτσι είναι), 
μπήκαμε γρήγορα σε 
καθεστώς τρόμου διό-
τι “θα πεθάνουμε όλοι 
από τον αόρατο με το 
γυμνό μάτι ιό” (ΠΑΝ-
ΔΗΜΑΓΩΓΟΙ τρέιλερ: 
h t tps : / / t inyur l .com/
ztr7xsy).

Από τότε, ακούσαμε 
πολλά. Οι άχρηστες 
μάσκες έγιναν επι-
κίνδυνες (Τσιόδρας 4 
Απριλίου 2020, https://
tinyurl.com/vjfcadwd, 
Βασιλακόπουλος 5 
Μαΐου 2020, https://
tinyurl.com/yhae8s9z), 

μετά έγιναν χρήσιμες, 
απαραίτητες, υποχρε-
ωτικές και μέτρο που 
θα καταστείλει την παν-
δημία (!!), και στο τέλος 
φτάσαμε να τις φοράμε 
όταν περπατάμε στο 
δρόμο ή όταν καθόμα-
στε μόνοι μας σε ένα 
παγκάκι. Δεν έφτασε 
τη γελοιοποίηση της 
νοημοσύνης (και της 
επιστήμης) από αυτό, 
είχαμε και την υπέρβα-
ση κάθε ορίου γραφι-
κότητας από πολιτική, 
επιστημονική και δικα-
στική αρχή, με ορισμέ-
νους (μετρημένους στα 
δάχτυλα του ενός ή των 
δύο χεριών) που αντι-
δρούσαν υπερβολικά 
στο μέτρο της μάσκας 
να απασχολούν τη δι-
καιοσύνη και την “ειδη-
σιογραφία” των μέσων 
μαζικής επιστημονι-
κής μονοφωνίας ως οι 
υπεύθυνοι για την απο-
τυχία διαχείρισης της 
πανδημίας. Ο βήχας, ο 
έρωτας και η αμηχανία 
της ανικανότητας δεν 
κρύβονται εύκολα…

Τα παιδαγωγικά SMS 
(Γεραπετρίτης, https://
tinyurl.com/n7n88s3c), 
οι «θανατηφόρες» 
ΜΕΘ (περισσότερες 
ΜΕΘ θα σήμαινε πε-

ρισσότερους θανάτους, 
Γεραπετρίτης, https://
tinyurl.com/4t8wpa4c) 
και το κλάμα όσων 
«ηρώων» πήραν συ-
νειδητές αποφάσεις 
“σωτηρίας” που κατέ-
στρεψαν την κοινω-
νία, ακολουθώντας με 
περισσή υποκρισία τα 
προστάγματα της πο-
λιτικής ορθότητας (Τσι-
όδρας, https://tinyurl.
com/eyyxhb7k) είναι 
λίγα από τα άπειρα πα-
ραδείγματα που ανα-
δεικνύουν το ύφος, το 
ήθος, την ποιότητα, την 
ψυχική ιδιοσυγκρασία, 
την επάρκεια και την 
ικανότητα όσων ανέλα-
βαν τη διαχείριση του 
προβλήματος. 

Με αυτά και με άλλα, 
φτάσαμε στη σημερινή 
κατάσταση. 

O υπουργός Γεωρ-
γιάδης μας ενημέρω-
σε πρόσφατα ότι δεν 
φοράει κανένας μάσκα 
στην Αγγλία, διότι δεν 
υπάρχει πλέον εκεί 
πανδημία αφού το 92% 
είναι εμβολιασμένοι 
(σημερινοί εκπομπή 
στον ΑΝΤ1, https://
tinyurl.com/r6m4tudk). 
H Αγγλία λοιπόν, με 
82,5% του πληθυσμού 
άνω των 16 ετών να 

είναι πλήρως εμβολι-
ασμένοι (πηγή, gov.
uk, https://tinyurl.com/
uhpsj4ny), είχε στις 6 
Οκτωβρίου 2021 περί-
που 39.851 κρούσμα-
τα, δηλαδή σα να είχε η 
Ελλάδα περίπου 6000 
κρούσματα ημερησί-
ως. Η Αγγλία όμως έχει 
σχεδόν καθολικό εμβο-
λιασμό στους ηλικιωμέ-
νους και τους ευπαθείς. 
Αντίθετα, χθες ανακοι-
νώθηκαν στην Ελλά-
δα μέτρα που δεν θα 
προσφέρουν ΤΙΠΟΤΑ 
στον εμβολιασμό των 
ηλικιωμένων, και απλά 
εκβιάζουν νέους, υγιείς 
και κοινωνικά δραστή-
ριους ανθρώπους που 
δεν επιβαρύνουν το 
σύστημα υγείας αφού 
έχουν ελάχιστο κίνδυνο 
να νοσήσουν σοβαρά. 
Αλλά η κατάργηση της 
ελεύθερης συναίνεσης 
δια των εκβιασμών, 
και η μόδα της τιμω-
ρητικής, δήθεν «δημο-
κρατίας» χαρακτηρίζε-
ται από τον υπουργό 
Γεωργιάδη ως πολιτι-
σμός, ορθολογισμός 
και διαφωτισμός (!!) 
(ΑΝΤ1, https://tinyurl.
com/3rapd9dv). Το ίδιο 
“ορθολογική” μάλλον 
είναι η τοποθέτηση της 

τραγουδίστριας Δήμου, 
(που ατύχησε να νοσή-
σει και να χρειαστεί νο-
σοκομειακή φροντίδα 
παρά τον πλήρη εμβο-
λιασμό της), που θεω-
ρεί ότι κινδυνεύει η ζωή 
της από τους μη-εμβο-
λιασμένους. Δηλαδή, 
κάνουμε το εμβόλιο 
που μας προστατεύει 
διότι είναι αποτελεσμα-
τικό, αλλά είμαστε ευά-
λωτοι και κινδυνεύουμε 
από τους άλλους που 
δεν έκαναν το εμβό-
λιο που κάναμε εμείς 
και μας προστατεύει! 
Πάντα φταίνε οι άλλοι 
για όλα (https://tinyurl.
com/22pxhxb3). 

Η νέα μόδα αντιμετώ-
πισης του “εχθρού” εν 
καιρώ “πολέμου” είναι 
η δικαστικές διώξεις. 
Ενώ το αίτημα για νε-
κροτομές και διερεύνη-
ση φακέλων ασθενών 
που κατέληξαν σε συν-
θήκες άγνωστες στους 
συγγενείς (λόγω της 
φύσης της λοίμωξης 
που απαιτεί καραντί-
να) χαρακτηρίζονται ως 
εγκληματική οργάνωση 
(Καθημερινή: https://
tinyurl.com/34wajs4b), 
η δίωξη επιστημόνων 
επειδή οι απόψεις τους 
χαρακτηρίζονται απειλή 

Άρθρο Άρθρο
για την κρατική ασφά-
λεια τείνουν να γίνουν 
ρουτίνα. 

Σειρά πήρε ο Δημή-
τριος Γάκης επειδή, 
σύμφωνα με το ρεπορ-
τάζ τηλεοπτικού σταθ-
μού (OPEN, https://
tinyurl.com/vh587pwh), 
είπε ότι τα εμβόλια εί-
ναι ατελή και δεν θα 
προσφέρουν τείχος 
ανοσίας. Είπε δηλα-
δή ότι έγραφε στις 10 
Σεπτεμβρίου 2021 η 
Wall Street Journal, σε 
άρθρο με τίτλο: “Κά-
ποια εμβόλια προσφέ-
ρουν προστασία εφ’ 
όρου ζωής. Γιατί δεν 
συμβαίνει αυτό με τα 
εμβόλια για τη νόσο 
COVID”, και το άρθρο 
στο Nature από τις 18 
Μαρτίου 2021, με τίτλο: 
“5 λόγοι για τους οποί-
ους η ανοσία αγέλης 
για τη νόσο COVID εί-
ναι μάλλον αδύνατη” 
(Nature, https://tinyurl.
com/539cvtcb). Μήπως 
η δικαιοσύνη θα πρέ-
πει μπλοκάρει για την 
Ελλάδα την πρόσβαση 
στη Wall Street Journal 
και το Nature, για να 
προστατέψει το κράτος; 
Εν τω μεταξύ, αγνοεί-
ται ακόμη η δικαστική 
διερεύνηση για το γε-
γονός ότι με ακραία και 
καταστροφικά για την 
κοινωνία μέτρα καταλή-
ξαμε να ξεπεράσουμε 
τους θανάτους των δο-
λοφόνων Σουηδών.

Άλλη μια υπενθύμιση 
ότι νόμιμο, δίκαιο και 
ηθικό είναι διαφορετι-

κές έννοιες, όπως είχα 
πει από τον Ιανουά-
ριο του 2021 (https://
tinyurl.com/29x4np45). 
Με νόμους κυβερνού-
σαν και κυβερνούν όλα 
τα καθεστώτα. Θυμίζω 
απλά ότι ο πρώτος νό-
μος του Χίτλερ ήταν το 
Διάταγμα για την προ-
στασία του λαού και του 
κράτους.

Κι αν δεν μπλοκά-
ρουν τους ξένους ιστό-
τοπους, τουλάχιστον 
φροντίζουν να επιβάλ-
λουν στην κοινωνία το 
νόμο της σιωπής (ομερ-
τά) και τη λογοκρισία, 
ακόμη και σε ασθενή με 
επιπλοκή που είναι επί-
σημα καταγεγραμμένη. 
Αυτά μας λέει η νεαρή 
εκπαιδευτικός που αντι-
μετωπίζει ένα τέτοιο, 
επίσημα καταγεγραμ-
μένο, πρόβλημα υγείας 
(μυοκαρδίτιδα), για το 
οποίο έχει προσωπική 
ευθύνη παρόλο που την 
εκβίαζαν (έμμεσα, αλλά 

με τρόπο απάνθρωπο, 
ανήθικο και απαξιωτι-
κό), καταργώντας την 
ελεύθερη συναίνεση 
και τον κώδικα ιατρικής 
δεοντολογίας. (εδώ: 
https://tinyurl.com/2dh-
hsbxz και εδώ: https://
t inyur l .com/3axwe-
ma5). Ομερτά και λογο-
κρισία από εκπαιδευτι-
κούς που μπλοκάρουν 
την αναφορά στο πε-
ριστατικό της, και από 
επαγγελματίες υγείας 
που της έλεγαν ότι μι-
λάει πολύ αλλά δεν είχε 
τίποτα. Από την άλλη, 
κάποιοι υποστηρίζουν 
με “ιδεολογικά” κριτήρια 
τον μαζικό υποχρεωτι-
κό εμβολιασμό ως κοι-
νωνικό δικαίωμα. Δεν 
μιλάμε πλέον απλά για 
κατάργηση του κώδικα 
ιατρικής δεοντολογίας, 
αλλά για “ιδεολογία” 
που παραπέμπει στον 
ολοκληρωτισμό.

Η ηθική νομιμοποίη-
ση μια προληπτικής ια-

τρικής παρέμβασης βα-
σισμένη στο ρητό “δική 
σου είναι η ευθύνη, 
άσχετα αν εμείς σε εκ-
βιάζουμε”, αποδεικνύει 
τη φύση, το ύφος και 
το ήθος της σημερινής 
πολιτικής και επιστημο-
νικής “νομιμότητας”, και 
του κράτους “δικαίου”. 
Ασυδοσία, ακαταδίω-
κτα, ανεύθυνα, ακατα-
λόγιστα, αυθαίρετα, και 
επιλεκτική εφαρμογή 
νόμων επειδή το απο-
φασίζει ο εισαγγελέας 
του Αρείου Πάγου δι-
αχωρίζοντας με “κο-
σμητικά” επίθετα τους 
πολίτες σε προ-εμβο-
λιαστές και αντι-εμβο-
λιαστές (https://tinyurl.
com/ptjpb73w). Το ίδιο 
επιλεκτική αναμένεται 
να είναι η εφαρμογή 
του νέου άρθρου του 
Ποινικού Κώδικα για 
τη διασπορά ψευδών 
ειδήσεων που προκα-
λούν φόβο στους πολί-
τες. Εκτός αν δούμε να 

διώκονται εκείνοι που 
έλεγαν ότι το 15% των 
παιδιών με COVID κά-
νουν πολυσυστηματικό 
φλεγμονώδες σύνδρο-
μο (στην πραγματικό-
τητα έκανε το 0,1%), ή 
ότι το 1/3ο των παιδιών 
με COVID από τη με-
τάλλαξη Δ καταλήγουν 
σε ΜΕΘ. 

Εκπλήσσεστε από 
όλα αυτά; Κακώς. Αυτά 
που μπορεί να θεω-
ρούμε κάποιοι ως ηθική 
κατάντια και διαστρέ-
βλωση της λογικής και 
της πραγματικότητας, 
είναι απλά η φύση του 
πολέμου. Στον πόλεμο, 
ο μεγαλύτερος εχθρός 
είναι η αλήθεια. Εδώ 
βέβαια πρόκειται για 
πόλεμο που είναι στην 
πραγματικότητα ΑΝΥ-
ΠΑΡΚΤΟΣ. Εφευρέθη-
κε όμως από τους εγκε-
φάλους των ειδημόνων 
(πολιτικών και ειδικών), 
διότι χωρίς πόλεμο δεν 
υπάρχει προστασία και 
σωτηρία. 

Ο πόλεμος για την 
πανδημία θα έχει τη 
συνέχειά του, τον πό-
λεμο για την κλιματική 
αλλαγή. Όπως στην 
πανδημία ουσιαστικά 
υποκαταστήσαμε τα 
επιστημονικά δεδομέ-
να με μοντέλα για να 
επιβάλλουμε περιορι-
σμούς και κατάργηση 
δικαιωμάτων, στην κλι-
ματική αλλαγή φτάσαμε 
στο σημείο να απονέ-
μεται Νόμπελ Φυσικής 
για μοντέλα που ανα-
δεικνύουν το ρόλο του 

CO2 και της ανθρώ-
πινης δραστηριότητας 
στην κλιματική αλλαγή 
(Πηγή: Science, https://
tinyurl.com/j87akfue). 
Μια απονομή που είχε 
σκοπό “να δώσει το μή-
νυμα σε όσους ηγέτες 
δεν έχουν λάβει το μή-
νυμα ακόμη”, σύμφω-
να με τον πρόεδρο της 
επιτροπής!!! Και το πιο 
εντυπωσιακό, ο άλλος 
επιστήμονας που μοι-
ράστηκε το Νόμπελ Φυ-
σικής για τη δουλειά του 
πάνω στη συμπεριφορά 
τον ατόμων σε μαγνητι-
κά κράματα, αντί να κά-
νει δηλώσεις για τη δική 
του δουλειά μίλησε για 
την κλιματική αλλαγή! 
Σε όλα αυτά κουμπώ-
νει και η προτροπή του 
ΟΗΕ να εργαλειοποι-
ηθεί η πανδημία και η 
επιβολή περιορισμών 
και lockdown για την 
επιβολή μακροχρόνιων 
τέτοιων μέτρων για να 
σωθεί το κλίμα (Πηγή: 
Emissions Gap Report 
2020, τελευταία παρά-
γραφος του executive 
summary, https://tinyurl.
com/44x9m432).

“Dubito ergo cogito, 
cogito ergo sum.”

I doubt therefore I am, 
I think therefore I am.

Αμφισβητώ άρα 
υπάρχω,  
σκέφτομαι άρα υπάρ-
χω.
Ρενέ Ντεκάρτ (René 
Descartes)

Ο πόλεµος της πανδηµίας και 
ο µεγάλος εχθρός, η αλήθεια

Γράφει ο: Κωνσταντίνος Φαρσαλινός

Ιατρός-ερευνητής, Πανεπιστήμιο Πάτρας - 
Σχολή Δημόσιας Υγείας, Πανεπιστήμιο Δυτικής 
Αττικής
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Ό λα στη ζωή, έχουν μια αρχή και ένα τέ-
λος. Κάποια στιγμή και αυτή η περιπέ-
τεια που ζούμε, θα γράψει τους τίτλους 

του τέλους της. Και τι θα έχει μείνει; Τι δεν θα έχει 
μείνει, να λέμε.. Θα έχει μείνει η φρίκη του πρώτου 
στην ιστορία βιοχημικού πολέμου. Ενός πολέμου, 
που στήθηκε πάνω στην καλλιέργεια του φόβου. 
Έχοντας κυρίαρχο όπλο του, τον τρόμο. Και το ευ-
δόκιμο ζωής. Χρησιμοποιώντας τα πιο αθέμιτα, τα 
πιο εγκληματικά μέσα, για να επιβληθεί, το σχέδιο 
κάποιων παρανοϊκών κροίσων. Για την επικράτη-
σή τους στην ανθρωπότητα. Και την επιβολή των 
δικών τους θέλω.. Θα έχουν μείνει κι άλλα.. Πολ-
λά.. Πικρίες βαρύτερες σε όγκο κι από τον Όλυμπο 
ακόμα. Θα έχουν μείνει σαν μαύρες στάμπες στην 
ψυχή, οι θάνατοι των συνανθρώπων μας. Που δεν 
έφυγαν ούτε από φυσικά αίτια, ούτε κι από καμία 
γρίπη. Μα έφυγαν από τα ‘’βαφτίσια’’ που τους έκα-
ναν κάποιοι επίορκοι, άθλιοι, ‘’γιατροί’’.Που τους 
έγραψαν ως covid. Και μεθόδευσαν τη διαδικασία 
του αποχωρισμού τους από τη ζωή. Θα έχει μείνει 
αγκάθι στη ψυχή, η περιπέτεια που βίωσαν κάποιοι 
συνάνθρωποι μας. Ενώ αν υπήρχε η πραγματική 
επιστημονική παρέμβαση, όλοι αυτοί δεν θα ζού-
σαν από τόσο κοντά του θανάτου την πνοή. Θα έχει 
μείνει η επιτακτική στόχευση των εμβολιασμών Και 
τα τόσα περιστατικά, μετά από αυτούς. Τι να περι-
γράφω τώρα. τους εφιάλτες όλους αυτούς, που θα 
μείνουν πίσω, κληρονομιά στις επόμενες γενιές.. 
Είναι αντιληπτό από όλους.. Θα μείνω όμως σε ένα 
από αυτά τα κορυφαία κεφάλαια που σημάδεψαν 
την τραγική αυτή περιπέτεια που ζούμε. Στο κεφά-
λαιο ‘’Επιστήμη’’ Πόσοι και πόσοι συνάνθρωποι 
μας, μες την απόγνωση τους, δεν χαρακτήρισαν 

‘’Μένγκελε’’ το ‘’ιατρικό’’;;;; δυναμικό. Αυτούς τους 
γιατρούς που κάποτε εμπιστευόμασταν. Και σαν 
μικρούς Θεούς κοιτούσαμε. Και με απόλυτη εμπι-
στοσύνη, αφήναμε τη ζωή μας στα χέρια τους. 
Γιατί;; Γιατί η επι-
στήμη επέτρεψε 
τον ξεπεσμό της; 
Γιατί ο όρκος 
στον Ιπποκράτη 
επέτρεψαν, με 
τόσο προκλητικό 
τρόπο, να αθετη-
θεί;; Που ήταν η 
υγιής πλευρά της 
επιστήμης; Να 
βγει να καταγγεί-
λει, τους πουλη-
μένους ‘’συνα-
δέλφους’’ της;  

Μόλις οι γνω-
ρ ί ζο ν τ ε ς ( ! ! ! ) , 
ανεμβολ ίαστο ι 
γιατροί, που σί-
γουρα αποτε-
λούν το δυναμικό της υγιούς πλευράς, βγήκαν σε 
διαθεσιμότητα, χάνοντας το ψωμί τους, ζήτησαν 
τη στήριξη της κοινωνίας. Ενάμιση χρόνο πριν 
όμως, που έβλεπαν, που γνώριζαν, που ζούσαν, 
την τραγωδία, γιατί δεν είχαν πάρει θέση; Γιατί 
δεν κατήγγειλαν την ‘’σφαγή’’; Επειδή το μαχαίρι 
δεν είχε φθάσει ακόμα στον λαιμό τους; Έστω.. 
Δεν είναι απέναντι. Παρά τις πικρίες της κοινω-
νίας, αυτοί δεν είναι απέναντι.  Όπως είναι όλες 
αυτές οι καρακάξες που βγαίνουν στα κανάλια και 
σπέρνουν τον τρόμο στους πολίτες. Χωρίς ίχνος 
επαγγελματικού ήθους. Επειδή τα έχουν αρπά-
ξει, παίζουν το βρώμικο παιχνίδι, που εργολαβι-
κά έχουν αναλάβει. Πολλά είναι τα θλιβερά, που 

θα μείνουν στη μνήμη σαν κοινωνικό αιμάτωμα. 
Χειρότερο κι από αυτό που άφησε πίσω του ο 
Χίτλερ. Ο ‘’άγιος’’ μπροστά τους Χίτλερ. Φυσικά 
και δεν αφήνω έξω από τον όλεθρο και το σινάφι 

μου. Την πιο θλιβε-
ρή περίοδο της δη-
μοσιογραφίας στην 
ιστορία της. Με 
κάτι κάφρους που 
χρησιμοποιούν το 
δημόσιο βήμα για 
άνομους σκοπούς. 
Πολλά θα είναι τα 
όσα θα αφήσει 
πίσω της, κάπο-
τε, η περιπέτεια 
αυτή. Μα το χειρό-
τερο από όλα θα 
είναι, ο κλονισμός 
της εμπιστοσύνης 
του κόσμου, στο 
κάποτε ιερότερο 
λειτούργημα, της 
Ιατρικής επιστή-

μης. Γιατί με χυδαιότητα το βίασαν, το μόλυναν, 
το απαξίωσαν, όλοι αυτοί οι δήθεν υπηρετούντες 
την επιστήμη. Που συναινούσαν στις απαγορεύ-
σεις της κυκλοφορίας, μετά τις 9.00 ή τις 10.00 
το βράδυ Κάνοντας τον covid νυχτόβιο. Επειδή 
αυτό εξυπηρετούσε την κυβέρνηση. Κι όχι μόνο. 
Και τόσα άλλα. Εννοείται πως δεν αναφέρομαι σε 
όλο το επιστημονικό δυναμικό. Μα μοναχά στους 
τηλεοπτικούς γιατρούς της φρίκης. Που κάποτε, 
έτσι απλά, θα πρέπει να μας πουν το γιατί.. Αν 
μπορέσουν να συναιστανθούν στο τι έκαναν.

*Ο Πάνος Καλουδάς είναι Δημοσιογράφος στην 
ΕΡΤ, ανταποκριτής ξένου τύπου,  συγγραφέας

Άρθρο
Πόσα θα αφήσει πίσω η περιπέτεια, 

σαν αιµάτωµα ψυχής;
Γράφει ο: 
Πάνος Καλουδάς*
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Ήταν 23 Απριλίου 2020, όταν στην εκπομπή 
“Livenews”, ο παρουσιαστής της κ. Νίκος Ευαγ-
γελάτος (εφεξής: Εισαγγελάτος – σημειωτέον ότι 
ο εν λόγω ανεξάρτητος και αντικειμενικός δημοσι-
ογράφος είχε συμπράξει το 2012 ως συντονιστής 
σε εκδήλωση της Novartis), συνομιλώντας με τους 
καλεσμένους του, την Υφυπουργό Παιδείας, Σοφία 
Ζαχαράκη, καθώς και μια μητέρα-εκπαιδευτικό, την 
κ. Όλγα Γεράκη, είχε παραδώσει μαθήματα Ποινικού 
Δικαίου, Βιοηθικής και Δημοκρατίας. 

Έμπλεος οργής είχε δηλώσει τα ακόλουθα: «Εάν 
υπάρχει άνθρωπος ο οποίος θα πει ότι αρνείται να 
εμβολιαστεί επειδή είναι στο αντιεμβολιαστικό κίνη-
μα, κατά τη γνώμη μου θα πρέπει να διωχθεί ποι-
νικά, δηλ. πώς να το πω, δεν θέλω να πω βαρύ 
χαρακτηρισμό γιατί όποιος ξεχνάει τι έχει γίνει με τα 
εμβόλια και πώς σώζονται ζωές με τα εμβόλια δεκαε-
τίες τώρα και κάνει τον μάγκα, τον έξυπνο, γιατί περί 
αυτού συζητάμε […] και κρατιέμαι εδώ για να μην πω 
άλλα μη τηλεοπτικά επίθετα, αν μπορεί και λέει […] 
υπάρχει εμβόλιο και δεν θα το κάνω, οκ, να κάτσει 
σπίτι του κι αυτός κι όποιοι άλλοι έχει μαζί του. Διότι 
δεν θα εκτεθεί η κοινωνία στον κίνδυνο της ψευτομα-
γκιάς κάποιων. […] Να κάτσουν σπίτι τους, να μην 
παίρνουν ούτε τα 800 € που εμείς ως κοινωνία τους 
δίνουμε, είναι η επιλογή τους και ας βρουν τον τρό-
πο να την φέρουν εις πέρας. […] Εμβόλιο σημαίνει 
έγκριση από γιατρούς, από επιτροπές. Η επιστήμη 
όλου του πλανήτη αυτή τη στιγμή είναι με τα μούτρα 
πάνω στο εμβόλιο. Αν κάποιος είναι τόσο μάγκας και 
τόσο έξυπνος να πει εγώ τους αμφισβητώ, να υπο-
κλιθούμε και πάρει το δρόμο του κι αυτός κι εμείς». 

Συμπορευόμενος με άλλους “τηλεοπτικούς αστέ-
ρες”, από εκείνους που διαμορφώνουν καθημερινώς 
συνειδήσεις, ο εν λόγω δημοσιογράφος προέβη σε 
μια ομαδική προσβολή της τιμής και της υπόληψης 
εκείνης της μερίδας των πολιτών οι οποίοι έχουν 
κάθε δικαίωμα να διαφωνούν μαζί του, έχοντας εύ-
λογες επιφυλάξεις για την ασφάλεια των καινοφανών 
φαρμακευτικών σκευασμάτων. 

Παλιά μου τέχνη κόσκινο: Στις 6.10.2021, και πάλι 
από την εκπομπή του “Livenews”, o κ. Εισαγγελάτος 
δήλωσε τα ακόλουθα: «Έχω μάθει για μια έρευνα 
για το ποιοι είναι οι αν€μβολίαστοι. Το προφίλ αυτών 
που αρνούνται τον €μβολιασμό. Θα την ακούσουμε 
σε λίγες ημέρες, είναι πολύ ενδιαφέροντα τα στοι-
χεία. Και είναι ενδιαφέροντα… θα το πω… Γιατί δεν 
είναι οι άνθρωποι χαμηλού μορφωτικού επιπέδου, 
όπως ορισμένοι νομίζουν. Όχι! Οι πιο χαμηλού μορ-
φωτικού επιπέδου άνθρωποι έχουν εμβολιαστεί. Οι 
ημιμαθείς είναι αυτοί. Κάποιοι απ’ αυτούς που ζουν 
ανάμεσά μας και θεωρούν ότι τα ξέρουν όλα και δεν 
ξέρουν την τύφλα τους».

Η αυτοπεποίθηση του κ. Εισαγγελάτου για την 
γνώση της “αυτονόητης” αλήθειας τόσο του ιδίου 
όσο και των λοιπών υπερμάχων του υποχρεωτικού 
€μβολιασμού καθιστά περισσότερο παρά ποτέ επί-
καιρη την κλασική πραγματεία που είχε γραφτεί το 
1859 για την ελευθερία (“On Liberty”). Στο δεύτερο 
κεφάλαιο “Περί της ελευθερίας της σκέψης και της 
συζήτησης” ο συγγραφέας της, ο John Stewart Mill, 
σημείωνε τα ακόλουθα: 

«Η ιδιαιτερότητα των μαθηματικών αληθειών εί-

ναι ότι όλα τα επιχειρήματα στηρίζουν τη μία πλευ-
ρά. Δεν υπάρχουν αντιρρήσεις ούτε απαντήσεις σε 
αντιρρήσεις. Σε κάθε ζήτημα όμως που είναι δυνατόν 
να υπάρξει διαφωνία, η αλήθεια εξαρτάται από την 
ισορροπία που μπορεί να βρεθεί ανάμεσα σε δύο 
σύνολα αντικρουόμενων λόγων» (Περί Ελευθερίας, 
μτφ.: Γ. Βογιατζής, εκδ. Ηριδανός, Αθήνα 2018, σελ. 
72). Η ισορροπία αυτή, τονίζει ο Mill, είναι «τόσο θε-
μελιώδης για να αποκτήσουμε μια αληθινή αντίληψη 
επί ηθικών και ανθρώπινων ζητημάτων, που, αν δεν 
υπάρχουν πολέμιοι για την κάθε σημαντική αλήθεια, 
οφείλουμε να τους φανταστούμε και να τους εφοδιά-
σουμε με τα ισχυρότερα επιχειρήματα που μπορεί να 
μηχανευτεί ο πιο επιδέξιος δικηγόρος του διαβόλου» 
(ό.π., σελ. 74).  

Προφανώς, λοιπόν, στην φαντασία του κ. Ευαγγε-
λάτου, όπως δυστυχώς και πολλών άλλων προερχό-
μενων είτε από τον δημοσιογραφικό είτε από τον ια-
τρικό είτε και από αυτόν ακόμη τον νομικό χώρο, δεν 
υπάρχει το παραμικρό τετραγωνικό για να χωρέσει 
κάπου και η αντίθετη άποψη. Έτσι, σε όλους αυτούς 
συμβαίνει ό,τι και στους τυφλούς θιασώτες μιας ηθι-
κής διδασκαλίας ή ενός θρησκευτικού δόγματος. Και 
πάλι με τα λόγια το Mill:

«όταν ο νους έχει πάψει να είναι υποχρεωμένος 
[…] να ασκεί τις ζωτικές δυνάμεις του πάνω στα 
ερωτήματα που του παρουσιάζει η πίστη σε αυτό 
το δόγμα, εμφανίζεται σταδιακά μια τάση να ξεχνάει 
ολόκληρη την πίστη εκτός από το τυπικό […], λες και 
η αποδοχή του δόγματος βάσει πίστης εξαλείφει την 
ανάγκη οι άνθρωποι να το συνειδητοποιήσουν βα-
θιά μέσα στη διάνοιά τους ή να το δοκιμάσουν μέσω 
της προσωπικής τους εμπειρίας μέχρι που σχεδόν 
παύει να συνδέεται καν με την εσωτερική ζωή του 
ανθρώπου». 

Τούτο έχει ως συνέπεια να «εμφανίζονται οι πε-
ριπτώσεις, οι τόσο συχνές στην εποχή μας [Σ.Σ.: η 
εποχή του Mill ταυτίζεται εν προκειμένω με την δική 
μας εποχή!] που σχεδόν αποτελούν την πλειοψηφία, 
όπου το δόγμα παραμένει, ούτως ειπείν, έξω από 
τον νου, φράζοντας και απολιθώνοντας το μυαλό 
έναντι όλων των άλλων επιρροών που απευθύνο-
νται στις υψηλότερες πλευρές της φύσης μας. Έτσι, 
η δογματική πίστη εκδηλώνει τη δύναμή της με το να 
μην ανέχεται καμία φρέσκια και ζωντανή πεποίθηση 
να εισχωρήσει, ενώ η ίδια δεν κάνει το παραμικρό 
για τον νου ή την καρδιά, πέρα από το να στέκεται 
φρουρός μπροστά τους, υποχρεώνοντάς τα να μέ-
νουν άδεια» (ό.π., σελ. 78/79).

Δυστυχώς, η μονολιθικότητα του κ. Εισαγγελάτου 
δεν είναι κάποιο μεμονωμένο ατυχές περιστατικό 
που κηλίδωσε το κατά τα λοιπά άμωμο τηλεοπτικό 
πεδίο. Αντιθέτως, αποτελεί το κυρίαρχο σύμπτωμα 
σε μια διανοητικά μολυσμένη δυστοπική κοινωνία 
της εποχής του κορωνοϊού, χαρακτηριστικό γνώρι-
σμα της οποίας είναι “η επιβολή της μοναδικής σκέ-
ψης”. 

Αυτό συμβαίνει και στο οργουελικό “1984”: Ο ήρω-
ας Ουίνστον ζει στην Ωκεανία, υπό ένα ολοκληρωτι-
κό καθεστώς τρόμου, οι πολίτες του οποίου παρακο-
λουθούνται από την “αστυνομία της σκέψης” μέσω 
μιας πανταχού παρούσας τηλεοπτικής συσκευής 
που ταυτοχρόνως λαμβάνει και εκπέμπει εικόνες· 
μάλιστα, ακόμη και η τήρηση ημερολογίου τιμωρείται 
με θάνατο ή τουλάχιστον με είκοσι πέντε χρόνια κα-
ταναγκαστικά έργα (βλ. τον συσχετισμό με το “1984” 
του Τζ. Όργουελ ήδη στο άρθρο του γράφοντος στην 
εφημ. “Το Βήμα”, φ. της 30.3.2002, υπό τον τίτλο 
“Ριάλιτι τηλεπαιχνίδια και ανθρώπινη αξιοπρέπεια”). 

Επιπροσθέτως, από την “τηλεοθόνη” της Ωκε-

ανίας προβάλλεται καθημερινώς στις 11.00 ένα δί-
λεπτο μίσους, το οποίο αναπαράγει την συνηθισμέ-
νη φαρμακερή επίθεση κατά του κράτους από τον 
Γκόλντσταϊν, έναν αποστάτη που είχε ανακατευτεί 
σε αντεπαναστατκές ενέργειες και γι’ αυτό είχε κατα-
δικαστεί σε θάνατο, αλλά κατά μυστήριο τρόπο είχε 
δραπετεύσει και εξαφανισθεί. 

Σε αυτό το δίλεπτο μίσους ο Γκόλντσαϊν βρίζει τον 
Μεγάλο Αδελφό, καταγγέλλει τη δικτατορία του Κόμ-
ματος, υπερασπίζεται την ελευθερία του λόγου, την 
ελευθεροτυπία, την ελευθερία του συνέρχεσαι, την 
ελευθερία της σκέψης. Κι όσο προβάλλεται ο επα-
ναστατικός λόγος του Γκόλντσταϊν, για να μη μείνει 
περιθώριο αμφιβολίας ως προς την πραγματικότητα 
που υπήρχε στις (δήθεν) αερολογίες του, πίσω από 
το κεφάλι του στην τηλεοθόνη περνούν ατέλειωτες 
φάλαγγες του ευρασιατικού στρατού, ενώ η φωνή 
του Γκόντσταϊν έχει σαν υπόκρουση το μονότονο, 
ρυθμικό θόρυβο που έκαναν οι μπότες των στρατι-
ωτών (βλ. εκδ. Κάκτος, Αθήνα 1979, σελ. 22· 1999, 
σελ. 23).

Βεβαίως, ο κ. Εισαγγελάτος, αν θελήσει να αντλή-
σει κάποια υπερασπιστικά επιχειρήματα μπορεί να 
ανατρέξει στο βιβλίο των Vardy & Grosch, Το αίνιγμα 
της ηθικής (μτφ. Θ. Δρίτσα, εκδ. Αρσενίδη, Αθήνα 
2013, σελ. 354). Εκεί λοιπόν καταγράφεται η θέση 
ότι η ελευθερία των ΜΜΕ πρέπει «σε κάθε περίπτω-
ση να θεωρείται σημαντικότερη ή να έχει προτεραι-
ότητα σε σχέση με οποιαδήποτε ευθύνη» των ΜΜΕ 
«έναντι των ατόμων ή των ομάδων που ενδεχομέ-
νως να επηρεάζονται σημαντικά από τις εκφράσεις 
που χρησιμοποιούνται ή από τα γεγονότα που δη-
μοσιοποιούνται. Το να μην υπάρχει κανενός είδους 
λογοκρισία είναι πολύ προτιμότερο από οποιαδήπο-
τε καταπίεση της ελευθερίας της έκφρασης, ακόμα 
και αν δεν μας αρέσουν ορισμένες από τις συνέπειες 
αυτής της αρχής». 

Ωστόσο, στο ίδιο βιβλίο υπάρχει κι ο αντίλογος: 
«η ελευθερία δεν πρέπει να θεωρείται ποτέ ανώτερη 
της υπευθυνότητας», αλλά αυτές οι δύο θα πρέπει 
να ισορροπούν πάντοτε μετά από προσεκτική εξέ-
ταση τριών παραμέτρων: α) των πιθανών αρνη-
τικών συνεπειών της τοποθέτησης, β) της μορφής 
του ηθικού λόγου που την διέπει και γ) της “ηθικής 
αποτελεσματικότητας” των ίδιων των εργαζομένων 
στα ΜΜΕ. 

Είναι προφανές ότι ο κ. Εισαγγελάτος, μιλώντας 
απαξιωτικά για τους πολίτες που δεν εμπιστεύονται 
τα νέα φαρμακοθρησκευτικά σύμβολα της εποχής 
μας, εφαρμόζει μια πασίγνωστη τεχνική της προ-
παγάνδας που αποκαλείται “name calling” (τον όρο 
αυτόν χρησιμοποιεί π.χ. η Aλεξία Κουλούρη, Ρη-
τορική και ερμηνείες. Πολιτική και Πολιτικοί μέσω 
twitter, εκδ. Ι. Σιδέρη, Αθήνα 2020, σελ. 107). Πάει 
να πει: Ο προπαγανδιστής στοχοποιεί έναν πολί-
τη ή μία κατηγορία πολιτών και τους δαιμονοποιεί, 
επικολλώντας τους μια αρνητική ετικέτα. Έτσι κα-
ταφέρνει να συσπειρώσει τη μάζα ενάντια στη μειο-
ψηφία των δακτυλοδεικτούμενων πολιτών, οι οποίοι 
πρέπει να νιώσουν μειονεκτικά. Ευσεβής πόθος του 
προπαγανδιστή είναι, μέσω της παραγωγής αυτών 
των αρνητικών συναισθημάτων, να φέρει επιτέλους 
στο στρατόπεδο της συμπαγούς πλειοψηφίας τους 
σκληροτράχηλους αντιστασιακούς.  

Όπως παρατηρεί ο Γ. Κ. Γεωργαλάς στο κλασικό 
βιβλίο του “Η προπαγάνδα. Μεθοδική και τεχνική της 
αγωγής των μαζών” (εκδ. Πάπυρος Πρεςς, Αθήνα 
1973, σελ. 29): «οι προπαγάνδες των κομμουνιστι-
κών και των φασιστικών κινημάτων είναι ουσιαστικά 

 Name Calling: Το νέο 
δίλεπτο μίσους 

του Νίκου Εισαγγελάτου
Γράφει ο: 
Κωνσταντίνος Βαθιώτης 
Πρ. Αναπλ. Καθηγητής Ποινικού Δικαίου 
Νομικής Σχολής ΔΠΘ

Συνέχεια σελ. 23
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οι ίδιες. Στηρίζονται στον έντονο εντυπωσιασμό και 
στην υπερβολή. Απευθύνονται στις μάζες και μισούν 
το σκεπτόμενο άτομο. Απεχθάνονται τις αποχρώ-
σεις. Αρνούνται τον διάλογο. Δεν αναγνωρίζουν το 
δικαίωμα διαδόσεως ιδεών στους αντιπάλους τους. 
Καλλιεργούν τον μισαλλόδοξο φανατισμό, το τυφλό 
μίσος. Επιδιώκουν την πρόκλησι ομοιόμορφων συλ-
λογικών αντιδράσεων τύπου μαζικής υστερίας. Χρη-
σιμοποιούν τον καταναγκασμό. Και υποδουλώνουν 
τα πάντα στους προπαγανδιστικούς τους σκοπούς 
(Τέχνη Παιδεία. Αθλητισμό, Εκκλησία, Επιστήμη, 
Πληροφορία)».

Επίσης, στο βιβλίο του Καρλ Γιόακιμ Φρήντριχ 
(Carl Joachim Friedrich) με τίτλο «Ολοκληρωτική 
δικτατορία» (μτφ.: Γ. Καραπαπάς, εκδ. Τροπή, Αθή-
να 2012, σελ. 199) καταγράφεται με χαρακτηριστι-
κό τρόπο η συγκεκριμένη τακτική, η οποία στοχεύ-
ει στην εξουδετέρωση των εκάστοτε νευραλγικών 
εχθρών του δικτατορικού καθεστώτος. Για τους πα-
λαιότερους ολοκληρωτισμούς εχθροί ήσαν οι κομ-
μουνιστές, οι εβραίοι, οι καπιταλιστές κ.λπ.

Για τη σημερινή μορφή ολοκληρωτισμού, δηλ. για 
την υγειονομική δικτατορία, εχθρός είναι οι λεγόμενοι 
αντιεμβολιαστές: Από αυτούς θεωρεί το καθεστώς 
ότι κινδυνεύει η διατήρηση της τυραννικής υπόστα-
σής του. Στην πραγματικότητα, όμως, πρόκειται για 
πολίτες που αντιτίθενται στον €μβολιασμό για δια-
φορετικούς λόγους, αλλά το καθεστώς τούς σαλαμο-
ποίησε υπό την κοινή στέγη των αντιεμβολιαστών, 
προκειμένου να μπορέσει να τους επιτεθεί αποτε-
λεσματικότερα, απαξιώνοντάς τους ποικιλοτρόπως 
(για την κατηγοριοποίηση των αντιτιθεμένων στους 
εμβολιασμούς βλ. Βαθιώτη, Από την τρομοκρατία 
στην πανδημία. Υποχρεωτικές ιατρικές πράξεις στον 
πόλεμο κατά του αόρατου εχθρού, εκδ. Αλφειός, 
Αθήνα 2021, σελ. 83 επ.): πότε ως ημιμαθείς, πότε 
ως στόκους, πότε ως ψεκασμένους, πότε ως συ-
νωμοσιολόγους, πότε ως αρνητές. Όσον ούπω δεν 
αποκλείεται να ακουστεί και ο χαρακτηρισμός που 
υφέρπει ανυπόμονα εδώ και καιρό: “Εχθροί του 
λαού” (βλ. το θεατρικό έργο του Ερρίκου Ίψεν “Ένας 
εχθρός του λαού”).

Σε έναν σκληρό προπαγανδιστή σαν τον κ. Εισαγ-
γελάτο αξίζουν δύο δόσεις €μβολιασμού: η μία είναι 
αναμνηστικού και η άλλη γνωσιακού τύπου. 

Ιδού ο αναμνηστικός €μβολιασμός: Πριν από 23 
χρόνια, ο εν λόγω δημοσιογράφος έκρινε ότι έπρεπε 

να υπερβεί τον ανειλημμένο δημοσιογραφικό ρόλο 
του και να εκτελέσει χρέη διαπραγματευτή με έναν 
αδίστακτο Ελληνορουμάνο κακοποιό, τον αλήστου 
μνήμης Σορίν Ματέι, ο οποίος κρατούσε ομήρους 
τους ενοίκους μιας πολυκατοικίας στην οδό Νιόβης 
και απειλούσε ότι θα ρίξει την χειροβομβίδα του, αν 
η αστυνομία δεν τον άφηνε να φύγει. 

Όπως πληροφορούμαστε από το διασωθέν οπτι-
κοακουστικό υλικό με την αφήγηση του κ. Μαλέλη, 
διευθυντή ειδήσεων του τηλεοπτικού σταθμού ΣΚΑΪ, 
που κάλυπτε τότε το εν εξελίξει περιστατικό ομηρείας 
ενοίκων πολυκατοικίας από τον Ματέι, ο τότε κεντρι-
κός παρουσιαστής ειδήσεων του καναλιού κ. Εισαγ-
γελάτος επέμενε στην ζωντανή τηλεοπτική κάλυψη 
της συνομιλίας του πρώτου με τον Ελληνορουμάνο 
κακοποιό, διότι «η μόνη περίπτωση να πιάσουμε τον 
Σορίν Ματέι ήταν να είναι στον αέρα», πείθοντας εν 
τέλει τον διευθυντή του (βλ. το σχετικό απόσπασμα 
στο youtube με τον τίτλο “Σορίν Ματέι. Η αιματηρή 
ομηρ[ε]ία που μεταδόθηκε απευθείας στην τηλεόρα-
ση”). 

Κατά την διάρκεια συνεντεύξεως που παραχώ-
ρησε στο BBC, ο κ. Εισαγγελάτος, μιλώντας στην 
αγγλική γλώσσα, προέβη στην ακόλουθη παραδο-
χή που εξηγεί τον τρόπο με τον οποίο συνηθίζει να 
σκέπτεται και να ενεργεί μέχρι και σήμερα υπό την 
ιδιότητα του δημοσιογράφου: «Δεν είμαι ειδικός σε 
τέτοια ζητήματα, γι’ αυτό δεν ξέρω, δεν ήξερα εκείνο 
το βράδυ αν αυτό που έκανα ήταν σωστό ή λάθος, 

όμως πίστευα πως η αστυνομία δεν μπορούσε να 
χειριστεί την κατάσταση. Δεν είχαν διαπραγματευτή, 
κάποιον που θα μπορούσε να κατανοήσει τη γλώσ-
σα του Ματέι, να μιλήσει στην ψυχή του» (βλ. 05.41 
επ.). 

Η κατάληξη του θρίλερ της οδού Νιόβης (βλ. την 
αναλυτική περιγραφή του Π. Σόμπολου, Οι αστέρες 
του εγκληματικού πανθέου όπως τους έζησα, εκδ. 
Πατάκη, Αθήνα 2017, σελ. 133 επ.) ήταν ο θάνα-
τος ενός εκ των τεσσάρων ομήρων, δηλ. της εικο-
σιπεντάχρονης Αιμιλίας, από την χειροβομβίδα που 
έσκασε μέσα στο εσώρουχό της (για την ανάλυση 
του περιστατικού από ποινική σκοπιά βλ. Βαθιώτη, 
Υπόθεση Σορίν Ματέι: Μια περίπτωση απαγόρευ-
σης αναδρομής;, Ποινικά Χρονικά 2003, σελ. 470 
επ.). 

Και τώρα ο γνωσιακός €μβολιασμός: Ας διαβάσει 
προσεκτικά ο κ. Εισαγγελάτος το οργουελικό “1984”. 
Στην σελίδα 22 της αρχικής μεταφράσεως του 1979 
από τις εκδόσεις Κάκτου (αντιστοίχως σελ. 24 της 
ελαφρώς τροποποιημένης μεταφράσεως από την 
δεύτερη έκδοση του 1999) περιέχεται το ακόλουθο 
χωρίο που αφορά τις συνέπειες από την προμνημο-
νευθείσα προβολή του “δίλεπτου λόγου μίσους” που 
αρθρώνει καθημερινά ο “εχθρός του Κόμματος”, ο 
Γκόλντσταϊν: 

«Αλλά κατά περίεργο τρόπο, παρότι ο Γκόλντστα-
ϊν ήταν μισητό πρόσωπο και τον περιφρονούσαν 
οι πάντες, παρότι χίλιες φορές κάθε μέρα στις εξέ-
δρες, στην τηλεοθόνη, στις εφημερίδες, στα βιβλία, 
οι θεωρίες του διαψεύδονταν, καταρρίπτονταν, γε-
λοιοποιούνταν, και η αξιοθρήνητη ηλιθιότητά τους 
εξετίθετο στα μάτια όλων, η επιρροή του θαρρείς 
και δεν μειωνόταν ποτέ. Πάντα υπήρχαν καινούργια 
θύματα έτοιμα να παραπλανηθούν από αυτόν. Δεν 
περνούσε μέρα που η Αστυνομία της σκέψης να μην 
ανακαλύψει κατασκόπους και σαμποτέρ [οι οποίοι] 
ενεργούσαν σύμφωνα με τις οδηγίες του». 

Όσο, λοιπόν, θα επιτείνεται η προσπάθεια καλλι-
έργειας του μίσους εις βάρος εκείνων που έχουν δι-
αφορετική άποψη για την αποτελεσματικότητα ή και 
την ασφάλεια του €μβολιασμού, τόσο περισσότερο 
θα αυξάνονται και θα πληθύνονται!

ΕΝΑΣ ΗΜΙΜΑΘΗΣ ΑΝΤΙΕΜΒΟΛΙΑΣΤΗΣ ΠΟΥ 
ΔΕΝ ΞΕΡΕΙ ΤΗΝ ΤΥΦΛΑ ΤΟΥ

ΥΓ: Μήπως στον Θαυμαστό Ανάποδο Κόσμο της 
εποχής του κορωνοϊού, ημιμαθείς είναι οι πολυμαθείς;

Συνέχεια από σελ. 21
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γησε όχι μόνο τα αιτηθέντα, αλλά και επιπλέον έγ-
γραφα προκειμένου να έχουν πλήρη ενημέρωση, 

Από τα έγγραφα που τους χορηγήθηκαν γνωρί-
ζουν ότι:

• Οι ΣΜΑ έχουν αποπερατωθεί προ πολλού από 
την Περιφέρεια Ηπείρου, αρχής γενομένης από τον 
Απρίλιο 2019.

• Ο ΦοΔΣΑ έχει κληθεί προ πολλού από την 
Περιφερειακή Αρχή, και ήδη από τον Μάϊο 2020 
και εφεξής, έντονα και εγγράφως, να εκκινήσει η 
Δοκιμαστική Λειτουργία των ΣΜΑ -που είναι προ-
ϋπόθεση για την παράδοσή τους- είτε με δικό του 
προσωπικό (προσλήψεις) είτε με Λειτουργό. 

• Για τον ΣΜΑ Πρέβεζας, που δεν έχει αποπε-
ρατωθεί η κατασκευή του, η Περιφέρεια Ηπείρου 
με την Προγραμματική Σύμβαση ανέλαβε μόνο την 
προμήθεια του εξοπλισμού του.

Παρότι έμαθαν, παρότι έχουν τα έγγραφα στα χέ-
ρια τους,  επιμένουν στη δική τους θεωρία.  «Δίκην 
δημοσίου κατηγόρου» η παράταξη συνεχίζει να 
«κουνάει το δάχτυλο» στον Περιφερειάρχη και να 
προσβάλλει την κοινή λογική. 

Από τη μια τον κατηγορεί ότι χορηγεί «παρατά-
σεις στην προμήθεια του εξοπλισμού, λογική εξέ-
λιξη, αφού δεν είναι έτοιμοι οι χώροι που πρέπει 
να τοποθετηθεί» και λίγο παρακάτω αναρωτιέται 
«ποιος θα αναλάβει να πληρώσει τις φθορές που 
θα παρουσιαστούν κατά τη δοκιμαστική λειτουργία 
στα μηχανήματα που τόσα χρόνια σκουριάζουν και 
χορταριάζουν αχρησιμοποίητα»!

Επιπλέον ο (η) συντάκτης της ανακοίνωσης και 
ορισμένοι άλλοι που εκφράζουν πολύ εύκολα και 
απλοϊκά τη γνώμη τους για πολύ εξειδικευμένα θέ-
ματα, παραπληροφορούν ισχυριζόμενοι ότι η Πε-
ριφέρεια παρεμβαίνει «αυτόκλητα» στο ζήτημα της 
διαχείρισης των απορριμμάτων. 

Η Περιφέρεια παρεμβαίνει στο πλαίσιο των αρ-
μοδιοτήτων και τωνυποχρεώσεών της που απορ-
ρέουν από την  προγραμματική σύμβαση που 
έχει υπογραφεί με τους Φορείς Διαχείρισης, τους 
δήμους δηλαδή, οι οποίοι και της ανέθεσαν το συ-
γκεκριμένο έργο, το οποίο σε ό, τι την αφορά το 
έφερε εις πέρας. 

Η «Λαϊκή Συσπείρωση» και οι αυτόκλητοι (ή μή-
πως όχι;) για τους οποίους όλα είναι «παζάρια», 
ώρα είναι να εξηγήσουν αυτοί με τίνος τις απόψεις 
συντάσσονται και για ποιο λόγο άραγε. 

Τέλος, όσον αφορά τα έργα διαλογής στην πηγή, 
εφόσον οι περιφερειακοί σύμβουλοι της παράταξης 
ενδιαφέρονται για την εξέλιξή τους, μπορούν να ζη-
τήσουν ενημέρωση από την Περιφερειακή Αρχή,-
γιατί και στο ζήτημα αυτό φαίνεται να αγνοούν τις 
εξελίξεις.

ΝΑ ΠΩΣ ΑΥΤΟΔΙΑΨΕΥΔΕΤΑΙ Η ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ 7/10/21

Έγκριση του από 04-10-2021 Πρακτικού της Επι-
τροπής Διενέργειας της διαδικασίας διαπραγμάτευ-
σης, χωρίς προηγούμενη δημοσίευση με εφαρμο-
γή του άρθρου 32 παρ. 2γ του Ν. 4412/2016 λόγω 
κατεπείγουσας ανάγκης, για την υλοποίηση του 
έργου της Περιφέρειας Ηπείρου «Αποκατάσταση 
βατότητας στην περιοχή προς ΣΜΑ Καραϊσκάκη», 
προϋπολογισμού 74.400,00 με ΦΠΑ και κατακύ-
ρωση των αποτελεσμάτων της διαπραγμάτευσης”.

Του Κώστα Δ. Καλτσή

Επαναπροκηρύσσεται εντός των ημερών 
από τον Αναγκαστικό Σύνδεσμο Διαχείρισης 
Απορριμμάτων ο διαγωνισμός για τη λειτουρ-
γία των Σταθμών Μεταφόρτωσης (ΣΜΑ), με 
μόνη αλλαγή στους οικονομικούς όρους, δια-
χωρίζοντας η πλειοψηφία των δημάρχων της 
Ηπείρου τη θέση τους από τον Περιφερειάρχη 
κ.Καχριμάνη και τους εκβιασμούς του, ενώ κα-
ταγγέλλονται ... «ταξίματα» του έργου, 

Για να τα πάρουμε με τη σειρά, ο Πρόεδρος του 
Αστικού ΚΤΕΛ Ιωαννίνων κ.Μουστακλής, σε επι-
κοινωνία του με τη διευθύντρια της εφημερίδας, 
επέμενε ότι δεν είχε καμιά σχέση η παρέμβαση του 
κ. Καχριμάνη με όσα εκείνο δημόσια κατήγγειλε για 
το διαγωνισμό κι ούτε τους συνδέει κάτι.

Φυσικά και δεν αμφισβητούμε τον κ.Μουστακλή, 
απλά η παρέμβαση του Περιφερειάρχη έγινε αμέ-
σως μετά τη δική του καταγγελία για «φωτογραφι-
κό διαγωνισμό» κι έτσι δημιουργήθηκε η αίσθηση 
ότι παρενέβη υπέρ των επιδιώξεων του Αστικού 
ΚΤΕΛ.

Εν τω μεταξύ η απόφαση του Αναγκαστικού 
Συνδέσμου Διαχείρισης Απορριμμάτων για αλλαγή 
στην προκήρυξη, αφορά στον ετήσιο κύκλο εργασι-
ών των υποψηφίων αναδόχων, που πλέον θα πρέ-
πει να ανέρχεται στο 100% του προϋπολογισμού 
του έργου, αντί του 200% που ορίζονταν πριν και 
ακυρώθηκε από την Αποκεντρωμένη Διοίκηση, ως 
παραβιάζων ο όρος τον υγιή ανταγωνισμό.

Η (δεύτερη) ακύρωση του διαγωνισμού έγινε 
ύστερα από δημόσια καταγγελία εταιρίας του Αστι-
κού ΚΤΕΛ Ιωαννίνων, που ενδιαφέρεται να ανα-
λάβει τη λειτουργία των Σταθμών Μεταφόρτωσης 
Απορριμμάτων και την περίεργη παρέμβαση του 
Περιφερειάρχη κ.Καχριμάνη.

Λίγες ημέρες μετά την ακύρωση και τέσσερις 
ημέρες πριν από την  απόφαση του Αναγκαστικού 
Συνδέσμου για την επαναπροκήρυξη,  κ.Καχριμά-
νης έθεσε εκ νέου και χωρίς περιστροφές εκβιαστι-
κά- όπως χαρακτηρίστηκαν- διλήμματα, πως αν 
δεν τεθούν όροι που εκείνος επιθυμεί, θα προσφύ-
γει για να ακυρωθεί η προκήρυξη!

Μεταξύ των άλλων ανέφερε ότι ποσότητα που 
θα πηγαίνει στο εργοστάσιο δεν θα πρέπει να 
υπερβαίνει περίπου τους 70.000 τόνους το χρόνο, 
χωρίς να ξεκαθαρίζει πως αν είναι περισσότερα 
τα σκουπίδια τι θα απογίνουν, επέμενε στο ότι δε 
χρειάζεται εμπειρία, όπως και για τον αριθμό των 
απαιτουμένων αυτοκινήτων για τη μεταφορά των 
απορριμμάτων.

Η πλειοψηφία όμως στον Αναγκαστικό Σύνδε-
σμο απέρριψε τις πιέσεις του, με μόνους να ζητούν 
«συναίνεση» με τον κ.Καχριμάνη, τους δημάρχους 
Πωγωνίου, Ζαγορίου και Κόνιτσας κκ.Καψάλη- 
Σουκουβέλο και Εξάρχου.

Εν τω μεταξύ ο Περιφερειάρχης, όπως προκύ-
πτει από ανακοινώσεις, είπε ψέμματα ότι δήθεν 
οι Σταθμοί Μεταφόρτωσης ολοκληρώθηκαν, ενώ 
την επόμενη ημέρα που το έλεγε στην Οικονομι-
κή Επιτροπή ετέθησαν ως θέματα παράταση της 
ολοκκήρωσης των εργασιών στον ΣΜΑ του Δήμου 
Καραϊσκάκη, απόφαση για εργασίες πρόσβασης- 
αποκατάσταση βατότητας προς αυτόν και την 17η 
παράταση της προθεσμίας παράδοσης του εξοπλι-
σμού του Σταθμού Πρέβεζας!!!

Αυτή η παραπλανητική τακτική της Περιφέρειας 
Ηπείρου και η επιμονή της να εμπλέκεται σε θέ-
ματα που αφορούν τους Δήμους και τον Αναγκα-
στικό Σύνδεσμο Διαχείρισης Απορριμμάτων (όταν 
η ίδια δεν μπορεί εδώ και χρόνια να ολοκληρώσει 
τις εργασίες στους Σταθμούς Μεταφόρτωσης), έχει 

εξοργίσει όχι μόνο τους δημάρχους αλλά και Περι-
φερειακές παρατάξεις.

Χαρακτηριστικές είναι οι σκληρές ανακοινώσεις 
τόσο από το «Κοινό των Ηπειρωτών» ( ΣΥΡΙΖΑ- 
Ζάψας), όσο και από τη «Λαϊκή Συσπείρωση» 
(ΚΚΕ).

Και οι δυό ευθέως επιρρίπτουν όλες τις ευθύ-
νες στην Περιφέρεια, αφήνουν υπονοούμενα για 
συναλλαγή και εξαπολύουν μύδρους εναντίον της 
που εξ αιτίας της επιβαρύνονται οικονομικά οι Δή-
μοι και οι πολίτες.

Σε αυτά η Περιφέρεια με ανακοίνωσή της απά-
ντησε με γενικόλογες αναφορές και ούτε λίγο ούτε 
πολύ ζητούσε «να μην της κουνάνε το δάκτυλο», 
διότι οι Σταθμοί έχουν ολοκληρωθεί- κάτι που απο-
δεικνύεται αναληθές όπως προείπαμε.

Υπάρχει όμως και κάτι ακόμη πιό σημαντικό, 
που αν αληθεύει τότε σίγουρα κάποιος ή κάποιοι 
πρέπει να λογοδοτήσουν στη Δικαιοσύνη.

Στις 6- 7 Οκτωβρίου ο Παναγιώτης Μπούρχας 
έγραφε στο pbnews.gr το εξής αποκαλυπτικό των 
...  «παζαριών» για το έργο τη λειτουργίας των 
Σταθμών Μεταφόρτωσης Απορριμμάτων:

* Ποιός είναι αυτός, ποιός του το έταξε και έναντι 
ποιών ανταλλαγμάτων;

Αυτό επιβάλλεται να διερευνηθεί άμεσα από την 
Εισαγγελική Αρχή, που δεν επιτρέπεται να συνεχί-
σει να μη βλέπει και να μην ακούει.

Είναι δε πολύ σοβαρό έως και σοκαριστικό να 
διαλαλείται η διαπλοκή και η διαφθορά από εμπλε-
κομένους στο διαγωνισμό και να το ξεπερνούν όλοι 
χωρίς να συμβαίνει τίποτε!

Επιβεβαιώνεται έτσι η άποψη περί συμφερόντων 
και παζαριών με τα σκουπίδια, που αποδεικνύονται 
θησαυρός για ορισμένους.

Μόνο που όλα αυτά τα «παιχνίδια» τα πληρώ-
νουν πολύ ακριβά οι πολίτες της Ηπείρου και πλέον 
είναι καιρός να ενημερωθεί λεπτομερώς η κυβέρ-
νηση και δη ο υπουργός Εσωτερικών κ.Βορίδης.

ΜΥΔΡΟΙ ΚΑΙ 
ΑΠΟ ΤΟ ΖΑΨΑ

Το Θέμα Το Θέμα

Συνέχεια σελ. 27

Είπαν όχι στο τελεσίγραφο Καχριμάνη

ΔΕΝ ΠΕΡΑΣΕ 
Ο ΕΚΒΙΑΣΜΟΣ

Νέα προκήρυξη για τους 
Σταθμούς Μεταφόρτωσης 
Απορριμμάτων

Διαψεύδεται η Περιφέρεια ότι 
ολοκληρώθηκαν οι εργασίες 
και καταγγελίες για «ταξίματα»

Διαχωρίζει τη θέση του 
ο Πρόεδρος του Αστικού ΚΤΕΛ 
από τον Περιφερειάρχη

ΛΑΙΚΗ ΣΥΣΠΕΙΡΩΣΗ 
5/10/21

«...Η ακύρωση του διαγωνισμού της ιδιωτικο-
ποίησης έρχεται να προστεθεί στις καθυστερή-
σεις της Περιφέρειας η οποία δεν έχει παραδώσει 
ακόμα το έργο. Μέχρι τώρα μετράμε: 

► 16 παρατάσεις στην προμήθεια του εξοπλι-
σμού, λογική εξέλιξη αφού δεν είναι έτοιμοι οι χώ-
ροι που πρέπει να τοποθετηθεί.

► 10 παρατάσεις στο ΣΜΑ Γ. Καραϊσκάκη ο 
οποίος συνοδεύτηκε με τουλάχιστον άλλα 3 έργα 
που δεν είχε προβλέψει ο ακριβοπληρωμένος τε-
χνικός σύμβουλος και παραμένει άγνωστο αν έχει 
γίνει σύνδεση με τα δίκτυα του ΔΕΔΔΗΕ ή αν θα 
δημιουργηθούν νέα προβλήματα και εκεί.

► 9 παρατάσεις μετρήσαμε στο ΣΜΑ Πωγω-
νίου, έγινε ένα επιπλέον έργο που ομοίως δεν 
προέβλεψε ο Τεχνικός Σύμβουλος και ακόμα δεν 
γνωρίζουμε αν το έργο θεωρείται ολοκληρωμένο.

► Συνολικά κανένας ΣΜΑ -από αυτούς που 
ολοκληρώθηκαν- δεν ολοκληρώθηκε με λιγότερες 
από 3 παρατάσεις. 

► Για πέταμα κυριολεκτικά αποδείχθηκαν οι 
μελέτες της Διαχειριστικής που έκριναν ότι μπο-
ρεί να λειτουργήσει ο ΣΜΑ της Πρέβεζας με απο-
τέλεσμα τώρα που οι άλλοι ΣΜΑ κοντεύουν να 
ολοκληρωθούν, να φτιάχνει ο ΦΟΔΣΑ από την 
αρχή και χωρίς χρηματοδότηση νέο ΣΜΑ στην 
Πρέβεζα.

Με όλες αυτές τις καθυστερήσεις μένει να απα-
ντηθεί το ποιος θα αναλάβει να πληρώσει τις φθο-
ρές που θα παρουσιαστούν κατά τη δοκιμαστική 
λειτουργία στα μηχανήματα που τόσα χρόνια 
σκουριάζουν και χορταριάζουν αχρησιμοποίητα. 

Η Περιφέρεια Ηπείρου φέρει ακέραια την ευθύ-
νη για τη μέχρι τώρα καθυστέρηση που πληρώ-
νει ο λαός μέσω των ανταποδοτικών τελών των 
Δήμων...»

ΜΑΘΗΜΑΤΑ ΦΑΚΙΡΙΚΗΣ…

Ανακαλούμε την καταγγελία μας για τις 16 
(δεκαέξι) παρατάσεις στην προμήθεια του εξο-
πλισμού των Σταθμών Μεταφόρτωσης Απορριμ-
μάτων (ΣΜΑ) καθώς η Περιφέρεια Ηπείρου μας 
πρόλαβε: σήμερα δίνει την 17η (δέκατη έβδομη) 
παράταση και μας έβγαλε ψεύτες! 

Επιφυλασσόμαστε για την αναφορά μας στις 
10 (δέκα) παρατάσεις στο ΣΜΑ Γ. Καραϊσκάκη και 
αναμένουμε οποιαδήποτε εξέλιξη καθώς η 10η 
παράταση του έργου έληξε στις 30 Σεπτεμβρίου 
2021 κι έκτοτε ούτε το παραλαμβάνει κανένας 
ούτε δίνει και νέα παράταση....

Με τέτοιες εξελίξεις φυσικά και θα μείνουμε 
"ανεπίδεκτοι μαθήσεως" για το κατά πόσο "το 
έργο έχει αποπερατωθεί"  και ότι "καμία παράτα-
ση δεν ζητήθηκε και δεν δόθηκε ποτέ"  παρά τις 
προσπάθειες της Περιφερειακής Αρχής να εκπαι-
δεύσει κι εμάς και το λαό στην ...φακιρική.

Ιωάννινα 7 Οκτωβρίου 2021

Η ΑΠΟΨΗ ΤΗΣ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΣ 6/10/21

Οι συμβατικές υποχρεώσεις 
της Περιφέρειας για τους ΣΜΑ

H Λαϊκή Συσπείρωση (ΛΑ.ΣΥ.)  με τη νέα ανα-
κοίνωσή της για τους Σταθμούς Μεταφόρτωσης 
Απορριμμάτων (ΣΜΑ) εμφανίζεται ως «ανεπίδεκτη 
μαθήσεως». Οιεκπρόσωποί της στο Περιφερειακό 
Συμβούλιο υπέβαλαν αίτημα στις 27 Σεπτεμβρίου 
για χορήγηση εγγράφων σχετικά με τους ΣΜΑ και η 
Περιφερειακή Αρχή την 1η Οκτωβρίου τους χορή-
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Συνέχεια από σελ. 25 Η ΑΔΙΑΨΕΥΣΤΗ ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΑ 

ΓΙΑ ΕΚΒΙΑΣΜΟΥΣ ΚΑΙ... 
«ΤΑΞΙΜΑΤΑ»

Για το θέμα των Σταθμών Μεταφόρτωσης των 
Απορριμμάτων τοποθετήθηκε στο Δημοτικό Συμ-
βούλιο της Τετάρτης και ο δήμαρχος Ιωαννίνων 
κ.Ελισάφ, επιτιθέμενος στο Σύνδεσμο Διαχείρισης 
και στους δημάρχους, επιρρίπτοντάς τους τις ευθύ-
νες, που όμως ανήκουν στην Περιφέρεια.

Δε δίστασε μάλιστα να ασκήσει κριτική και στον 
αντιπρόεδρο του Συνδέσμου κ.Θωμά Μπέγκα, με 
καθόλου κομψό τρόπο.

Είπε μεταξύ άλλων ο κ.Ελισάφ:

«Η καθυστέρηση στην λειτουργία των ΣΜΑ είναι 
μεγάλη και η κατάσταση απελπιστική. Οι οικονομι-
κές συνέπειες για τον δήμο και τους πολίτες είναι 
μεγάλες» ανέφερε και συμπλήρωσε: «Έμεινα έκ-
πληκτος παρακολουθώντας ένα μέρος της συνεδρί-
ασης από την ψυχραιμία που έδειξαν οι εκπρόσω-
ποι του Δήμου Ιωαννιτών οι οποίοι δεν απάντησαν 
στις προκλήσεις που δέχθηκαν από συναδέλφους 
τους. Ανάμεσα σε αυτούς τους αυτοδιοικητικούς και 
ορισμένοι που καταπίνουν τα δικά τους απορρίμμα-
τα… Ο κ. Μπέγκας έχει τις δικές του ευθύνες διότι 
τηρεί δύο μέτρα και δύο σταθμά. Άλλη πολιτική ακο-
λουθεί για τα σκουπίδια που βρίσκονται έξω από το 
σπίτι του κι άλλη για τα σκουπίδια του ΦΟΔΣΑ».
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Ο Τούρκος πρόεδρος Ρετζέπ Τα-
γίπ Ερντογάν την περασμένη εβδο-
μάδα συναντήθηκε με τον Ρώσο 
ομόλογο του Βλαντιμίρ Πούτιν. Η 
συνάντηση ακολούθησε μια επίδει-
ξη αποκλίνουσας συμπεριφοράς 
από τον Ερντογάν προς τις ΗΠΑ, 
όταν είπε ότι συνεργάστηκε καλά 
με τον George W. Bush, τον Barack 
Obama και τον Donald Trump, αλλά 
οι σχέσεις του με τον Joe Biden «δεν 
ξεκίνησαν καλά». 

Ωστόσο, παρά το ό,τι φαινόταν 
σαν μια επαναπροσέγγιση με τη 
Μόσχα, ήταν πολύ μακριά από το να 
είναι μία τέτοια, καθώς η ρήξη μετα-
ξύ Ρωσίας και Τουρκίας είναι πολύ 
μεγάλη για να γεφυρωθεί. Παρά τη 
σκληρή ρητορική του Ερντογάν, η 
Τουρκία είναι πλέον πιο έτοιμη από 
ποτέ για ένα μεγάλο παζάρι με τις 
ΗΠΑ. Ένδειξη το πρόσφατο αίτημα 
για προμήθεια 40 νέων μαχητικών 
F-16 και αναβάθμιση άλλων 80 
F-16.

Οι ΗΠΑ και η Τουρκία έχουν δε-
σμευτεί εδώ και αρκετό καιρό από 
μια σχέση συναλλαγών. Η φύση 
αυτής της σχέσης έχει προκαλέσει 
αναταράξεις, ωθώντας κάθε πλευρά 
να εκβιάζει την άλλη, για να επιτύχει 
καλύτερες συνθήκες, οδηγώντας σε 
αυξημένη αστάθεια στην περιοχή. Οι 
στόχοι της Άγκυρας ήταν ευθυγραμ-
μισμένοι με εκείνους των ΗΠΑ στη 

Συρία, το Ιράκ και τη Λιβύη. Ωστόσο, 
πολλοί παράγοντες οδήγησαν σε δι-
αφοροποίηση και  επιδείνωση των 
σχέσεων. 

Το σημείο εκκίνησης ήταν η υπο-
στήριξη της Αμερικής στην κουρδική 
ομάδα YPG στη Συρία. Ενώ η Τουρ-
κία δεν βλέπει καμία διαφορά μεταξύ 
του YPG και του παράνομου PKK, το 
οποίο διεξάγει «τρομοκρατικές» επι-
χειρήσεις στην τουρκική ηπειρωτική 
χώρα τις τελευταίες τρεις δεκαετίες, 
η Ουάσινγκτον δεν βλέπει εναλλα-
κτική λύση για τους Κούρδους στον 
αγώνα κατά του Daesh. Η αυξανό-
μενη ικανότητα των Κούρδων στα 
βορειοανατολικά της χώρας και το 
αίτημα τους να γίνει η Συρία ομο-
σπονδία, εκλαμβάνονται ως απειλή 
για την Τουρκία. Μετά την κατάληψη 
της Deraa, ο Bashar Assad αυξάνει 
τώρα τις επιθέσεις του στο Idlib. Το 
τελευταίο πράγμα που χρειάζεται ο 
Ερντογάν καθώς μπαίνει στην προ-
εκλογική περίοδο είναι μια ήττα στη 
Συρία. 

Εδώ ήρθε η συνάντηση Πούτιν – 
Ερντογάν στο Sochi. Ο Ερντογάν 
ήθελε να υπενθυμίσει στον Πούτιν 
τη συμφωνία κατάπαυσης του πυ-
ρός. Από την άλλη πλευρά, ενώ 
υπήρχαν συζητήσεις για την αγο-
ρά από την Άγκυρα μιας δεύτερης 
συστοιχίας του πυραυλικού συστή-
ματος άμυνας S-400, κανένας από 

τους δύο ηγέτες δεν επιβεβαίωσε ότι 
η συμφωνία προχωράει. Ο Ερντο-
γάν είπε ότι η αρχική αγορά του 
S-400 από την Τουρκία έγινε μόνο 
επειδή οι ΗΠΑ αρνήθηκαν να που-
λήσουν το σύστημα Patriot. Οι ΗΠΑ 
και το ΝΑΤΟ βλέπουν τους S-400 
ως επιθετικούς, ενώ οι Τούρκοι τους 
θεωρούν ως απαραίτητο μέτρο, διότι 
κατά την τουρκική άποψη, οι σύμμα-

χοι δεν της παρείχαν την απαραίτητη 
προστασία όταν τη χρειαζόταν.

Υπήρχαν επίσης πολλοί άλλοι πα-
ράγοντες, πριν από τη διαμάχη για 
τους S-400, που οδήγησαν στην επι-
δείνωση της σχέσης Τουρκίας - ΗΠΑ. 
Ένας από αυτούς ήταν το αποτυχη-
μένο πραξικόπημα του 2016 και το 

Άρθρο

Άρθρο του Αντιστρατήγου (ε.α.) 
Αντώνη Βασιλείου.* 

Συνέχεια σελ. 31

Ο Ερντογάν λέει αντίο στον Μπάϊντεν, 
ή ήρθε η ώρα οι ΗΠΑ να καταλήξουν 

σε συµφωνία µε τον Ερντογάν;
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γεγονός ότι ο κατηγορούμενος αρ-
χηγός, Fethullah Gulen, εξακολουθεί 
να ζει στις ΗΠΑ. Ένα άλλο σημείο 
διαφωνίας με την κυβέρνηση Μπά-
ϊντεν είναι η πρόσφατη αναγνώριση 
από τον Μπάϊντεν της γενοκτονίας 
των Αρμενίων. Αν και ο Ερντογάν το 
2018 αναγνώρισε τους ιστορικούς 
διωγμούς των Αρμενίων, η Τουρκία 
δεν αναγνώρισε τα γεγονότα του 
1915 ως γενοκτονία. Αυτό ξεπερνά 
τον Ερντογάν ή οποιαδήποτε άλλη 
πολιτική ηγεσία, επειδή απλά δεν 
γίνεται αποδεκτό σε λαϊκό επίπεδο. 
Και υπάρχει, φυσικά, το ατελείωτο 
ζήτημα της Κύπρου. 

Παρά τα σημεία διαμάχης των, 
η Τουρκία και οι ΗΠΑ ανταγωνίζο-
νται με τη Ρωσία στην περιοχή και 
οι γενικοί στόχοι τους κατά κάποιον 
τρόπο ευθυγραμμίζονται. Όσο και 
αν οι ΗΠΑ βλέπουν την Τουρκία να 
απομακρύνεται από τη δέσμευση 
της στη δυτική πτέρυγα, τώρα ενδε-
χομένως είναι η κατάλληλη στιγμή 
να προσφέρουν στην Άγκυρα ένα 
μεγάλο παζάρι για να διασφαλίσουν 
ότι η εταιρική σχέση είναι στρατη-
γική και μακροπρόθεσμη. Αν και η 
Τουρκία δεν μπορεί να κυριαρχήσει 
από μόνη της στην περιοχή, αν ήταν 
στο πλευρό της Ρωσίας, μπορούμε 
να στοιχηματίσουμε ότι η Μόσχα θα 
ήταν κυρίαρχη. Αυτή είναι μια διά-
σταση της σημασίας της Άγκυρας 
για τις ΗΠΑ. 

Καθώς η Αμερική αποχωρεί από 
τη Μέση Ανατολή, θα πρέπει να συ-
νεργαστεί με τους συμμάχους της, 
πράγμα που σημαίνει ότι οι συνερ-
γασίες της με τη Σαουδική Αραβία 
και την Τουρκία έχουν μεγάλη σημα-
σία. Αν οι ΗΠΑ δεν συνάψουν στα-

θερές συμφωνίες, η σταδιακή από-
συρση τους θα έχει ως αποτέλεσμα 
το απόλυτο χάος. 

Τώρα είναι επίσης η κατάλληλη 
στιγμή γιατί η Τουρκία φοβάται την 
προοπτική μιας συμφωνίας μεταξύ 
του Άσαντ και του YPG. Η Μόσχα 
εργάζεται για μια τέτοια συμφωνία 
εδώ και αρκετό καιρό και ο Σύρος 
πρόεδρος αισθάνεται ισχυρός από 
τότε που πήρε τη Deraa. Αν και μια 
συμφωνία μεταξύ των Κούρδων και 
της Δαμασκού δεν έχει οριστικοποι-
ηθεί, έχει σημειωθεί πρόοδος. Μόλις 
κλείσει μια τέτοια συμφωνία, το επό-
μενο μέτωπο για τον Άσαντ θα ήταν 
το Idlib, και μια τέτοια συμφωνία θα 
έδινε στον Άσαντ δεκάδες χιλιάδες 
καλά εκπαιδευμένους και εξοπλισμέ-
νους μαχητές από τις ΗΠΑ. Ο Άσαντ 
θα ήθελε να συντρίψει την Idlib, το 
τελευταίο προπύργιο της αντιπο-

λίτευσης και το προγεφύρωμα της 
Τουρκίας στο έδαφος της Συρίας. 

Εάν η Δαμασκός κατακτήσει το 
Idlib, θα έχει ως αποτέλεσμα τουλά-
χιστον τριών εκατομμυρίων ακόμη 
προσφύγων προς την Τουρκία. Εάν 
η Idlib πέσει, θα είναι το πολιτικό τέ-
λος του Ερντογάν ο οποίος βρίσκε-
ται ήδη σε επισφαλή κατάσταση. 

Εκτιμάται ότι τώρα είναι η κατάλ-
ληλη στιγμή για να επιτευχθεί μια 
συμφωνία που θα παρέξει στην 
Τουρκία την απαραίτητη υποστήριξη 
και προστασία, ενώ η Τουρκία θα δε-
σμευθεί ότι θα επιστρέψει στη δυτική 
πτέρυγα. Τα ευχολόγια ορισμένων 
Αμερικανών πολιτικών αναλυτών, 
οι οποίοι επενδύουν ότι ο Ερντογάν 
θα χάσει την εξουσία στις εκλογές 
του 2023, δεν έχουν βάση λογικής. 
Σύμφωνα με τη σκέψη τους, είναι 
καλύτερα να αγνοήσουν την Τουρκία 

προς το παρόν και να περιμένουν 
μέχρι την αλλαγή ηγεσίας. Αλλά η 
πιθανή απώλεια του Ερντογάν δεν 
εγγυάται ότι ο αντικαταστάτης του 
θα είναι καλύτερος για τις ΗΠΑ ή τη 
Δύση. 

Αν και η Συρία μοιάζει με το πιο 
περίπλοκο σημείο διαμάχης, θα 
πρέπει να αποτελεί τον πυρήνα 
μιας συμφωνίας των ΗΠΑ με την 
Τουρκία. Ενώ οι Κούρδοι πρέπει να 
προστατεύονται, οι ΗΠΑ πρέπει να 
εξασφαλίσουν ισορροπία στην αρα-
βική και κουρδική σύνθεση των SDF 
τόσο σε επίπεδο στρατευμάτων όσο 
και σε επίπεδο ηγεσίας, και επίσης 
να διασφαλίσουν ότι οι ηγέτες που 
σχετίζονται με το PKK θα παραμερι-
στούν και θα αντικατασταθούν από 
αυτούς που είναι αποδεκτοί από την 
Τουρκία και τον Αραβικό πληθυσμό 
στα βορειοανατολικά. Οι ΗΠΑ θα 
πρέπει επίσης να ξεκινήσουν έναν 
Κούρδο - τουρκικό διάλογο και να 
διασφαλίσουν ότι η Τουρκία συντο-
νίζεται με τους αραβικούς εταίρους 
των ΗΠΑ 

Η αγνόηση της Τουρκίας απλώς 
θα ωθήσει τον Ερντογάν να ενερ-
γήσει μανιωδώς και θα οδηγήσει 
σε μεγαλύτερη αστάθεια, η οποία 
πρέπει να αποφευχθεί πάση θυσία. 
Έτσι μια συμφωνία με την Τουρκία 
εκτιμάται ότι είναι πολύ πιθανή και 
μπορεί να επιτευχθεί τώρα.

*Ο Αντώνης Βασιλείου είναι 
Αντιστράτηγος (εα), Διπλωματού-
χος Πολιτικός Μηχανικός, MSc 
Επιχειρησιακός Ερευνητής, τ. 
Σύμβουλος ΟΑΣΕ επί Συμβατικών 
Εξοπλισμών και τ. Μελετητής των 
Συστημάτων Διοικήσεως και Ελέγ-
χου Πληροφοριών C3I του ΝΑΤΟ 
(www.antoniosvasileiou.gr).

Άρθρο
Συνέχεια από σελ. 29
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Ας αλλάξουμε λίγο κλίμα  από τα 
όσα πρωτόγνωρα ζούμε και τα οποία 
μάλλον απέχουν πολύ από κάθε έν-
νοια Δημοκρατίας...Ίσως το λογότυ-
πο της Κυβέρνησης αποτυπώνει την 
πραγματικότητα: ΝΕΑ!!! (και μεταλ-
λαγμένη) ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ.. Ας πάμε 
στα δικά μας χάλια όμως, εδώ τα 
Γιαννιώτικα..Ο Δήμαρχος  παρά τις 
αντιδράσεις προχωρά στη διοργάνω-
ση ενός  διεθνούς παρακαλώ συνε-
δρίου με θέμα «Ο Αλή πασάς και η 
εποχή του»,και κατά τη γνώμη του, 
με αυτή την επιλογή, παίρνει μέρος 
στις εκδηλώσεις προς τιμήν των 200 
ετών από την Επανάσταση.. Θα πα-
ραθέσω για το θέμα  ένα σχολιασμό 
του  Κωνσταντίνου Λαμπρόπουλου, 
Ανώτερου Στρατηγικού Αναλυτή, 
Εταίρου του Κέντρου Μελετών Ασφά-
λειας της Γενεύης: 

"Τριήμερο Συνέδριο στα Γιάννενα 
για τον Οθωμανό σφαγέα της Ηπεί-
ρου τον Αλή Πασά.

Και το συνέδριο θα μπει υπό την 
αιγίδα της γνωστής “Επιτροπής για 
τα 200 χρόνια από το 21”

Η ιστορία του Σουλίου και οι Σου-
λιώτες προφανώς αγνοούνται γιατί 
δεν αρέσει η θρυλική εποποιία τους 
ενάντια στον αιμοσταγή Τουρκαλβα-
νό.

Ενοχλεί πολύ η Σουλιώτικη παλι-
καριά, η αντάξια του Λεωνίδα και του 
Παλαιολόγου.

Ενοχλούν οι Σουλιώτισσες του 
Ζαλόγγου που έγραψαν μία από τις 
κορυφαίες σελίδες ηρωϊσμού και αυ-
τοθυσίας στη παγκόσμια ιστορία.

Ο Εθνικός Ήρωας Κατσαντώνης 
ο κορυφαίος των Οπλαρχηγών της 
Προεπαναστατικής Περιόδου και αυ-
τός αγνοείται γιατί δεν αρέσει το γε-
γονός οτι διέλυσε οτι έστειλε εναντίον 
του ο Αλής, σκότωσε τον Βεληγκέκα 

και εκπαίδευσε όλους τους καπετα-
ναίους κλέφτες και αρματολούς από 
την Ήπειρο τον Βάλτο και την Ρού-
μελη.

Η παρακαταθήκη του Κατσαντώνη 
ήταν ο Καραϊσκάκης ο Ανδρούτσος κ 
άλλοι.

Άντε και σύντομα συνέδριο που θα 
υμνεί τον Χουρσίτ τον Κιουταχή και 
τον Ιμπραήμ.

Το βαρέλι δεν έχει πάτο για εσάς 
τους νοσταλγούς του Νενέκου Μπέ"...

Τα είπε όλα νομίζω ...Αλλά εμείς 
Γιαννιώτες μην αγχωνόμαστε ...Το 
συνέδριο αυτό μαζί με το τουρκο-
τσαρδί (μιναρές) που έγινε σήμα 
κατατεθέν της πόλης - (το οποίο μά-
λιστα τη βραδιά που μετατρεπόταν 
από τον σουλτάνο Ερντογάν σε τζαμί 
η Αγια Σοφιά , που παγκοσμίως τα 
έθνη δήλωναν τον αποτροπιασμό 
τους για τη βεβήλωση του παγκόσμι-
ου πολιτιστικού αλλά και θρησκευτι-
κού για τους Χριστιανούς μνημείο, 
που οι πόλεις ανά την Ελλάδα με 
διάφορες ενέργειες δήλωναν το πέν-
θος τους, στα Γιάννενα προκλητικά, 
επί δημαρχίας του κου Ελισάφ, φω-
ταγωγήθηκε με έντονο μπλε-πράσι-
νο χρώμα ο μιναρές ίσως από τη ... 
"χαρά" που ένα τζαμί ακόμα γεννήθη-
κε)-,  μαζί και με κάτι απομεινάρια νο-
σταλγούς των Οθωμανών, (που εδώ 
που τα λέμε έπρεπε να τους έχουμε 
ακόμα για να δούμε που θα πήγαινε  
ο γιαλαντζί προοδευτισμός μερικών), 
έχουμε εξασφαλίσει αν μη τι άλλο τη 
διαχρονική "σύνδεσή" μας με τους 
Οθωμανούς.

Ένα παρόμοιο συνέδριο το οποίο 
θα απαριθμούσε και θα εξιστορούσε  
τα "κατορθώματα" του σφαγέα Αλή 
Πασά και τα όσα δεινά πέρασαν εξαι-
τίας του οι Έλληνες, θα ήταν χρήσιμο 
σε κάποια άλλη στιγμή και με άλλη 

αφορμή, γιατί η Ιστορία πρέπει να 
παραμένει ζωντανή και φυσικά και τα 
εγκλήματα και τα πρόσωπα που τα 
τέλεσαν.

 Όμως στη μεγάλη γιορτή από τα 
200 χρόνια που κάποιοι θαρραλέοι 
ευπατρίδες αποφάσισαν πως είχε 
έρθει η ώρα να πετάξουν το ζυγό 
ακόμα και με κόστος την ίδια τους τη 
ζωή, στη γιορτή που αποτίουμε φόρο 
τιμής στους ήρωες που εξαιτίας τους 
δε προσκυνάμε πασάδες εμείς σήμε-
ρα (ή όχι;) , στη γιορτή της ανεξαρ-
τησίας μας, μόνο ντροπή αποτελούν 
συνέδρια για τον βίο και τα έργα των 
σφαγέων..Έστω ακόμα κι αν αυτά θα 
είναι απλή ιστορική αναδρομή.. Διότι 
πως θα φαινόταν στους εμπνευστές 
αυτής της ενέργειας που ήδη και 
ευτυχώς έχει φέρει αντιδράσεις στη 
συντριπτική πλειοψηφία των Γιαννι-
ωτών, αντί παρελάσεων και στεφά-
νων μεθαύριο στις 28 Οκτωβρίου, να 
κάνουμε συνέδρια για την εποχή του 
Μουσολίνι και του Χίτλερ; Και τελικά 
δε ξέρω σε τι διαφέρουν οι νοσταλ-
γοί εποχών Οθωμανικής κατοχής 
από τους νοσταλγούς της Ναζιστι-

κής εποχής! Επίσης απορίας άξιον 
είναι πως ένας αιρετός, που γνωρί-
ζει ότι απέχει κατά πολύ από το να 
εκφράζει τη πλειοψηφία αν κρίνουμε 
από την πρώτη Κυριακή των Αυτοδι-
οικητικών εκλογών αλλά και από το 
βαρύ κλίμα που επικρατεί απένα-
ντί του πλέον στη πόλη, επιμένει σε 
μια ενέργεια που ο λαός της πόλης 
όχι μόνο δεν επιθυμεί αλλά εκφράζει 
την αποστροφή του δημοσίως! Πως 
ένας αιρετός αποφασίζει να κάνει την 
πόλη και τους πολίτες αρνητική είδη-
ση στα ΜΜΕ, αν όχι περίγελο, πανελ-
ληνίως; Καλό θα ήταν η "ευαισθησία" 
και η Δημοκρατία που επιδεικνύει 
σε άλλα θέματα,ακόμα και σε αυτά 
που αφορούν μεμονωμένες ομάδες, 
τουλάχιστον για όσο ακόμα καιρό θα 
είναι θεσμικά ο πρώτος πολίτης ,να 
μην εκδηλώνεται αποσπασματικά και 
επιλεκτικά. Έτσι, αν και δε θα εξευμε-
νίσει τους Ήρωες του 21 που μπαί-
νουν σε δεύτερη μοίρα πίσω από τον 
σφαγέα Αλή, θα πάψει τουλάχιστον 
να προκαλεί περαιτέρω τους ήδη 
ανάστατους και απογοητευμένους 
Γιαννιώτες. 

Το συνέδριο της 
ντροπής στα ΓιάννεναΓράφει η: 

Ελένη Καραπάνου - Λίγκα
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Μ ε την ονομασία 
Ρέκβιεμ  φέρεται 
στην καθομιλου-

μένη η Λειτουργία υπέρ τε-
θνεώτων της Ρωμαιοκαθολι-
κής Εκκλησίας, Η λέξη αυτή 
αποτελεί σήμερα αυτούσια 
κοινή διεθνή έκφραση στην 
καθομιλουμένη με τη σημα-
σία «Νεκρώσιμη Τελετή». Τι 
σχέση έχει αυτό με το άρθρο 
μας; Θα το διαπιστώσετε 
αμέσως!

Ο στραγγαλισμός των 
Ελλήνων από τις τράπεζες, 
την ΑΑΔΕ και το ΚΕΑΟ, η 
συνέχιση του ενεργειακού 
εθνικού εγκλήματος της 
απολιγνιτοποίησης, η επι-
τάχυνση του γενικού και με-
θοδευμένου ξεπουλήματος 
της χώρας με πρόσχημα το 
εξωτερικό χρέος και η εκρη-
κτική άνοδος των τιμών των 
βασικών τροφίμων, καθώς 
επίσης του φυσικού αερί-
ου, του ηλεκτρικού καθώς 
και πολλών ακόμα βασικών 
ειδών, που δεν θα σταμα-
τήσουν να αυξάνονται για 
αρκετούς ακόμα μήνες, 
σύμφωνα με τον Διεθνή 
Οργανισμό Τροφίμων, θα 
οδηγήσουν στην εξαθλίωση 
ακόμη περισσότερο τους 
πολίτες και τις μικρομεσαίες, 
κυρίως οικογενειακού χα-
ρακτήρα επιχειρήσεις που 

έχουν απομείνει «ζωντανές» 
ακόμα. 

Σε ετήσια βάση, η ΕΛ-
ΣΤΑΤ καταγράφει αύξηση 
της τιμής του φυσικού αερί-
ου κατά 108,9% στην τιμή 
του φυσικού αερίου κατά 
28.9% στο πετρέλαιο θέρ-
μανσης και 18,1% στις τιμές 
καυσίμων και λιπαντικών. 
Στο ηλεκτρικό ρεύμα η αύ-
ξηση που καταγράφει η στα-
τιστική υπηρεσία είναι 0,8% 
αλλά οι μεγάλες αυξήσεις 
αναμένονται από τα τιμο-
λόγια που θα φτάσουν σε 
νοικοκυριά και επιχειρήσεις 
από αυτό το μήνα (Οκτώ-
βριο). 

Αλλά και τα μηνύματα 
της δυνατότητας των επι-
χειρήσεων και των επαγ-
γελματιών να καταβάλουν 
τις ασφαλιστικές εισφορές 
τους δεν είναι καθόλου αι-
σιόδοξα. Αντιθέτως μάλιστα! 
Πάνω από το ένα τρίτο των 
ρυθμίσεων χρεών προς 
τον ΕΦΚΑ (120 δόσεις) χά-
θηκαν τα τελευταία χρόνια 
λόγω αδυναμίας καταβολής 
των δόσεων, ενώ οι ρυθμοί 
της αδυναμίας καταβολής 
ασφαλιστικών εισφορών 
επιταχύνθηκαν μέσα στην 
πανδημία, παρά τις ρυθμί-
σεις των οφειλών των πλητ-
τόμενων.

Στο πλαίσιο αυτό, περισ-
σότεροι από 430.000 οφει-
λέτες είναι εγκλωβισμένοι 
στα αναγκαστικά μέτρα εί-
σπραξης που επιβάλει το 
Κέντρο Είσπραξης Ασφα-
λιστικών Οφειλών  (ΚΕΑΟ) 
του ΕΦΚΑ, με κατασχέσεις 
τραπεζικών λογαριασμών 
και άλλων περιουσιακών 
στοιχείων.

Σημειώνεται πως οι συ-

νολικές οφειλές προς τον 
ΕΦΚΑ, που διεκδικεί το 
ΚΕΑΟ έσπασαν και το 
φράγμα των 38 δισ. ευρώ 
τον περασμένο Ιούνιο και 
διαμορφώθηκαν σε 38,005 
δισ. ευρώ.

Η ίδια όμως και χειρότε-
ρη εικόνα προκύπτει για τις 
οφειλές προς την ΑΑΔΕ. 
Συνεχίστηκε τον Ιούλιο η 
δημιουργία νέων ληξιπρό-
θεσμων χρεών, με τον συ-
νολικό αριθμό αυτών που 
έχουν οφειλές προς την 
Εφορία να διαμορφώνεται 
κάτω από τα 3,5 εκατ.

Σύμφωνα με τα στοιχεία 
που έδωσε στην δημοσι-
ότητα η Ανεξάρτητη Αρχή 
Δημοσίων Εσόδων, τα νέα 
ληξιπρόθεσμα φορολογικά 
χρέη αυξήθηκαν τον Ιούλιο 
κατά 237 εκατ. ευρώ και 
συνολικά στο 7μηνο διαμορ-
φώθηκαν στα 3,2 δισ. ευρώ 
από 2,9 δισ. ευρώ που ήταν 
τον στο τέλος Ιουνίου.

Η σύγκριση με το αντί-
στοιχο διάστημα του 2020, 
εμφανίζει στρεβλό αποτέλε-
σμα εξαιτίας του ότι πέρυσι, 
υπήρξαν μαζικές αναστολές 
υποχρεώσεων, λόγω της 
πανδημίας. Ωστόσο αν γίνει 
αυτή η σύγκριση με το επτά-
μηνο του 2020, προκύπτει 
αύξηση 24%, καθώς τότε 
τα ληξιπρόθεσμα στην εφο-
ρία ανέρχονταν σε 2,6  δισ. 
ευρώ.

Το σύνολο των ληξιπρό-
θεσμων οφειλών (στην 
ΑΑΔΕ) ανέρχεται στα 109 
δισ. ευρώ, ενώ οι φορολο-
γούμενοι που εμφανίζονται 
με οφειλές στην Εφορία 
ανήλθαν σε 3.489.073 ΑΦΜ 
τον Ιούλιο φέτος. 

Ανοιχτοί στην επιβολή 

αναγκαστικών μέτρων εί-
σπραξης είναι 1.830.500 
οφειλέτες και οι οφειλέτες 
υπό αναγκαστικά μέτρα 
είσπραξης αυξήθηκαν σε 
1.309.500 τον Ιούλιο. Εάν 
λοιπόν σκεφτούμε πως 
3.140.000 ΑΦΜ, βρίσκονται 
σε κατάσταση αδυναμίας 
πληρωμής φόρων, πέραν 
της αδυναμίας καταβολής 
ασφαλιστικών εισφορών και 
πως οι υποχρεώσεις τους 
αυτές αυξάνονται κατά κά-
ποιες εκατοντάδες εκατομ-
μύρια κάθε μήνα, δεν χρειά-
ζεται να έχει κάποιος ειδικές 
γνώσεις για να δει που πάει 
η «αγορά».

Και όχι μόνον βεβαίως! 
Αν σκεφτεί κάποιος πως 
οι συντάξεις πληρώνονται 
από τις εισφορές και τους 
φόρους … καλύτερα να μην 
το σκέπτεται! Και από την 
άλλη έρχεται και το κερασά-
κι στην τούρτα! Όπως δυ-
στυχώς έχει αναφερθεί από 
τα ΜΜΕ, οι εντολές από την 
ΕΚΤ και την Τράπεζα της 
Ελλάδος, σε σχέση με τους 
ελέγχους που ξεκίνησαν 
στα πλαίσια της ενισχυμέ-
νης εποπτείας της Ελλάδας, 
όπως ονομάζονται τώρα τα 
μνημόνια, ήταν σαφείς. 

Κατά τον πρόεδρο του 
εποπτικού μηχανισμού του 
ευρωπαϊκού τραπεζικού συ-
στήματος, οι τράπεζες είναι 
υπεύθυνες να κρίνουν ποιες 
επιχειρήσεις είναι βιώσιμες 
και μπορούν να χρηματο-
δοτηθούν, καθώς επίσης 
ποιες πρέπει να οδηγηθούν 
σε πτώχευση, με πρωτο-
βουλία των ίδιων των τρα-
πεζών που αναδεικνύονται 
έτσι στους «μονάρχες» της 
οικονομίας.

Για χώρες βέβαια όπως 
η Ελλάδα, το τραπεζικό σύ-
στημα της οποίας εδώ και 
μια δεκαετία ευρίσκεται στα 
όρια της χρεοκοπίας και δια-
σώζεται συνεχώς από τους 
φορολογουμένους πολίτες 
(με τα 44 δις € της ανακεφα-
λαιοποίησης που αύξησαν 
το δημόσιο χρέος, με τα 17 
δις € των αναβαλλόμενων 
φόρων, με το hive down, με 
τα δύο προγράμματα Ηρα-
κλής κοκ.), οι εντολές αυτές 
έχουν πολύ σημαντικότερες 
συνέπειες, πόσο μάλλον 
όταν έχει πρόσφατα δρομο-
λογηθεί ο νέος πτωχευτικός 
νόμος έκτρωμα που, μετα-
ξύ άλλων, επιτρέπει στις 
τράπεζες να πτωχεύσουν 
και μάλιστα αναγκαστικά, 
όποιον τους οφείλει χρήμα-
τα και αδυνατεί να μπει σε 
ρύθμιση.

Κατά την τράπεζα τις Ελ-
λάδας τώρα, θα απαιτηθούν 
14 € τραπεζικά κεφάλαια για 
κάθε 100 € δάνειο, έναντι 1 
€ που ισχύει υπό κανονικές 
συνθήκες.  Το γεγονός αυτό 
θα περιορίσει σημαντικά 
το δανεισμό των τραπε-
ζών προς τις επιχειρήσεις, 
ο οποίος τελικά θα αφορά 
10.000 έως 20.000 επιχει-
ρήσεις στην Ελλάδα που 
πληρούν ταυτόχρονα τα κρι-
τήρια χρηματοδότησης των 
τραπεζών και του Ταμείου 
Ανάκαμψης. 

Ακόμη χειρότερα, το βα-
σικό πελατολόγιο των συ-
στημικών τραπεζών, όσον 
αφορά το δανεισμό τους, 
είναι μόλις περί τις 2.000 
μεγάλες επιχειρήσεις, οι 
οποίες έχουν καλούς δείκτες 

Άρθρο του  
Άρη Παπαμιχαήλ*

Το Ρέκβιεµ του µικροµεσαίου 
και του χαµηλόµισθου

Συνέχεια σελ. 36

Ε ίναι, άραγε, ατελής και θα πρέπει να διορθωθεί η ελληνογαλλική αμυ-
ντική συμφωνία; Θα πρέπει, άραγε, οι σχετικές διατυπώσεις να ανα-
διαμορφωθούν ώστε να περιγράφονται πλήρως οι ελληνικές θέσεις 

για την υφαλοκρηπίδα και την ΑΟΖ και θα πρέπει να αποκλειστεί η πιθανότητα 
να συμμετάσχουν ελληνικές στρατιωτικές δυνάμεις σε πολεμικές επιχειρήσεις 
στη Σαχέλ ή αλλού; 

Θεωρώ ότι δεν προσφέρουν καλές υπηρεσίες στο έθνος και στον λαό όσοι 
απαντούν καταφατικά στα παραπάνω ερωτήματα. Όχι μόνο γιατί υποβαθμί-
ζουν μία μεγάλη επιτυχία της εξωτερικής πολιτικής – τη μεγαλύτερη των τελευ-
ταίων πολλών χρόνων – μετατρέποντας ένα κεφαλαιώδους σημασίας για την 
εδαφική ακεραιότητα της χώρας γεγονός σε μία υπόθεση εσωτερικής μικρο-
πολιτικής αντιπολίτευσης και παλαιοκομματικής μεμψιμοιρίας.  Αλλά και γιατί, 
επίσης, ενισχύουν υποδορίως έναν παραλογισμό, μία ψυχοπαθολογία, που 
βιώσαμε και κατά τη διάρκεια της κρίσης χρεοκοπίας της χώρας: ότι, δηλαδή, 
είναι οι ξένοι και όχι εμείς εκείνοι που οφείλουν να μεριμνήσουν ώστε να επιλυ-
θούν τα προβλήματα στη χώρα μας και να κατοχυρωθούν τα δίκαιά μας, έτσι 
όπως εμείς τα κατανοούμε και τα θέλουμε. 

Οι δύο τροποποιήσεις της συμφωνίας που άλλοι βρίσκουν ως πρόσχημα για 
να μην την υποστηρίξουν στη Βουλή και άλλοι απλώς για να πουν ότι είναι κα-
λούτσικη αλλά θα μπορούσε να είναι και καλύτερη δεν είναι κατά τη γνώμη μου 
σωστές. Η άποψη πως η αμυντική συμφωνία θα πρέπει να περιγράφει με κάθε 
λεπτομέρεια τα ελληνικά δίκαια σε όλα τα επίπεδα υπονοεί πως η υπεράσπισή 
τους, ανά πάσα στιγμή και σε κάθε πτυχή των εξελίξεων, θα είναι κατά κύριο 
λόγο ευθύνη όχι ημών των ίδιων αλλά των συμμάχων. Κάτι που είναι και ηθικά 
απαράδεκτο, διότι συνιστά την πεμπτουσία του ραγιαδισμού και της κακομοι-
ροκρατίας, αλλά επίσης μπορεί να είναι και πλήρως αποπροσανατολιστικό: τη 
στιγμή που είναι επιτακτική  η συνειδητοποίηση των κινδύνων και η εγρήγορση 
της κοινωνίας, αυτή η λογική τροφοδοτεί, αντιθέτως, κάθε είδους εφησυχασμό. 
Επίσης, είναι μία ένσταση μάλλον αφελής διότι δείχνει να αγνοεί πλήρως τι 
είναι και πώς μπορεί να εξελιχθεί μία πολεμική σύγκρουση, θεωρώντας πως 
μία αντιπαράθεση ισχύος μεταξύ δύο χωρών, με όποια αφορμή, θα μπορούσε 
να περιοριστεί, ας πούμε, σε ένα τετραγωνικό χιλιόμετρο θάλασσας στο 115ο 
ναυτικό μίλι από την ακτή ενός ελληνικού νησιού. Πρόκειται περί άποψης που 
δεν αντέχει στη λογική και που δεν αξίζει να τη συζητάμε. Μία αντιπαράθεση 
ισχύος που θα λάβει τις διαστάσεις πολεμικής αναμέτρησης έχει πολλές φά-
σεις και πολλές ανάγκες που όλες τους θα πρέπει να καλυφθούν από ελληνι-

κής πλευράς. Σε όποια από αυτές τις ανάγκες υπάρξει ενίσχυση που θα απορ-
ρέει από τη συμφωνία, το αποτέλεσμα μπορεί να είναι καθοριστικά θετικό. 

Εξ ίσου ανάξια να απασχολήσει τον δημόσιο διάλογο είναι η άποψη πως η 
σύναψη αμυντικής συμφωνίας με τη Γαλλία δημιουργεί προσκόμματα προς 
την κατεύθυνση δημιουργίας ενός ευρωπαϊκού στρατού. Ευρωπαϊκός στρα-
τός, έτσι όπως τον φαντάζονται οι ακραιφνείς ευρωπαϊστές στην πατρίδα μας, 
δεν πρόκειται δυστυχώς να δημιουργηθεί τα επόμενα πολλά χρόνια. Αλλά και 
αν ακόμη από ένα θαύμα δημιουργείτο, μάλλον δεν θα ήταν αυτός που θα 
συνέδραμε την Ελλάδα σε μία πολεμική αναμέτρηση με κάποια άλλη χώρα-μέ-
λος του ΝΑΤΟ την οποία οι «νέες» χώρες της ΕΕ, μαζί με την Γερμανία, δεν 
κρύβουν πως θεωρούν πυλώνα τής Ένωσης και ασπίδα για την δική τους 
προστασία.

Η άποψη, επίσης, πως θα πρέπει να αποκλειστεί το ενδεχόμενο Έλληνες 
στρατιωτικοί να συμμετάσχουν σε πολεμικές επιχειρήσεις εκτός ελλαδικού χώ-
ρου είναι μία άποψη μάλλον θλιβερή. Σπεύδω να πω εδώ ότι δεν προτείνω 
και δεν υποστηρίζω τη δημιουργία εκστρατευτικού σώματος για να πολεμή-
σει στη Σαχέλ ή αλλού. Το αν θα γίνει αυτό, κάποια στιγμή, πρέπει να είναι 
αποτέλεσμα συνυπολογισμού πολλών παραγόντων. Όμως, είναι απαράδεκτο 
να αποκλείεται εκ προοιμίου να συμμετάσχει ελληνική δύναμη σε πολεμικές 
επιχειρήσεις ενός συμμάχου από τον οποίο, όμως, εμείς προσδοκούμε πο-
λεμική συνδρομή, ειδικά μάλιστα εάν αυτές οι επιχειρήσεις προσπαθούν να 
υποστηρίξουν τις αξίες του δυτικού πολιτισμού στον οποίον η χώρα μας θέλει 
να συμμετέχει. 

Επιπροσθέτως, για το ίδιο θέμα, και με δεδομένο ότι κάθε μέρα όλο και πε-
ρισσότερο γίνεται ευρύτατα κατανοητή η αναγκαιότητα ύπαρξης μιας ισχυρής 
αποτρεπτικής στρατιωτικής ισχύος για την χώρα μας, είναι σημαντικό κάποιος 
να σκεφτεί ότι η Ελλάδα απειλείται από μία χώρα οι στρατιωτικοί της οποίας 
τις τελευταίες δεκαετίες έχουν συμμετάσχει σε μία σειρά πολέμων. Αντίθετα, ο 
ελληνικός στρατός είναι μεν ευτύχημα ότι δεν έχει χρειαστεί να συμμετάσχει 
σε πολεμικές επιχειρήσεις από το 1974 και μετά, αλλά το ίδιο πράγμα από μία 
άλλη άποψη είναι και αδυναμία: ένας στρατός πρέπει να δοκιμάζει τις δυνάμεις 
του, τα όπλα του, τους μηχανισμούς του, τις τακτικές του σε πραγματική βάση. 
Γιατί για αυτό πρέπει να είναι ταγμένος ο στρατός της χώρας: για να μπορεί να 
υπερασπίζεται αποτελεσματικά τις αξίες της δημοκρατίας, των ανθρωπίνων 
δικαιωμάτων και της ελευθερίας. Και αυτό απαιτεί δράση, τόλμη, θυσίες αλλά 
και προγραμματισμό και πρόνοια. 

Εκτός από ύψιστη κουτοπονηριά είναι και  σφάλμα να απαιτούμε από μία 
ξένη χώρα να μας συνδράμει στρατιωτικά και με κάθε άλλο τρόπο σε μία εν-
δεχόμενη σύγκρουση για την υπεράσπιση της εθνικής ανεξαρτησίας και της 
εδαφικής μας ακεραιότητας, ενώ εμείς, την ίδια στιγμή, να δηλώνουμε ότι δε θα 
προσφέρουμε κανενός ανάλογου είδους βοήθεια προς αυτήν σε μία παρόμοια 
περίπτωση. Αυτός δεν είναι ο τρόπος με τον οποίον συμπεριφέρονται τα έθνη 
που θέλουν να έχουν αξιοπρέπεια  στη διεθνή σκηνή. 

Τέλος, θα πρέπει να τονισθεί πως είναι ερώτημα άνευ ουσίας αυτό που 
τίθεται κατά κόρον για το εάν υπάρχει βεβαιότητα πως η αμοιβαία αμυντική 
συνδρομή που είναι διατυπωμένη στο άρθρο 2 της Συμφωνίας θα υλοποιηθεί 
όντως από τη μεριά της Γαλλίας σε περίπτωση που η Ελλάδα εμπλακεί σε 
πόλεμο. Αυτό πράγματι είναι κάτι που δε μπορεί να το προδικάσει κανείς κα-
τηγορηματικά: μπορεί να υλοποιηθεί, μπορεί και όχι. Αλλά, ακόμη και αν δεν 
υλοποιηθεί με την μορφή που ενδεχομένως κάποιοι φαντάζονται (ίσως σαν μία 
επανάληψη της ναυμαχίας του Ναυαρίνου), μπορεί να υλοποιηθεί σε μικρότε-
ρο βαθμό αλλά με έναν τέτοιο τρόπο που να είναι καθοριστικός για την εξέλιξη 
μίας αναμέτρησης ισχύος. Αυτό, άλλωστε, γίνεται φανερό από το απλό γεγο-
νός πως η συμφωνία αυτή ακόμη και με την υπογραφή της έχει ισχυροποιήσει 
την Ελλάδα, όχι μόνο διπλωματικά και πολιτικά αλλά επίσης και επιχειρησιακά, 
γιατί δημιουργεί ανασφάλεια, φόβο και ερωτηματικά σε κάθε πιθανό επίβουλο. 
Εκεί φαίνεται ήδη η πρακτική χρησιμότητα της συμφωνίας. 

Για όσους, μάλιστα, έχουν μεγάλη αμφιβολία για την τυχόν υλοποίησή της, 
θα πρέπει να υπενθυμίσω ότι  οι τουρκικές δυνάμεις στη Λιβύη δέχθηκαν κά-
ποια στιγμή ισχυρά πλήγματα που προήλθαν από αεροσκάφη που δεν τα εί-
δαν ποτέ. Αεροσκάφη τα οποία, κατά πάσα πιθανότητα, ήταν τύπου Rafale και 
τα οποία, σύμφωνα με τις τουρκικές υποψίες, ανήκαν είτε στη Γαλλία είτε στα 
Ενωμένα Αραβικά Εμιράτα. Δηλαδή, στις δύο χώρες με τις οποίες η Ελλάδα 
έχει υπογράψει αμυντική συμφωνία. Μία από τις δύο, λοιπόν, για να επιχειρή-
σει στη Λιβύη δε χρειάστηκε καν να υπογράψει αμυντική συμφωνία με κάποια 
από τις αντιμαχόμενες παρατάξεις της χώρας αυτής. 

*Ο Κωνσταντίνος Γάτσιος είναι καθηγητής, πρώην πρύτανης του Οικο-
νομικού Πανεπιστημίου Αθηνών. Συγγραφέας με τον Δημήτρη Α. Ιωάν-
νου του βιβλίου «Ζήτημα εθνικής επιβίωσης», εκδόσεις Κριτική.

Περί ελληνογαλλικής 
αµυντικής συµφωνίαςΓράφει ο: 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΑΤΣΙΟΣ* 
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λειτουργικών κερδών (προ 
αποσβέσεων, τόκων και φό-
ρων), σωστή σχέση ιδίων 
προς ξένα κεφάλαια, καθώς 
επίσης βιώσιμο παραγωγι-
κό μοντέλο. 

Επικρατεί δε η εκτίμηση 
στις τράπεζες πως η εικόνα 
πολλών επιχειρήσεων είναι 
χειρότερη από αυτήν που 
τους παρουσιάζεται, με κρι-
τήριο τη φορολογία τους, πι-
στεύουν δηλαδή πως οι επι-
χειρηματίες «καλλωπίζουν» 
την οικονομική τους εικόνα, 
με τη βοήθεια της «δημιουρ-
γικής λογιστικής». 

Όπως αναφέρεται τώρα, 
οι μικρομεσαίες επιχειρή-
σεις προτείνουν λύσεις 
που να περιλαμβάνουν εγ-
γυήσεις του Δημοσίου και 
προγράμματα μέσω της 
Ελληνικής Αναπτυξιακής 
Τράπεζας, κάτι που είναι 
μεν θεωρητικά εφικτό, αλλά 
όχι πρακτικά, αφενός μεν 
επειδή η Ελλάδα παράγει 
ελλείμματα, αφετέρου λόγω 
του ότι θα απαιτούταν η 
έγκριση της Κομισιόν. 

Πώς να τη δώσει όμως 
σε μία χώρα που χρωστά-
ει 387 δις € ή το 287% του 
ΑΕΠ της, το οποίο μάλιστα 
στα τέλη του 2021 θα φτά-
σει το 300%  που το κόκκι-
νο ιδιωτικό της χρέος είναι 
σε επίπεδα μοναδικά στην 
παγκόσμια ιστορία, που τα 
δίδυμα ελλείμματα της είναι 
εκτός ελέγχου κλπ.;

Ως εκ τούτου δεν θα δο-
θούν εγγυήσεις, οπότε κιν-
δυνεύουν με λουκέτα σχε-

δόν 800.000 επιχειρήσεις 
που απασχολούν σήμερα 
περί τα 2.000.000 Έλληνες, 
γεγονός που σημαίνει πως 
θα ακολουθήσει ένα δεύ-
τερο κύμα μετανάστευσης 
των Ελλήνων που θα αντι-
κατασταθούν σταδιακά από 
παράνομους μετανάστες,  
μετατρέποντας την Ελλάδα 
από κράτος, σε μία εύκολα 
ελεγχόμενη, πολυπολιτισμι-
κή περιοχή.

Και όλα αυτά ούτε, γνώμη, 
ούτε άποψη, ούτε εκτιμήσεις 
είναι του γράφοντος! Είναι 
τα επίσημα στοιχεία της 
ΤτΕ, της ΑΑΔΕ, του ΚΕΑΟ, 
της Κομισιόν, της ΕΚΤ, των 
εποπτών εφαρμογής των 
μνημονιακών δεσμεύσε-
ων, των ομοσπονδιών των 
επαγγελματιών, αλλά και 
των φορέων της ίδιας της 
κυβέρνησης. Θυμόσαστε τις 
πρόσφατες δηλώσεις του 
Υπουργού Ανάπτυξης πως 
περίπου, 800.000 μικρές και 
μικρομεσαίες επιχειρήσεις 
που αποτελούν βασικά τη 
«ραχοκοκαλιά» της οικονο-
μίας και της απασχόλησης 
θα πρέπει είτε να συγχωνευ-
τούν σε μεγαλύτερα νομικά 
σχήματα, είτε να απορρο-
φηθούν με εξαγορά διαφο-
ρετικά θα μείνουν εκτός τρα-
πεζικής χρηματοδότησης με 
χαμηλό επιτόκιο, με συνέ-
πεια να μην μπορέσουν να 
«επιβιώσουν»;

Άρης Παπαμιχαήλ
Οικονομολόγος – 
Σύμβουλος Διοίκησης
Επιχειρήσεων

Συνέχεια από σελ. 35 #Η_Ελληνική_Πραγματικότητα#
@Το τσίρκο που 

βλέπουμε είναι η ελ-
ληνική πραγματικό-
τητα. Όλα στημένα 
και από πριν ξεπου-
λημένα.

@Δεύτερη μέρα στη 
δουλειά και ενώ με το 
ζόρι έχει δουλέψει δέκα 
λεπτά, την κοπανάει να 
δει το γκόμενο στο πάρ-
κινγκ. Γρήγορη προ-
σαρμογή στην ελληνική 
πραγματικότητα.

@Η Κεραμέως μη-
νύει, εξευτελίζει και 
στέλνει στα δικαστή-
ρια ποιους; Τους εκ-
παιδευτικούς, τους 
δασκάλους των παι-
διών μας, αυτούς που 
είναι δίπλα τους από 
τα πρώτα βήματα 

μέχρι τη ενηλικίωση 
τους.

@Μιας και φέραμε 
πυροσβέστες από την 
Ρουμανία, δεν φέρνου-
με και κανέναν εισαγγε-
λέα από την Αυστρία;

@Αν συνεχίσει να 
βρέχει έτσι μια χαρά 
θα βολέψει η φρεγά-
τα για το δρομολόγιο 
Ομόνοια Πειραιάς!

@Και αυτοί οι Ευ-
βοιώτες ρε φίλε, δεν 
θέλουν να καούν, δεν 
θέλουν να πνιγούν, με 
τίποτα δεν είναι ευχαρι-
στημένοι.

@Έτος 2031. Ο Δή-
μαρχος Αθηναίων Κ. 
Μπακογιάννης ξηλώ-
νει τους Ευκάλυπτους 
από τον Μεγάλο Περί-

πατο καθώς έχει την 
φαεινή ιδέα να βάλει 
μπουκαμβίλιες!

@ Ε μ β ολ ι α σ μ έ ν ο ι 
ανεμβολίαστοι μπαί-
νουν στο αστικό και 
πάνε κέντρο. Στα αστι-
κά δεν κολλάει. Στα 
μπαρ το βράδυ κολλά-
ει. Άρα οι ανεμβολία-
στοι έξω. Μετά ξανα-
μπαίνουν όλοι μαζί στο 
αστικό. Ποιός εγκέφα-
λος έβγαλε αυτά τα μέ-
τρα;;;;

@Έτσι σιγά σιγά 
και τυχαία εξαφα-
νίστηκαν από την 
ειδησεογραφία τα 
Pandora papers χω-
ρίς να μάθουμε ποιοι 
ήταν οι 283 Έλληνες 
που περιλαμβάνονται 
σε αυτά!

@Ο Κούρτς έδωσε 
1.000.000 σε ΜΜΕ για 
να τον αποκαλούν Μω-
υσή της Αυστρίας και 

αναγκάστηκε να παραι-
τηθεί. Ο Μητσοτάκης 
έχει δώσει 40.000.000 
και είναι σε διακοπές 
στο Μαράθι.

@Δεν έχουν σχέση 
τα καμένα δάση με τις 
καταστροφές από τις 
πλημμύρες στην Εύ-
βοια, είπε με απόλυτο 
τρόπο ο Πέτσας. Ή εί-

ναι βλαξ ή του έμεινε 
το κουσούρι, όταν ως 
κυβερνητικός εκπρό-
σωπος διέψευδε τα 
πάντα.

@4 χρόνια τζιχαντι-
στής κυκλοφορούσε 
ελεύθερος, νταήδες 
λαθρομετανάστες πλα-
κώσανε στο ξύλο αστυ-
νομικό κ αυτοί κάνουν 

πορείες ανενόχλητοι 
όποτε θέλουν.

@Αύριο μου ανέ-
θεσαν να ανοίξω το 
γραφείο στις 7.30. 
Και μου έδωσαν και 
τα κλειδιά. Τόση εμπι-
στοσύνη Πάλι καλά 
που έβαλα πλυντή-
ριο και άκουσα γκλι-
κι-γκλικι-γκλικι τα 
κλειδιά στον κάδο και 
το θυμήθηκα!

@Ο Πολύδωρας είχε 
πει ότι έφταιγε ο «στρα-
τηγός άνεμος» για τις 
πυρκαγιές του 2007. 
Ο Οικονόμου μας είπε 
ότι φταίει ο Θεός για τις 
πλημμύρες στην Εύ-
βοια!

@Όσο σκέφτομαι 
ότι είχαν σηκώσει ως 
σκάνδαλο την επιδό-
τηση ταινίας του πα-
γκόσμιου φήμης σκη-
νοθέτη Κώστα Γαβρά, 
για να δίνουν τώρα 
1.000.000€ για τις «Οι-
κογενειακές Ιστορίες» 
του Alpha και να το 
βρίσκουν όλοι φυσι-
ολογικό, είναι να τρε-
λαίνεσαι σε αυτή τη 
χώρα.

Την επανεξέταση της απόφασης για υπο-
βάθμιση του Δημοτικού Σχολείου Πραμά-
ντων και τη συνέχιση της λειτουργίας του 
ως τριθέσιο ζητά ο Δήμαρχος Βορείων 
Τζουμέρκων Γιάννης Σεντελές, με επιστο-
λή του προς την Υπουργό Παιδείας Νίκη 
Κεραμέως, την οποία απευθύνει και στους 
βουλευτές του νομού Ιωαννίνων.

Όπως αναφέρει, το Δημοτικό Σχολείο 
Πραμάντων διαθέτει την ίδια δύναμη μα-
θητών με πέρυσι και ο αριθμός των μαθη-
τών οριακά δεν καλύπτει το όριο, ωστόσο 
επισημαίνει ότι θα πρέπει να συνυπολογι-
στούν και άλλες παράμετροι.

«Προκειμένου να ενισχυθεί και να λει-
τουργήσει ένα σχολείο περισσοτέρων 
θέσεων στην έδρα του Δήμου μας, προς 
όφελος των μαθητών, έκλεισαν ήδη τρία 
Δημοτικά Σχολεία μικρότερων χωριών. Των 
Χριστών παλαιότερα και της Πλατανούσας 
και του Ματσουκίου προσφάτως.

Τα Πράμαντα είναι η πλέον απομακρυ-

σμένη έδρα Δήμου (65 χλμ.) από την πρω-
τεύουσα του Νομού Ιωαννίνων, οι μαθητές 
δεν έχουν άλλη δυνατότητα να αναπληρώ-
σουν ό,τι ένα υποβαθμισμένο σχολείο δεν 
μπορεί να τους προσφέρει, και για τον λόγο 
αυτό θεωρούμε ότι θα πρέπει να αντιμετω-
πίζεται με ξεχωριστό και ιδιαίτερο τρόπο.

Γνωρίζουμε καλά ότι ήδη σε διάφορα χω-
ριά του Νομού λειτουργούν κατ’ εξαίρεση, 
και ενδεχομένως δικαίως, σχολεία με πε-
ρισσότερες θέσεις, από όσες δικαιολογεί ο 
αριθμός των μαθητών τους.

Η περιοχή μας αναπτύσσεται ταχέως 
τουριστικά και ήδη φαίνεται η πρόθεση 
νέων ανθρώπων να δραστηριοποιηθούν 
στον τομέα αυτό. Η υποβάθμιση του σχο-
λείου θα λειτουργήσει ασφαλώς ως ένα 
αντικίνητρο για τις νέες οικογένειες», σημει-
ώνει ο κ. Σεντελές στην επιστολή του, μετα-
φέροντας, παράλληλα, τη μεγάλη αναστά-
τωση που έχει δημιουργηθεί στους μαθητές 
και τους γονείς τους.

Παρέµβαση για τη λειτουργία 
του ∆ηµοτικού Σχολείου Πραµάντων

Μ. Τζούφη: «Να µην υποβαθµιστεί 
το ∆ηµοτικό Σχολείο Πραµάντων»

Να μην υποβαθμιστεί το 
Δημοτικό Σχολείο Πραμά-
ντων από τριθέσιο σε διθέ-
σιο ζητά η Μερόπη Τζούφη 
από την υπουργό Παιδείας 
Νίκη Κεραμέως. 

Η βουλευτής Ιωαννίνων 
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ κατέθεσε 
ως κοινοβουλευτική ανα-
φορά την επιστολή του 
Δημάρχου Βορείων Τζου-
μέρκων Γιάννη Σεντελέ με 
τίτλο: «Υποβάθμιση Δη-
μοτικού Σχολείου Πραμά-

ντων», ζητώντας από την 
υπουργό Παιδείας να επα-
νεξετάσει την απόφασή της 
και να ενημερώσει άμεσα 
τη δημοτική αρχή και την 
τοπική κοινωνία.

Όπως τονίζει η Μερόπη 
Τζούφη: «η υπουργός Παι-
δείας Νίκη Κεραμέως, αντί 
να προσλάβει αναπληρω-
τές, υποβαθμίζει και συγ-
χωνεύει τμήματα και σχο-
λεία κατά τη διάρκεια της 
σχολικής χρονιάς. Τα τε-

χνάσματα για την εξοικονό-
μηση πόρων είναι σε βάρος 
των μαθητών και πρέπει να 
σταματήσουν τώρα». 

Τέλος, επισημαίνει ότι: 
«το υπουργείο Παιδείας 
αγνοεί τις ιδιαιτερότητες 
των ορεινών και απομακρυ-
σμένων περιοχών, υπονο-
μεύει τις προσπάθειες της 
τοπικής κοινωνίας και των 
νέων οικογενειών που ζη-
τούν ποιοτική εκπαίδευση 
για τα παιδιά τους».



Σαββατοκύριακο 16 - 17 Οκτωβρίου 2021Σαββατοκύριακο 16 - 17 Οκτωβρίου 2021 3938  Συμβαίνουν κι αυτά Αυτοκίνητο

Επίσημη πρεμιέρα για τη νέα γενιά του πολυ-
μορφικού της BMW, της 2 Active Tourer, που βα-
σίζεται στο νέο πλαίσιο UKL ΙΙ που υποστηρίζει 
την εμπρός κίνηση και σε σχέση με την προκάτο-
χό της έχει μεγαλώσει σε όλες της τις διαστάσεις.

Έτσι το μήκος της έχει φτάσει τα 4,386 μέτρα (+ 
32 χιλιοστά), οι βασικές γραμμές του αμαξώμα-
τος έχουν μείνει οι ίδιες μεν αλλά η αεροδυναμική 
είναι σαφώς βελτιωμένη (συντελεστής οπισθέλ-
κουσας 0,26) και η βασική γραμμή ανεβαίνει πιο 
έντονα προς τα πίσω.

Η αθλητική και επιβλητική σχεδίαση της BMW 
Σειράς 2 Active Tourer με την μεγάλη οκτάγωνη 
μάσκα, με τις κινητές γρίλιες που ανοιγοκλείνουν 
ανάλογα με τις ανάγκες ψύξης, δημιουργεί μια ιδι-
αίτερη εντύπωση. Οι χωνευτές λαβές των θυρών 
τονίζουν την καθαρότητα της σχεδίασης. Παράλ-
ληλα, η σιλουέτα αποκτά ένα δυναμικό περίγραμ-
μα χάρη στα γραφικά των πλαϊνών παραθύρων, 
σε συνδυασμό με την επίπεδη μπροστινή κολόνα 
και τις τονισμένες ακμές.

Η καινούργια 2 Active Tourer σαφώς και έχει 
πολλά κοινά με τη νέα σειρά 1, αλλά αυτό δεν 
ισχύει για το εσωτερικό της, μιας και εδώ είναι πιο 
πολλές οι ομοιότητες με την αποκλειστικά ηλε-
κτρική iX. Έτσι υπάρχει το ενιαίο οπτικά και ελα-
φρώς κυρτό σύνολο του ψηφιακού πίνακα οργά-
νων και της οθόνης του συστήματος infotainment.

Το τελευταίο είναι της τελευταίας γενιάς και 
έχει πολλές δυνατότητες παραμετροποίησης της 
απεικόνισης του μενού του, ενώ υπάρχει και η 
δυνατότητα φωνητικών εντολών. Αυτό που δεν 
υπάρχει είναι επιλογέας ταχυτήτων, καθώς όλες 
οι εκδόσεις είναι αποκλειστικά διαθέσιμες με το 
αυτόματο κιβώτιο διπλού συμπλέκτη των 7 σχέ-
σεων.

Οι θέσεις είναι ελαφρώς υπερυψωμένες προ-
κειμένου να εξασφαλίζεται η πιο άνετη είσοδος 
και έξοδος, οι χώροι στο πίσω κάθισμα είναι ικα-
νοποιητικοί, το μετακινούμενο κατά 13 εκατοστά 

πίσω κάθισμα είναι προαιρετικό, ενώ στάνταρ εί-
ναι η ηλεκτρική πέμπτη πόρτα, το πορτμπαγκάζ 
κυμαίνεται από τα 470 λίτρα στις εκδόσεις με 
συμβατικούς κινητήρες βενζίνης και πετρελαίου 
(406 λίτρα στα PHEV και 415 στα ήπια υβριδικά) 
έως τα 1.455 λίτρα.

Η γκάμα των κινητήριων συνόλων περιλαμ-
βάνει πλέον δύο plug-in υβριδικές εκδόσεις, τις 
225e και 23οe xDrive, στις οποίες ο τρικύλινδος 
βενζίνης των 1.500 κυβικών στο εμπρός άξονα 
συνδυάζεται με έναν ηλεκτροκινητήρα στον πίσω 
προκειμένου να εξασφαλίζεται η τετρακίνηση. Η 
συνδυαστική απόδοση φτάνει τους 245 και τους 
326 ίππους αντίστοιχα, ενώ η μπαταρία έχει με-

γαλώσει στις 16,3 kWh (από 10,0) με αποτέλε-
σμα η καθαρά ηλεκτρική αυτονομία να φτάνει 
πλέον τα 80 χιλιόμετρα. Επίσης ο εσωτερικός 
(on board) φορτιστής είναι πλέον των 7,4 kW, 
με αποτέλεσμα η διάρκεια φόρτισης να είναι σε 
wallbox μικρότερη από 2,5 ώρες (σε στάνταρ οι-
κιακό δίκτυο φτάνει τις 8,0 ώρες).

Η εισαγωγική έκδοση είναι η 218i με τον τρι-
κύλινδρο 1.5 που αποδίδει 136 ίππους, ενώ στη 
220i το ίδιο σύνολο με ήπια υβριδική υποβοήθη-
ση (MHEV) 48 V φτάνει τους 156 ίππους. ΜΗΕV 
είναι και η δίλιτρη 223i των 204 ίππων, αλλά όχι 
και η μοναδική diesel της γκάμας, η 218d, των 
2.000 κυβικών και των 150 ίππων.

Η νέα BMW 2 Active Tourer, που θα διαθέτει 
πλήρη γκάμα συστημάτων υποβοήθησης κα-
θώς και δυνατότητα προσθήκης εξοπλισμού 
μέσω αναβάθμισης του λογισμικού (Functions 
on Demand), θα είναι διαθέσιμη στις αρχές του 
2022.

Νέα BMW 2 Active Tourer∆ύο Γιαπωνέζες 107 ετών 
στο ρεκόρ Γκίνες ως οι γηραιότερες 

δίδυµες στον κόσµο

ΗΠΑ: Πήγε 
να ληστέψει την ίδια 
τράπεζα δύο φορές 

και συνελήφθη

Στο Ρεκόρ Γκίνες μπήκαν δύο 
Γιαπωνέζες αδερφές ως οι γη-
ραιότερες εν ζωή δίδυμες στον 
κόσμο σε ηλικία 107 ετών, σε 
ανακοίνωση που συμπίπτει με το 
Respect for the Aged Day (Σεβα-
σμός στους Μεγαλύτερους), μια 
εθνική αργία στην Ιαπωνία.

Η Umeno Sumiyama και Η 
Koume Kodama ήταν τα τρί-
τα από τα 11 αδέλφια στο νησί 
Shodoshima στη δυτική Ιαπωνία 
στις 5 Νοεμβρίου 1913.

Χωρίστηκαν μετά το δημοτικό 
σχολείο, όταν η Kodama στάλ-
θηκε να εργαστεί ως υπηρέτρια 
στην Oita στο νότιο κύριο νησί 
της Ιαπωνίας Kyushu. Αργό-
τερα παντρεύτηκε εκεί, ενώ η 
Sumiyama παρέμεινε στο νησί 
όπου μεγάλωσαν και είχαν τη 
δική της οικογένεια.

Οι αδελφές θυμήθηκαν αργό-
τερα τις δύσκολες νεότερες μέρες 
τους. Μεγαλώνοντας, είπαν ότι 
δέχθηκαν εκφοβισμό λόγω προ-
κατάληψης για παιδιά πολλα-
πλών γεννήσεων στην Ιαπωνία.

Απασχολημένες με τη δική 
τους ζωή για δεκαετίες, οι αδελ-
φές συναντήθηκαν σπάνια μέχρι 
τα 70 τους χρόνια, όταν άρχισαν 
να κάνουν προσκυνήματα σε με-
ρικούς από τους 88 ναούς του 
Σίκοκου και απόλαυσαν την επα-
νασύνδεσή τους.

Η Sumiyama και η Kodama 
ήταν 107 ετών και 300 ημερών 
από την 1η Σεπτεμβρίου, σπάζο-
ντας το προηγούμενο ρεκόρ που 
είχαν θέσει οι διάσημες Ιάπωνες 
αδελφές Kin Narita και Gin Kanie 
σε 107 χρόνια και 175 ημέ-
ρες, ανέφερε η Guinness World 
Records

Οι οικογένειές τους είπαν στο 
Guinness ότι οι αδελφές συχνά 
αστειεύονταν για να επιβιώσουν 
από τους προηγούμενους κατό-
χους ρεκόρ, που ήταν στοργικά 
γνωστοί ως «Κιν-σαν, Τζιν-σαν», 
οι οποίοι απέκτησαν καθεστώς 
ειδώλου στα τέλη της δεκαετίας 
του 1990, τόσο για την ηλικία 

τους όσο και για το χιούμορ τους.
Περίπου το 29% του πληθυ-

σμού των 125 εκατομμυρίων 
στην Ιαπωνία,είναι 65 ετών και 
άνω, σύμφωνα με το υπουργείο 
Υγείας και Πρόνοιας. Περίπου 
86.510 από αυτούς είναι κοντά 
ή παραπάνω από 100 ετών - οι 
μισοί από τους οποίους έκλεισαν 
τα 100 φέτος.

Λόγω των μέτρων κατά του 
κορωνοϊού, τα πιστοποιητικά για 
το ιστορικό τους ταχυδρομήθη-
καν στα ξεχωριστά γηροκομεία 
όπου ζουν τώρα και η Σουμιγιά-
μα δέχτηκε τα δικά της με δά-
κρυα ευτυχίας, σύμφωνα με την 
Guinness.

Ένας άνδρας που ήταν ύποπτος για ληστεία σε 
τράπεζα της Νότιας Καλιφόρνιας συνελήφθη όταν 
επέστρεψε για να δοκιμάσει και να ληστέψει το ίδιο 
υποκατάστημα την επόμενη μέρα, δήλωσε η αστυ-
νομία. Ο άντρας μπήκε σε τράπεζα Chase στην 
πόλη Fountain Valley το απόγευμα της Δευτέρας 
και έδωσε στον ταμείο ένα σημείωμα που απαιτού-
σε χρήματα, δήλωσαν αξιωματούχοι.

Έφυγε με ένα «μεγάλο ποσό μετρητών» πριν 
φτάσουν οι αστυνομικοί στην τράπεζα, ανέφερε σε 
ανακοίνωσή της η αστυνομική υπηρεσία Fountain 
Valley.

Αργά το πρωί της Τρίτης, η αστυνομία έλαβε 
κλήση για άλλη ληστεία σε εξέλιξη στην ίδια τράπε-
ζα Chase, ανέφερε η ανακοίνωση. Οι αστυνομικοί 
που απάντησαν συνέλαβαν τον 33χρονο ύποπτο.

Ο άνδρας, ο οποίος έχει καταδικαστεί για λη-
στεία, κρατούνταν στη φυλακή του Orange County 
λόγω έλλειψης εγγύησης 170.000 δολαρίων.
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Ενδοκρινολόγοι

ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΑ ΕΜΜ. ΓΡΥΠΑΙΟΥ: ΕΝΔΟΚΡΙ-
ΝΟΛΟΓOΣ, 28ης Οκτωβρίου 36 – 1ος όροφος, Τ.Κ 
45333 - Ιωάννινα. Τηλ:2651036060,Κιν:6932736306.
Email:grypaiou@endo.gr Δευτέρα:18:00-21:00,Τρί-
τη:10:00-13:30 και 18:00-21:00,Τετάρτη:10:00-13:30,Πέ-
μπτη:10:00-13:30-18:00-21:00,Παρασκεύη:10:00-13:30. 
Με ραντεβού.

ΖΩΗ Κ. ΓΙΩΤΑΚΗ: ΕΝΔΟΚΡΙΝΟΛΟΓΟΣ, Κεντρική 
Πλατεία & Γούναρη 2, Ιωάννινα (απέναντι από το Ρο-
λόι).Τηλ:2651403767,Κιν:6932371788.Email: zoig@
pliroforiki.com. Ωράριο λειτουργίας: Δευτέρα πρωί 09:00 
– 14:00 και απόγευμα 18:00 – 21:00.Τρίτη,Πέμπτη,Παρα-
σκευή 09:00 -16:00.Τετάρτη 09:00 – 14:00.  

Δέχεται με ραντεβού.

Ιατρικά Κέντρα

Παθολόγοι
ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗΣ Α. ΙΩΑΝΝΗΣ, MD, PhD, MSc, Ει-

δικός Παθολόγος, Διδάκτωρ Ιατρικής Σχολής Πανεπι-
στημίου Ιωαννίνων. Δέχεται χωρίς ραντεβού Δευτέρα 
έως Παρασκευή 09:00 – 14:00 και 18:00 – 20:30, πλην 
Τετάρτης απόγευμα. 28ης Οκτωβρίου 49, Ιωάννινα, 
Τηλ: 2651036039, Κιν: 6945399755,  Emai: ioannis.
giannakakis@gmail.com

ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Π. ΗΛΙΑΣ ΕΙΔΙΚΟΣ ΠΑΘΟΛΟΓΟΣ, 
Πτυχιούχος Ιατρικής Σχολής Πανεπιστημίου Πατρών, Με-
τεκπαιδευθείς στο Σακχαρώδη Διαβήτη, Επιστημονικός 
Συνεργάτης Α΄ Παθολογικής Νοσοκομείου Χατζηκώστα. 
Δέχεται καθημερινά 09:00-13:30 και 18:00-21:00 εκτός 
Τετάρτης απογεύματος. Σακελαρίου 1-3, 3ος όροφος (Πλ. 
Πάργης), Τηλ: 2651074477, Κιν: 6937309908 

Οφθαλµίατροι
ΤΖΟΥΤΖΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ: MD,PhD.Χειρούργος 

Οφθαλμίατρος, Διδάκτωρ Ιατρικής Σχολής Πανεπιστημί-
ου Ιωαννίνων. Δημολίτσα Πατατούκα 16, Αμπελόκηποι, 
Ιωάννινα. Τηλ:2651032835, Κιν:6972429276. Ωράριο 
Ιατρείου: Δευτέρα – Παρασκευή 08:30-13:30, Απόγευμα 
εκτός Τετάρτης 18:00-21:00. Email: ktzoutzos@yahoo.gr. 
Γενικός Οφθαλμολογικός Έλεγχος, Παιδοφθαλμολογικός 
Έλεγχος, Παθήσεις Αμφιβληστροειδούς, Γλαυκώματος, 
Καταρράκτη, Διαθλαστική Χειρουργική.

ΠΑΝΟΥ Κ. ΚΑΤΕΡΙΝΑ: Χειρούργος Ωτορινολαρυγ-
γολόγος, τ. Επικουρική Επιμελήτρια Γ.Ν.Ι Χατζηκώστα. 
Πλήρης ΩΡΛ εξέταση, ενδοσκοπήσεις ανωτέρου ανα-
πνευστικού, έλεγχος ακοής νεογνών – παίδων – ενη-
λίκων, διερεύνηση ιλίγγου – διαταραχών ισορροπίας, 
διερεύνηση εμβοών. Ώρες λειτουργίας: Δευτέρα έως Πα-
ρασκευή, πρωί 10:00 – 13:30, Τρίτη, Πέμπτη και Παρα-
σκευή, απόγευμα 18:00 – 20:30. ΔΕΧΕΤΑΙ ΜΕ ΡΑΝΤΕ-
ΒΟΥ. Μ. Αγγέλου 15, 3ος όροφος, Ιωάννινα. Τηλ και Fax: 
2651038300, κιν: 6945773674. Email: panoukaterina@
gmail.com και www.panoukaterina.gr

ΠΑΥΛΟΣ Δ. ΔΑΛΛΑΣ – ΙΩΑΝΝΗΣ Δ. ΠΑΝΕΛΟΣ: 
Ιατροί Παθολογοανατόμοι, Ιστολογική εξέταση βιο-

ψιών – παρασκευασμάτων, Αναπνευστικού συστήματος, 
Γαστρεντερικού συστήματος, Γεννητικού – Ουροποιητι-
κού συστήματος, Δερματικών βλαβών, Μαστού. Χαρ. Τρι-
κούπη 2 (3ος Όροφος) Ιωάννινα. Τηλ: 2651021789, Κιν: 
6945973565 – 6947023360, Email: j.panelos@gmail.
com και patologistdallas@gmail.com

Ωτορινολαρυγγολόγοι

Καρδιολόγοι

Mαιευτήρες Χειρούργοι 
Γυναικολόγοι

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ Κ. ΝΤΑΤΣΗΣ, Ειδικός καρδιολόγος. 
Ιατρείο: Χαριλάου Τρικούπη 2, 2ος όροφος. Ιωάννινα, 
Τ.Κ: 45444. Τηλ: 2651038009, κιν: 6936509495, email: 
tasosntatsis@yahoo.com 

Δέχεται καθημερινά, μόνο με ραντεβού

Κυτταρολόγοι

ΚΟΤΡΟΓΙΑΝΝΗΣ ΙΑΣΩΝ: Καρδιολόγος, Διδάκτωρ Ια-
τρικής Σχολής Πανεπιστημίου Αθηνών. Επιστημονικός 
Συνεργάτης Α΄ Πανεπιστημιακής Καρδιολογικής Κλινικής 
Ιπποκρατείου Αθηνών. Ρύθμιση Αρτ. Υπέρτασης, Ρύθμι-
ση Υπερλιπιδαιμίας, Υπέρηχος – Triplex καρδιάς, Holter 
ρυθμού 7 ημερών, Holter Πίεσης, Δοκιμασία Κόπωσης, 
Προσδιορισμός Καρδιαγγειακού Κινδύνου. 

Δέχεται Δευτέρα έως Παρασκευή 08:30-13:00, Από-
γευμα, εκτός Τετάρτης, 18:00-21:00, Σάββατο με ραντε-
βού. Πατατούκου 16 (απέναντι από το εκκλησάκι Αγ. 
Αποστόλων). Τηλ:2651032002, Κιν:6947325388. 

Email: i.kotrogiannis@hotmail.com

ΔΑΜΑΛΑ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ – ΤΣΑΝΟΥ ΕΛΕΝΗ: Ιατροί 
Κυτταρολόγοι. Τέστ Παπανικολάου, Κυτταρολογική Ού-
ρων, Κυτταρολογική Πτυέλων – Βρογχικών Εκκρίσεων, 
Brushing Οισοφάγου – Στομάχου, Παρακεντήσεις διά 
Λεπτής Βελόνης (FNA), Δερματολογικά Επιχρίσματα. 
Δέχονται Δευτέρα έως Παρασκευή: πρωί 10:00 – 14:00, 
απόγευμα: Τρίτη και Πέμπτη 18:00 – 20:00. Ζωής Κα-
πλάνη 4-6, Ιωάννινα. Τηλ – Fax: 2651077747. Email: 
kytarologiko@hotmail.com

Μικροβιολόγοι
ΦΑΝΗ ΚΟΥΣΚΟΥ, Ιατρός Βιοπαθολόγος – Μικροβι-

ολόγος, Νικοπόλεως 63, Ιωάννινα. Δευτέρα έως Παρα-
σκευή 07:30 το πρωί – 13:30 το απόγευμα και 18:00 
– 20:00, εκτός Τετάρτης, Σάββατο 09:00 – 12:00. Τηλ: 
2651030014, Κιν: 6974642085

ΛΑΜΠΡΟΣ Π. ΛΩΛΑΣ: Ιατρός Μικροβιολόγος – Βιο-
παθολόγος, Κ. Φρόντζου7, Ιωάννινα,1ος όροφος, τηλ και 
fax: 26510-39002, κιν: 6945-375317. Email: lampros_
lolas@yahoo.gr. Εξετάσεις: Αιματολογικές, Βιοχημικές, 
Μικροβιολογικές, Ανοσολογικές, Ορμονολογικές, Αλλερ-
γιολογικές. Ώρες λειτουργίας: Δευτέρα έως Παρασκευή 
08:00 έως 14:00 και 18:00 έως 20:30 (εκτός Τετάρτης 
απόγευμα). Σάββατο 09:00 έως 11:00. 

ΠΡΟΤΥΠΟ ΜΙΚΡΟΒΙΟΛΟΓΙΚΟ ΚΕΝΤΡΟ: ΚΟΥΡ-
ΓΙΑΣ Κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ, Ιατρός Μικροβιολόγος Βιοπαθολό-
γος, Αιμοληψίες κατ’ οίκον, Σύμβαση με όλα τα ταμεία, 
Διερεύνηση τροφικής δυσανεξίας, Ειδικές Μοριακές 
Τεχνικές (PCR), 28ης Οκτωβρίου 32, 2ος όροφος. Τηλ/
fax:2651037444, Κιν:6948210510, 

email: geokourgias@yahoo.gr

ΜΙΚΡΟΒΙΟΛΟΓΙΚΟ ΙΑΤΡΕΙΟ: ΠΛΙΑΚΟΣ Κ. ΧΡΗ-
ΣΤΟΣ: Μικροβιολόγος – Βιοπαθολόγος. Υπηρεσίες Ια-
τρείου: Αιματολογικό, Μικροβιολογικό, Ανοσολογικό, 
Βιοχημικό, Ορμονολογικό. Ωράριο Ιατρείου: Δέχεται κα-
θημερινά Δευτέρα έως Παρασκευή: 08:30 – 13:30 και 
19:00 – 20:30, εκτός Τετάρτης απογεύματος, Σάββατο 
δέχεται με ραντεβού. Νότη Μπότσαρη 6 (έναντι Ξενο-
δοχείου Παλλάδιου), Ιωάννινα. Τηλ: 2651023370, Fax: 
2651023380, Κιν: 6972330443, 

Email: xristospliakos@gmail.com

BioLab: Μικροβιολογικό εργαστήριο.  
ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΧΡΗΣΤΑΚΗ – ΤΖΟΥΜΗ: Ιατρός 

Βιοπαθολόγος – Μικροβιολόγος. Αιμοληψίες κατ’ οίκον. 
Εξετάσεις: Αιματολογικές, Βιοχημικές, Μικροβιολογικές,  
Ανοσολογικές, Ορμονολογικές, Αλλεργιολογικές, Σπερ-
μοδιάγραμμα. Ωράριο: Καθημερινά 08:00 – 13:30, Τρίτη 
– Πέμπτη απόγευμα: 18:00 – 20:00, Σάββατο πρωί με 
ραντεβού. Νότη Μπότσαρη 2 & 28ης Οκτωβρίου, 454 44 
Ιωάννινα. Τηλ και Fax: 26510-71077, Κιν: 6944989836, 
Email: biolab9@otenet.gr

Πνευµονολόγοι
ΝΙΚΟΠΟΥΛΟΣ Σ. ΚΩΝ/ΝΟΣ, Ιατρός Πνευμονολόγος, 

Αλλεργικά Test, Αλλεργίες Αναπνευστικού.28ης Οκτωβρί-
ου 20 – Ιωάννινα. Τηλ: 2651030404 και Κιν:6946333425. 
Email: ntinos3@gmail.com. Δέχεται Κατόπιν Ραντεβού.

ΓΟΔΕΒΕΝΟΣ ΑΧΙΛΛΕΑΣ: Ιατρός Μικροβιολόγος. 
ΣΥΜΒΕΒΛΗΜΕΝΟΣ ΜΕ ΕΟΠΥΥ ΚΑΙ ΣΩΜΑΤΑ ΑΣΦΑ-
ΛΕΙΑΣ.  Κύργιου 8, ισόγειο, (Τζαμί Καλούτσιανης). Δευ-
τέρα έως Παρασκευή 07:30 – 14:30 και 18:00 – 20:00, 
εκτός Δευτέρας. Τηλ: 2651064616,Κιν: 6944235232.
Email: godevlab@yahoo.gr

Γαστρεντερολόγοι 
ΤΑΣΟΛΑΜΠΡΟΥ Φ. ΧΡΥΣΟΥΛΑ: Γαστρεντερολόγος 

– Ηπατολόγος – Επεμβατικός Ενδοσκόπος. Γαστροσκό-
πηση, (Υδρο)Κολονοσκόπηση. Χαρ. Τρικούπη 16 (1ος 
όροφος), Τ.Κ 45333 – Ιωάννινα. Τηλ: 2651065145,Κιν: 
6972926687. Email: c.tasolamprou@gmail.com

ΕΛΕΝΑ Ι. ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ – ΓΚΟΛΙΑ: M.D. MSC.
Master of Science στην Γυναικεία Αναπαραγωγή, Παν/
μίου Αθηνών, τ. Ιατρός Νοσοκ. - Μαιευτηρίου «Έλενα 
Βενιζέλου» Αθηνών, Πιστοποιημένο μέλος Ε.Ε Παθολο-
γίας Τραχήλου και Κολποσκόπησης (HSCCP). Πλήρως 
εξοπλισμένο ιατρείο. Προληπτικός έλεγχος τραχήλου 
μήτρας – Τέστ Παπανικολάου. Πιστοποιημένο ιατρείο 
διενέργειας διαγνωστικής κολποσκόπησης. Διάγνωση 
και θεραπεία κονδυλωμάτων. Παρακολούθηση κύησης 
χαμηλού και υψηλού κινδύνου – NST. Τοκετός. Παρακο-
λούθηση υποβοηθούμενης αναπαραγωγής. Διερεύνηση 
υπογονιμότητας. Εφηβική γυναικολογία. Έλεγχος εμμη-
νόπαυσης. Παθήσεις μαστού. Αισθητική γυναικολογία. 
Διεύθυνση: Κοραή 5 – Ιωάννινα 45444 (2ος όροφος), 
τηλ/Fax:2651038110, κιν:6944147758, email: elena_
georgopoulou@yahoo.com.  Λειτουργεί με ραντεβού. 

ΚΙΟΡΠΕ ΧΑΡΑ : Λογοθεραπεύτρια MSc. Λογοθερα-
πεία - Εργοθεραπεία Ειδικός στις Διαταραχές Λόγου / 
Ομιλίας - Επικοινωνίας - Σίτισης - Μαθησιακών Δυσκο-
λιών. Μεταπτυχιακές σπουδές σε Μαθησιακές Δυσκολί-
ες - Δυσλεξία, Διδάσκουσα Τμήματος Λογοθεραπείας ΤΕΙ 
Ηπείρου, μέλος του Πανελληνίου Συλλόγου Λογοθερα-
πευτών (ΠΣΛ). Δέχεται κατόπιν ραντεβού.  Ιωάννινα 
: Λεωφόρος Δωδώνης 31 - 2ος όροφος  Τηλ: 26510 
40730, κιν : 6948574249, e-mail: kiorpehara@gmail.com

ΘΕΟΧΑΡΟΥΣ ΑΠΟΣΤΟΛΗΣ: Διαιτολόγος – Διατρο-
φολόγος, Χαρ. Τρικούπη 4, 2ος όροφος, Ιωάννινα. Τηλ./
FAX: 26510 20380, Kιν: 6944 632466, E-mail: apostolis_
theoharous@hotmail.com.  Εφαρμοσμένα Προγράμματα 
Διατροφικής Αγωγής & Υποστήριξης. Προγράμματα δι-
ατροφής για: Υγιεινή διατροφή, Παχυσαρκία, Ανορεξία, 
Αθλητές, Εγκυμοσύνη – Θηλασμός, Παθολογικές κατα-
στάσεις (υπερλιπιδαιμίες, διαβήτης, ανορεξία), έλεγχος 
σωματομετρήσεων (λιπομέτρηση, έλεγχος βασικού μετα-
βολισμού μυϊκής μάζας, έλεγχος υγρών σώματος).Δέχε-
ται με ραντεβού.

∆ιαιτολόγοι - ∆ιατροφολόγοι

Λογοθεραπευτές

ΕΥΓΕΝΙΑ Η. ΠΕΤΡΙΔΗ: Διαιτολόγος – Διατροφολόγος 
Msc. Master στον Μεταβολισμό NUMESI – PARIS 7, Master 
Practitioner στις Διατροφικές Διαταραχές. Φυσιολογικές 
Παθολογικές Καταστάσεις, Παχυσαρκία, Νευρική Ανορεξία, 
Παιδική – Εφηβική Διατροφή, Εγκυμοσύνη, Αθλητισμός. 
Φ. Τζαβέλλα 2 – Ιωάννινα. Τηλ & Fax: 2651076211,Κιν: 
6984046488.Email: evipetridi@hotmail.com. Δέχεται με 
ραντεβού κατόπιν τηλεφωνικής επικοινωνίας.

Νεφρολόγοι
ΚΟΛΙΟΥΣΗ ΈΛΛΗ: Νεφρολόγος-Υπερτασιολό-

γος, Ιατρείο Ιωαννίνων, 28ης Οκτωβρίου 36 & Κο-
ραή,Τ.Κ 45444  Ιωάννινα,τηλ:2651039339, Ιατρείο 
Ηγουμενίτσας,  Κύπρου 23, Τ.Κ 46100 Ηγουμενίτσα, 
τηλ:2665306801. Κιν:6947819083, Email:ekoliousi@
gmail.com, www.nephrology-koliousi.gr - Δέχεται με ρα-
ντεβού.

ΣΑΒΒΑΤΟ 16.10.2021
08:00-21:00:ΔΟΓΟΡΙΤΗΣ 

ΚΩΝ/ΝΟΣ-ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΠΛΑ-
ΤΕΙΑ 10, ΖΑΜΠΙΡΑΣ ΠΑΥΛΟ-
Σ-ΧΑΡΙΛΑΟΥ ΤΡΙΚΟΥΠΗ 10, 
ΖΗΚΟΥ ΑΝΝΑ-ΣΟΥΛΙΟΥ 34, 
ΖΙΑΚΑ ΓΙΑΝΝΟΥΛΑ-ΦΙΛΙΠ-
ΠΟΥ Β’ 46 (ΝΕΑ ΖΩΗ).

18:00-21:00 & 21:00-08:00: 
ΔΟΥΒΑΝΑΣ ΠΑΥΛΟΣ-ΑΒΕ-
ΡΩΦ 36Β.

ΚΥΡΙΑΚΗ 17.10.2021
08:00-21:00:ΔΡΟΥΒΗΣ 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΠΛΑΤΕΙΑ ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΥ ΣΤΑΥΡΟΥ 6 (ΓΥΑΛΙ 
ΚΑΦΕΝΕ), ΖΑΡΑΧΗΣ ΛΟΥΚΑ-
Σ-ΚΕΝΤΡΙΚΗ ΠΛΑΤΕΙΑ 2.

08:00-14:30 & 
18:00-08:00:ΓΙΟΥΝΗΣ ΔΗ-
ΜΗΤΡΙΟΣ-ΝΑΠΟΛΕΟΝΤΟΣ 
ΖΕΡΒΑ 1.

ΔΕΥΤΕΡΑ 18.10.2021
08:00-21:00: ΖΩΝΙΟΥ 

ΜΑΡΙΑ-ΚΩΣΤΑ ΦΡΟΝΤΖΟΥ 4, 
ΘΕΟΔΩΡΗ ΔΗΜΗΤΡΑ-ΠΑΝ 
ΜΑΥΡΟΓΙΑΝΝΗ 58 (ΓΗ-

ΡΟΚΟΜΕΙΟ), ΚΑΚΟΣΙΜΟΣ 
ΧΡΗΣΤΟΣ-ΘΩΜΑ ΠΑΣΧΙΔΗ 
40 (ΑΜΠΕΛΟΚΗΠΟΙ).

18:00-21:00 & 21:00-08:00: 
ΚΙΚΟΠΟΥΛΟΥ ΑΡΤΕΜΙΣΙΑ-Α-
ΡΗ ΒΕΛΟΥΧΙΩΤΗ 11.

ΤΡΙΤΗ 19.10.2021
08:00-21:00:ΘΕΟΔΩΡΑ-

ΚΟΠΟΥΛΟΥ ΒΑΣΙΛΙΚΗ-ΒΛΑ-
ΧΛΕΙΔΗ 7.

21:00-08:00:ΘΕΜΕΛΗΣ 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ-ΧΑΡΙΛΑΟΥ 
ΤΡΙΚΟΥΠΗ 4.

ΤΕΤΑΡΤΗ 20.10.2021
08:00-21:00:ΚΑΪΛΗ ΑΙΚΑΤΕ-

ΡΙΝΗ-28ης ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 24Β, 
ΚΑΛΑΜΠΑΚΟΣ ΜΙΧΑΗΛ-ΚΑ-
ΝΙΓΓΟΣ 25 & ΑΝΕΞΑΡΤΗ-
ΣΙΑΣ, ΚΑΛΙΑΜΟΥΡΗΣ ΚΩΝ/
ΝΟΣ-ΛΕΩΦΟΡΟΣ ΓΡΑΜΜΟΥ 
34. 

18:00-21:00 & 21:00-08:00: 
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ ΛΑΜΠΡΙΝΗ-ΝΙ-
ΚΟΠΟΛΕΟΣ 69 (ΒΡΥΣΟΥΛΑ).

ΠΕΜΠΤΗ 21.10.2021
08:00-21:00: ΚΟΣΙΝΑΣ 

ΧΡΗΣΤΟΣ- ΚΑ’ ΦΕΒΡΟΥΑΡΙ-
ΟΥ 186.

21:00-08:00: ΚΟΝΤΟΧΡΗ-
ΣΤΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ-ΠΛΑΤΕΙΑ 
ΠΑΡΓΗΣ 3.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 22.10.2021
08:00-21:00:ΚΥΡΟΥΣΗ ΦΑ-

ΝΗ-ΑΓ.ΚΟΣΜΑ 27 & ΡΙΖΑΡΗ 
(ΛΑΚΚΩΜΑΤΑ).

21:00-08:00: ΚΟΥΛΑ ΑΝΑ-
ΣΤΑΣΙΑ-ΒΑΛΑΩΡΙΤΟΥ 33.

Υποχρεωτικό ωράριο 
Δευτέρα 08:30-15:00 Τρίτη 
08:30-14:00 και 17:30-21:00 
Τετάρτη 08:30-15:00 Πέμπτη 
08:30-14:00 και 17:30-21:00 
Παρασκευή 08:30-14:00 και 
17:30-21:00

Τις μονές ημέρες του μήνα 
εφημερεύει το Πανεπιστημια-
κό Νοσοκομείο (Δουρούτης) 
ενώ τις ζυγές ημέρες του 
μήνα το Νοσοκομείο Χατζη-
κώστα.

Εφηµερίες   φαρµακείων

Οι άνθρωποι μεγαλύτερης ηλικί-
ας που τρώνε συστηματικά ψάρια, 
καρπούς και ελαιόλαδο ενδέχεται 
να έχουν μικρότερη συσσώρευση 
σιδήρου στον εγκέφαλο καθώς και 
πιο δυνατή μνήμη υποστηρίζει νέα 
μικρής εμβέλειας έρευνα που δημο-
σιεύθηκε στο Neurobiology of Aging.

Η ερευνητική ομάδα του Δρ Ζα-
χαρίου διαπίστωσε ότι ορισμένα δι-
ατροφικά συστατικά μπορεί να είναι 
προστατευτικά του εγκεφάλου, συ-
μπεριλαμβανομένων της βιταμίνης Ε 
και συγκεκριμένων λιπαρών οξέων 
που βρίσκονται σε τρόφιμα όπως τα 
ψάρια, οι καρποί, το ελαιόλαδο και το 
ηλιέλαιο.

Με τη βοήθεια μαγνητικών τομο-
γραφιών εγκεφάλου οι ερευνητές 
διαπίστωσαν ότι οι ενήλικες μεγα-
λύτερης ηλικία με την υψηλότερη 
πρόσληψη αυτών των θρεπτικών 
συστατικών έτειναν να έχουν μικρό-
τερες συγκεντρώσεις σιδήρου στον 
εγκεφαλικό ιστό.

Παράλληλα απέδιδαν καλύτερα 
κατά μέσο όρο σε τυποποιημένα 
τεστ μνήμης συγκριτικά με τους συ-
νομιλήκους τους των οποίων η δια-
τροφή ήταν φτωχή σε αυτά τα θρε-
πτικά συστατικά. Πρόκειται ωστόσο 
για ευρήματα που αποκαλύπτουν 
έναν συσχετισμό, χωρίς να αποδει-
κνύουν μια αιτιώδη σχέση τόνισε ο 

επικεφαλής ερευνητής. Γι’ αυτό και 
χρειάζονται πρόσθετες έρευνες που 
θα αναλύουν την επίδραση αυτών 
των συστατικών.

Στη νέα έρευνα σύμφωνα με τον 
Δρ Ζαχαρίου η ερευνητική ομάδα 
εστίασε σε συγκεκριμένα θρεπτικά 
συστατικά και όχι σε μια συγκεκριμέ-
νη διατροφή. Επρόκειτο για συστατι-
κά που είτε συμβάλλουν στην απο-
βολή του πλεονάζοντος σιδήρου από 
τον εγκέφαλο είτε καταπολεμούν την 
επιβαρυντική του δράση. Ωστόσο η 
διατροφή στην οποία κατέληξαν οι 
ερευνητές εν τέλει είχε πολλά κοινά 
στοιχεία με την μεσογειακή.

Στην έρευνα συμμετείχαν 73 υγιείς 
ενήλικες 61-86 ετών οι οποίοι ανέφε-
ραν την πρόσληψη συγκεκριμένων 
τροφίμων τον προηγούμενο μήνα, 
καθώς και την συχνότητα άθλησης 

καθώς και κατανάλωσης αλκοόλ.
Συμπερασματικά, μια ομάδα θρε-

πτικών συστατικών ξεχώρισε ως 
περισσότερο σχετιζόμενη τόσο με 
τις συγκεντρώσεις σιδήρου στον 
εγκέφαλο όσο και με την απόδοση 
της μνήμης: Η βιταμίνη Ε, πηγές της 
οποίας είναι τα φυλλώδη λαχανικά, 
οι ξηροί καρποί και τα φυτικά έλαια, 
η λυσίνη, που βρίσκεται στο ψάρι, το 
κοτόπουλο και το βόειο συκώτι, τα 
DHA ω-3 λιπαρά οξέα, από πηγές 
όπως τα ψάρια και το ελαιόλαδο και 
τα LA ω-6 λιπαρά οξέα, που βρίσκο-
νται επίσης σε φυτικά έλαια, καθώς 
και σε αμύγδαλα και φύτρα σίτου.

Όσο υψηλότερη ήταν η πρόσληψη 
αυτών των θρεπτικών συστατικών 
τόσο μικρότερη η συγκέντρωση σι-
δήρου στον εγκέφαλο και τόσο κα-
λύτερη η απόδοση σε τεστ μνήμης.

Τροφές για δυνατή µνήµη
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Η ανακοίνωση της 
Π.Α.Ε. : 

«H Π.Α.Ε. Π.Α.Σ. 
ΓΙΑΝΝΙΝΑ 1966 ανα-
κοινώνει την έναρξη 
συνεργασίας με τον 
προπονητή φυσικής 
κατάστασης κ.Γιαννιτό-
πουλο Θωμά.

Ο κ.Γιαννιτόπουλος 
είναι απόφοιτος του 
τμήματος Φυσικής εκ-
παίδευσης και Αθλη-
τικών επιστημών του 
Πανεπιστημίου Αθηνών 
με εξειδίκευση το ποδό-
σφαιρο και έχει συνερ-
γαστεί στο παρελθόν με 
αρκετές ομάδες όπως 
την AL HAJER FC, την 

AL FAISALY FC, την 
QATAR SC, τη Dinamo 
Minsk, την ASTANA FC, 
τη LUTON TOWN FC, 
την CSSKA Σόφιας, το 
Λεβαδειακό, τον Πλα-
τανιά, ενώ είχε και 2 
θητείες στον Π.Α.Σ. 

ΓΙΑΝΝΙΝΑ, ως άμεσος 
συνεργάτης των Demol 
και Χριστόπουλου.

Καλώς όρισες και 
πάλι Θωμά και ευχόμα-
στε καλή αρχή με κάθε 
επιτυχία στην ομάδα 
μας.»

Κοινωνία Αθλητικά

ΑΓΓΕΛΙΑ
ΖΗΤΕΙΤΑΙ: Έμπειρος Μηχανικός για συ-

νεργείο αυτοκινήτων στα Ιωάννινα. Βασική 
προϋπόθεση η προϋπηρεσία, μισθός ικα-
νοποιητικός.   Παρακαλούνται οι υποψήφιοι 
να επικοινωνήσουν στο τηλέφωνο:

2651067776, 6977198715, 6977936098.

ΑΓΓΕΛΙΑ
ΕΝΟΙΚΙΑΖΕΤΑΙ ΓΚΑΡΣΟΝΙΕΡΑ - ΣΤΟΥ-

ΝΤΙΟ 25 ΤΕΤ. ΜΕ ΑΥΤΟΝΟΜΗ ΘΕΡΜΑΝ-
ΣΗ ΚΑΙ AIR CONDITION ΣΤΟ ΚΈΝΤΡΟ 
ΠΙΣΩ ΑΠΟ ΤΟ GRAND SERAI... ΤΙΜΗ: 
200€.ΤΗΛ.: 6974668462.

ΑΓΓΕΛΙΑ
“Ο Κόμβος Της Γνώσης” κατάστημα 

βιβλίου – χαρτικών ειδών – σχολικών 
ειδών – παιχνιδιών – Ηλεκτρονικών 
Υπολογιστών, αναζητά προσωπικό με τις 
παρακάτω προϋποθέσεις:  Άριστη γνώση 
χρήσης Η/Υ, καλή γνώση Αγγλικής γλώσ-
σας, εξειδίκευση στις πωλήσεις, ικανότητα 
προσαρμογής. 

Καλεί όσους ενδιαφέρονται να αποστεί-
λουν βιογραφικό στην ηλεκτρονική δ/νση:  
info@komvosgnosis.gr. Διεύθυνση κα-
ταστημάτων: Φιλικής Εταιρείας 2 στα Καρ-
δαμίτσια και Ιωαννίνων 97 στην Ανατολή. 

Θέλεις να ρυθµίσεις και 
να µειώσεις τα χρέη σου;

Μάθε τώρα για το νέο 
πτωχευτικό δίκαιο και τον 
νόμο 4738/2020 περί ρύθ-
μισης οφειλών και παρο-
χής 2ης ευκαιρίας. 

Άρης Παπαμιχαήλ - 
Οικονομολόγος - 
Τηλέφωνο: 6980175871

ΑΓΓΕΛΙΑ
4τραμελής οικογένεια ψάχνει για 4σάρι 

διαμέρισμα στην περιοχή των Αμπελοκή-
πων – Καρδαμίτσια – Γενικό Νοσοκομείο. 
Τηλ: 6997037603.

Εκδήλωση µνήµης για 
τον Μίκη Θεοδωράκη

∆ωρεάν Self-test 
για τους µαθητές 
από τα φαρµακεία

Π.Α.Σ. Γιάννινα : 
Προπονητής φυσικής κατάστασης 

ο Θωµάς Γιαννιτόπουλος

Το Πανεπιστήμιο Ιωαννίνων τιμά τη μνήμη του 
Μίκη Θεοδωράκη σε εκδήλωση που θα πραγμα-
τοποιηθεί τη Δευτέρα 18 Οκτωβρίου 2021 και ώρα 
20.00, στην Αίθουσα Τελετών «Γεώργιος Μυλω-
νάς», στην Πανεπιστημιούπολη Ιωαννίνων.

Η εκδήλωση θα ανοίξει με χαιρετισμούς από τον 
Πρύτανη του Πανεπιστημίου Ιωαννίνων, Καθηγητή 
κ. Τριαντάφυλλο Αλμπάνη και τους Αντιπρυτάνεις 
Καθηγητές κ.κ. Μηνά Πασχόπουλο και Σπύρο Γε-
ωργάτο. Ομιλητής θα είναι ο κ. Κώστας Γουλιάμος, 
πρ. Πρύτανης του Ευρωπαϊκού Πανεπιστημίου Κύ-
πρου και Τακτικό Μέλος της Ευρωπαϊκής Ακαδημί-
ας Επιστημών & Τεχνών, με θέμα: «Ερμηνεύοντας 
τον Μίκη Θεοδωράκη».

Την εκδήλωση θα πλαισιώσει μουσικά η Καμε-
ράτα, Ορχήστρα του Πανεπιστημίου Ιωαννίνων με 
τραγούδια του Μίκη Θεοδωράκη. Διευθύνει ο κ. Γε-
ώργιος Χλίτσιος.

Με τον καλύτερο δυνατό τρόπο 
ξεκίνησε τις επίσημες υποχρεώσεις 
του ο ΠΑΣ Γιάννινα WBC καθώς 
επικράτησε σήμερα το μεσημέρι στη 
Θεσσαλονίκη της Αναγέννησης Νέου 
Ρυσίου με σκορ 77-40 και πήρε την 
πρόκριση για τα προημιτελικά του 
Κυπέλλου.

Το σύνολο του Νίκου Δουβίτσα 
ήταν απόλυτα κυρίαρχο στο σημερινό 
παιχνίδι έχοντας 50 ριμπάουντ ένα-
ντι 24 της Αναγέννησης Ρυσίου, 11 
ασίστ έναντι 2 της ομάδας της Θεσ-
σαλονίκης και 13 κλεψίματα έναντι 8.

Πρώτη σκόρερ του παιχνιδιού ήταν 
η Isabella Slim με 17 πόντους,10 
ριμπάουντ 2 κλεψίματα και 2 τάπες, 
15 πρόσθεσε η Χριστίνα Θεοδώρου, 
μαζί με 4 ριμπάουντ, 3 ασίστ και 2 
κλεψίματα, 12 η Samantha Cooper 
μαζί με 15 ριμπάουντ και 2 κλεψίμα-
τα, με την Κατερίνα Μαρίνη να είναι 
επίσης διψήφια με 11. Καλή παρου-
σία και από τις 2 νεαρές του ρόστερ, 
Αγγελίνα Χρηστάκη και Μαίρη Χού-

λη, με την πρώτη να έχει 5 πόντους, 
2 ασίστ και 3 κλεψίματα και τη δεύτε-
ρη 4 πόντους και 8 ριμπάουντ. 

Η ομάδα του κ. Δουβίτσα θα αντι-
μετωπίσει στα προημιτελικά του θε-
σμού τα Χανιά, τα οποία νίκησαν τον 
Κρόνο Αγίου Δημητρίου. Ο αγώνας 
θα γίνει στα Χανιά και θα είναι νοκ 
άουτ.

Τα δεκάλεπτα: 13-24, 21-41, 33-
63, 40-77

Διαιτητές: Ντόγκας- Νέδογλου- Κα-
τζουρίδης 

Αναγέννηση Ν.Ρ. (Ατακτίδης): Τσα-
λοπούλου, Γράψα 14(1), Σουλτάνη 
6(1), Κουφογιάννη 2, Καραγιαννάκη, 
Αρτεμισίου 3, Τζίκου 2, Παπαδάκη, 
Δεληγιάννη 3, Νάτσου 10(2), Κουλα-
κιώτη, Θωμά.

ΠΑΣ Γιάννινα WBC (Δουβίτσας): 
Χούλη 4, Σαρηγιαννίδου 5(1), Θεο-
δώρου 15, Cooper 12(3), Χρηστά-
κη 5(1), Slim 17, Παπαδοπούλου, 
Mackay 8(2), Δημητριάδου, Μαρίνη 
11(2)

ΠΑΣ Γιάννινα W.B.C. : Άνετη 
πρόκριση στο Κύπελλο

Έως και το Σάββατο 23 
Οκτωβρίου, οι μαθητές όλων 
των βαθμίδων θα μπορούν να  
προμηθευτούν πέντε δωρεάν 
αυτοδιαγνωστικά (self) τεστ 
από τα φαρμακεία, προκειμέ-
νου να καλύψουν τις ανάγκες 
ελέγχου των ημερών από 18 
Οκτωβρίου έως 4 Νοεμβρίου, 
αναφέρεται σε ανακοίνωση 
του υπουργείου Παιδείας.

Να υπενθυμίσουμε ότι: το self-test θα πραγματο-
ποιείται έως και 24 ώρες πριν από την προσέλευση 
κάθε Τρίτη και Παρασκευή στο σχολείο, ο προσυ-
μπτωματικός διαγνωστικός έλεγχος για τον νέο κο-
ρονοϊό μέσω αυτοδιαγνωστικής δοκιμασίας (self-
test) είναι υποχρεωτικός για τους μαθητές και τις 
μαθήτριες, βεβαίωση αρνητικού self-test οφείλουν 
να φέρουν οι μαθητές που δεν έχουν πιστοποιητικό 
εμβολιασμού (για τους μαθητές 12 ετών και άνω) 
ούτε βεβαίωση παρελθούσας νόσησης (τελευταίου 
εξαμήνου), οι εμβολιασμένοι μαθητές δεν δικαιού-
νται δωρεάν self-test, καθώς δεν οφείλουν να τα 
διενεργούν εφόσον δεν προκύψει ειδικός λόγος 
(δηλ. κρούσμα σε συμμαθητή), η δωρεάν διάθεση 
self-test από τα φαρμακεία γίνεται μόνο κατά τις ερ-
γάσιμες ημέρες και ώρες.
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Γιάννενα W.F.C. : 
Ήττα µε 0-3 

από την Α.Ε.Λ.

Ερασιτεχνικό!

Δεύτερη ήττα για τα κορίτσια του Γιάννενα W.F.C. 
που φιλοξένησαν την Α.Ε. Λάρισας και ηττήθηκαν 
με σκορ 0-3!

Στο 11’ η Καστάνοφ εκτέλεσε φάουλ, κεφαλιά 
της Νικολαίδου, σε κόρνερ έβγαλε η Χατζηλαζά-
ρου. Στο 19΄ η Λάσκου πήρε ασίστ από αριστερά 
και πλάσαρε για το 0-1. Στο 27΄ η Σεάρα έκανε την 
πάσα και Νικολαίδου με πλασέ έγραψε το 0-2. 

Στο 69΄ σέντρα της Λάσκου από αριστερά και η 
Σεάρα από κοντά κάνει το 0-3. Στο 84΄δοκάρι για 
τις Θεσσαλές με τη Μέμου. Να σημειωθεί ότι τα 
Γιάννενα τελείωσαν με δέκα παίκτριες εξ΄ αιτίας 
του τραυματισμού της Κωτση , που δεν αντικατα-
στάθηκε με τον Ανέστη Ζώη να έχει κάνει όλες τις 
αλλαγές.

Γιάννενα W.F.C. : Χατζηλαζάρου, Τσαγκογιάννη, 
Μπεκιάρη (46΄ Νικολάου), Τσιούρη, Νικοπούλου, 
Γιωτίτσα (83΄ Αυγέρη), Βαρσάνη (66΄ Τσέλιου), Κώ-
τση, Σεφεριάδη (66΄ Κουκουβα), Δασιοπούλου (83΄ 
Κούκια), Κούκια

Α.Ε.Λ. W.F.C. : Βλασσιάδου (85΄ Πίσλα), Παυλό-
πουλος, Σεάρα (90΄ Μούκα, Κόντου (74΄ Σιάχου), 
Τσαραντάνη (74΄ Μέμου), Σωτηριάδη, Λάσκου, 
Μούστο, Καστάνοφ, Νικολαίδου, Γούλα

Με νίκες συνέχισαν τα φαβορί των Ομίλων στην 
Α΄ Ερασιτεχνική και μάλιστα εμφατικές, καθώς η 
Κατσικά π΄τυχε 7 τέρματα και η Καστρίτσα 5. Νίκη 
και για την Κράψη στον Α Όμιλο, ενώ ισόπαλο έλη-
ξε το παιχνίδι στην Κόνιτσα, μεταξύ της τοπικής 
Πίνδου και του Νησιού. 

Σημαντικά τα διπλά για Πέραμα και Αγία Μαρίνα, 
σε Ελεούσα και Παρακάλαμο αντίστοιχα. Ανατρο-
πές στα ματς Κοσμηρά - Δροσοχώρι και Ραφταναί-
οι - Ηλιόκαλη.

Α ΕΡΑΣΙΤΕΧΝΙΚΗ Α ΟΜΙΛΟΣ
ΠΙΝΔΟΣ ΚΟΝΙΤΣΑΣ - ΝΗΣΙ : 1-1
ΕΛΕΟΥΣΑ - ΠΕΡΑΜΑ : 0-1
ΣΤΑΥΡΑΚΙ - ΚΡΑΨΗ : 1-3
ΡΟΔΟΤΟΠΙ - ΧΟΥΛΙΑΡΑΔΕΣ/ΑΤΛΑΣ : 4-0
ΑΓΡ. ΑΣΤΕΡΑΣ - ΑΓΙΑ ΜΑΡΙΝΑ : 0-1
ΡΕΠΟ : ΝΕΟΧΩΡΟΠΟΥΛΟ

Α ΕΡΑΣΙΤΕΧΝΙΚΗ Β ΟΜΙΛΟΣ
Α.Ε.Μ. - ΑΝΑΤΟΛΗ : 1-5

ΚΑΤΣΙΚΑ - ΑΣΒΕΣΤΟΧΩΡΙ : 7-0
ΛΟΓΓΑΔΕΣ - ΚΑΣΤΡΙΤΣΑ : 0-5
ΚΟΣΜΗΡΑ - ΔΡΟΣΟΧΩΡΙ : 2-1
ΣΕΡΒΙΑΝΑ - ΜΕΤΣΟΒΟ : 1-3
ΡΕΠΟ : ΠΗΓΕΣ ΛΟΥΡΟΥ

Β ΕΡΑΣΙΤΕΧΝΙΚΗ Α ΟΜΙΛΟΣ
ΑΜΠΕΛΟΚΗΠΟΙ - ΚΛΗΜΑΤΙΑ : 1-0
ΒΕΛΙΣΣΑΡΙΟ - ΠΕΡΙΒΛΕΠΤΟΣ : 2-1
ΒΟΥΝΟΠΛΑΓΙΑ - ΚΕΦΑΛΟΒΡΥΣΟ : 4-7
ΑΜΦΙΘΕΑ - ΚΑΣΤΡΟ : 3-2
ΠΕΝΤΕΛΗ - ΠΑΝΖΑΓΟΡΙΣΙΑΚΟΣ : 5-0
ΠΕΤΣΑΛΙ - Α.Ε. ΓΙΑΝΝΕΝΑ : 1-2
ΡΕΠΟ : ΚΟΝΤΣΙΚΑ

Β ΕΡΑΣΙΤΕΧΝΙΚΗ Β ΟΜΙΛΟΣ
ΚΟΥΤΣΕΛΙΟ - ΕΛΛΗΝΙΚΟ : 5-0
ΡΑΦΤΑΝΑΙΟΙ - ΗΛΙΟΚΑΛΗ : 4-2
ΑΕΤΟΡΡΑΧΗ - ΠΡΑΜΑΝΤΑ : 5-1
ΠΛΑΤΑΝΙΑ - ΝΕΟΚΑΙΣΑΡΕΙΑ : 0-1
ΣΥΡΡΑΚΟ - ΡΩΜΑΝΟ 0-6
ΔΑΝΦΟΥΛΑ - ΜΟΥΣΙΩΤΙΤΣΑ : 1-1
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Σε κρίσιμη στιγμή της ναυμαχίας 
μπήκε στο λιμάνι ο Ρωσικός στόλος 
αποτελούμενος από οκτώ πλοία. Λε-
πτομερείς περιγραφές της μάχης ανα-
φέρουν ότι τα πλοία ήταν τόσο κοντά 
μεταξύ τους, ώστε εμπλέκονταν τα 
ξάρτια τους οι δε ναύτες έβαλαν ακό-
μα και με πιστόλια. Μέχρι ώρα 5 το 
απόγευμα τα πλείστα των τουρκοαιγυ-
πτιακών πλοίων είχαν καταστραφεί ή 
παραδοθεί. Οι απώλειες των Οθωμα-
νών υπολογίζονταν σε 6.000 ενώ μόνο 
πάνω στην τουρκική και αιγυπτιακή 
ναυαρχίδα οι νεκροί και οι τραυματίες 
ήταν περίπου 1.000. Από τη συμμα-
χική πλευρά οι νεκροί και τραυματίες 
ήταν 654 άνδρες εκ των οποίων 272 
Βρετανοί, 184 Γάλλοι και 198 Ρώσοι. 
Ο Δεριγνύ ανέφερε ότι «στην ιστορία 
δεν υπήρξε μεγαλύτερη καταστρο-
φή στόλου». Στη διάρκεια της μάχης 
το «Ασία» είχε δεχτεί πάνω από 170 
βολές και είχε πάθει ζημιές στην εξάρ-
τησή του. Ο Κόδριγκτον δέχτηκε μια 
βολή μουσκέτου που του τρύπησε το 
μανίκι στο ύψος του καρπού ενώ το 
ρολόι και το πανωφόρι του καταστρά-
φηκαν από θραύσματα ξύλου. Επίσης, 
τραυματίσθηκε και ο γιος του.

Την επομένη ημέρα οι σύμμαχοι 
απαίτησαν από τον Ιμπραήμ, που στο 
μεταξύ είχε καταφύγει στα βουνά της 
Μεσσηνίας, να υψώσει λευκή σημαία 
σε όλα τα φρούρια με την απειλή ότι 
αν ριχτεί έστω και ένας πυροβολισμός 
θα θεωρηθεί ως κήρυξη πολέμου. Οι 
Οθωμανοί αποδέχτηκαν και υπεγρά-
φη ανακωχή πάνω στην ναυαρχίδα 
του Κόδριγκτον. 

Αυτός την επομένη της ναυμαχίας 
απέστειλε επιστολή προς το Ναυαρ-
χείο όπου περιέγραφε με λεπτομέρειες 
τη ναυμαχία και τις απώλειες. Ανέφερε 
ότι η μάχη ήταν απαραίτητη για να τη-
ρηθούν οι όροι που είχαν προβλεφθεί 
από τη συνθήκη και για να σταματήσει 
η άγρια εξολόθρευση που διεξήγαγε ο 
Ιμπραήμ.

Η κοινή γνώμη στην Ευρώπη, που 
επί χρόνια παρακολουθούσε την αι-
ματοχυσία του ελληνικού λαού και την 
απάθεια των ηγετών των μεγάλων 
κρατών, δέχθηκε με μεγάλη χαρά το 

αποτέλεσμα της ναυμαχίας και το θεώ-
ρησε ως νίκη των λαών σε πείσμα των 
αποφάσεων των πολιτικών ηγεσιών. 
Ο Γάλλος ακαδημαϊκός Πιέρ Αντουάν 
Λεμπρίν (1785-1873) έγραψε: 

Η μάχη του Ναυαρίνου ήταν κατόρ-
θωμα των λαών...Τα πυροβόλα του 
Ναυαρίνου έγιναν η αρχή νέας περι-
όδου και ανήγγειλαν θριαμβευτικά την 
άνοδο της κοινής γνώμης και την ύψω-
σή της πάνω από τους θρόνους.

Η Γαλλική κυβέρνηση και ο βασι-
λιάς της Γαλλίας Κάρολος Ι΄ ένιωσαν 
βαθιά ικανοποίηση: απευθυνόμενος ο 
τελευταίος στην εθνοσυνέλευση, είπε: 
« Η απρόοπτη ναυμαχία στο Ναβαρί-
νο απέβη ημέρα δόξας για το ναυτικό 
μας». Είναι επίσης χαρακτηριστικό 
πως καθώς η ναυμαχία αρχίζει να 
απεικονίζεται ευρύτατα στην Ευρώπη 
μέσα από ζωγραφικούς πίνακες, λιθο-
γραφίες και χαλκογραφίες, ο κυριότε-
ρος όγκος των έργων αυτών προέρ-
χεται από την Γαλλία που χαιρέτησε 
θερμά την κατάληξή της.

Ο Γάλλος ναύαρχος Δε Ριγνύ που 
έλαβε μέρος στη Ναυμαχία του Ναβα-
ρίνου το 1827. Επιζωγραφισμένη λι-
θογραφία του Levilly. Εθνικό Ιστορικό 
Μουσείο, Συλλογή 

Στη Βρετανία πολλοί κατέκριναν την 
απόφαση του Κόδριγκτον ως βιαστική, 
άχρηστη, αντι-πολιτική, και εκτίμησαν 
ότι επεκτείνει την ισχύ της Ρωσίας 
στην Ανατολική Ευρώπη. Η κυβέρνη-
ση έστειλε τον υποναύαρχο Sir John 
Gore να υποβάλει στον Κόδριγκτον 
μια σειρά 10 ερωτημάτων για να διε-
ρευνήσει την υπόθεση. Τα ερωτήματα 
προέρχονται από τον Υπουργό Εξωτε-
ρικών, Λόρδο Ντάντλεϊ (του κόμματος 
των Τόρις), και διαβιβάστηκαν μέσω 
του Ναυαρχείου. Αυτά επιδόθηκαν 
στον Κόδριγκτον την 4 Δεκεμβρίου, 
μαζί με φιλοφρονήσεις και την ανα-
κοίνωση ότι προήχθησαν πολλοί από 
τους αξιωματικούς του. Ο Κόδριγκτον 
απάντησε επισυνάπτοντας και διάφο-
ρα ντοκουμέντα, μεταξύ των οποίων 
και εμπιστευτικές επιστολές του Κά-
νινγκ ο οποίος του συνιστά να μην 
επιδιώξει την πολεμική εμπλοκή αλλά 
αν χρειαστεί να χρησιμοποιήσει τα κα-

νόνια για να εφαρμόσει τη συνθήκη 
ειρήνης και να εμποδίσει τον εφοδια-
σμό στρατευμάτων του Ιμπραήμ. Ο 
Κόδριγκτον προσθέτει ότι ο Ιμπραήμ 
απειλούσε με εκδίκηση και καταστρο-
φή όλη την Πελοπόννησο και τους 
άμαχους κατοίκους της. Επισυνάπτει 
αναφορές υφισταμένων του, όπως 
αυτή του Χάμιλτον, που αναφέρουν τις 
πράξεις του Ιμπραήμ. 

Έτσι η Μεγάλη Βρετανία πήρε απο-
στάσεις από το γεγονός: Οι διάδοχοι 
του πρωθυπουργού Τζωρτζ Κάνινγκ, 
η κυβέρνηση Γουέλινγκτον, θεωρώ-
ντας την πολιτική του προκατόχου 
τους υπερβολικά αντιοθωμανική και 
αποσκοπώντας στην ενίσχυση της 
Οθωμανικής Αυτοκρατορίας ως ανά-
χωμα σε πιθανή κάθοδο της Ρωσίας 
στη Μεσόγειο, χαρακτήρισαν τη ναυ-
μαχία και το αποτέλεσμά της ως απρό-
οπτο συμβάν, (untoward event), κατά 
τις προγραμματικές δηλώσεις της τον 
Ιανουάριο του 1828. Το 1828 ο Κόδρι-
γκτον απηλλάγη από τα καθήκοντά 
του με το αιτιολογικό ότι επέτρεψε τη 
μεταφορά Ελλήνων σκλάβων από 
την Πελοπόννησο προς την Αλεξάν-
δρεια μέσα στα πλοία του Ιμπραήμ 
που αποχωρούσαν. Είχε προηγηθεί 
θόρυβος στο Κοινοβούλιο και την κοι-
νή γνώμη όταν τους πρώτους μήνες 
του 1828 έφτασαν οι πληροφορίες ότι 
5.500 Έλληνες, κυρίως γυναίκες και 
παιδιά, πωλούνταν στα σκλαβοπάζα-
ρα της Αλεξάνδρειας, κάτι που έφερε 
σε δύσκολη θέση τη βρετανική κυβέρ-
νηση. Ο Κόδριγκτον απολογήθηκε λέ-
γοντας ότι δεν είχε λάβει διαταγές να 
αναχαιτίζει πλοία και να κάνει νηοψίες.

Στον αντίποδα αυτής της επίσημης 
στάσης της κυβέρνησης και του βρε-
τανικού τύπου κινήθηκε το αγγλικό 
θέατρο το οποίο με παραστάσεις του 
τίμησε την νίκη των τριών συμμαχικών 
στόλων για μια μακρά περίοδο, από 
τον Νοέμβριο του 1827 και για όλη τη 
διάρκεια του 1828. Η τουρκική κυβέρ-
νηση αντέδρασε με οργή και απειλές 
χωρίς να καταφύγει σε ακρότητες. 
Αυτό οφειλόταν στο ότι θεωρούσε 
πως η ναυμαχία δεν θα είχε συνέπει-
ες και ότι αν προέβαινε σε θηριωδίες 
θα ερχόταν σε σύγκρουση με τη μισή 
Ευρώπη. 

Η συνδυασμένη οθωμανική και αι-
γυπτιακή αρμάδα καταστράφηκε από 
συμμαχική βρετανική, γαλλική και ρω-
σική ναυτική δύναμη. Είναι η τελευταία 
σημαντική ναυμαχία στην ιστορία που 

διεξήχθη εξ ολοκλήρου με ιστιοφόρα 
σκάφη. Επίσης ποτέ στην ιστορία του 
πολέμου των κανονιοφόρων ιστιοφό-
ρων δεν βρέθηκαν τόσα πολλά πλοία, 
με τόσο μεγάλη δύναμη πυρός, συγκε-
ντρωμένα σε ένα τόσο περιορισμένο 
χώρο.

Οι συγκεντρωμένοι στόλοι των τρι-
ών μεγάλων δυνάμεων συνιστούσαν 
ισχυρή ναυτική δύναμη. Αν και υστε-
ρούσαν αριθμητικά του συνδυασμέ-
νου οθωμανοαιγυπτιακού στόλου, 
τόσο σε αριθμό πλοίων όσο και σε 
μεγάλα πλοία και σε αριθμό πυροβό-
λων, η τριμερής πλευρά υπερτερούσε 
σε πειθαρχία, εκπαίδευση και ιδίως 
σε πείρα στον θαλάσσιο πόλεμο- κυ-
ρίως από ναυμαχίες μεταξύ Άγγλων 
και Γάλλων. Επιπλέον τα πυροβόλα 
τους, αν και λιγότερα-1324 η τριμερής 
και 2240 οι Τουρκοαιγύπτιοι- ήταν με-
γαλύτερα και επομένως ισχυρότερα σε 
δύναμη πυρός.

Η καταβύθιση του οθωμανικού με-
σογειακού στόλου έσωσε την Ελληνι-
κή Επανάσταση από την κατάρρευση 
προς την οποία έβαινε μετά από 6 και 
πλέον χρόνια άνισου αγώνα του ελ-
ληνικού λαού εναντίον δυνάμεων που 
επιστράτευε η Οθωμανική Αυτοκρατο-
ρία από τα Βαλκάνια, την Μικρά Ασία, 
τη Μέση Ανατολή, τη Βόρεια Αφρική, 
ακόμα και τη Δυτική Ευρώπη (σημειώ-
νεται ότι κατά την ναυμαχία σε πολλά 
Αιγυπτιακά πλοία επέβαιναν Γάλλοι 
αξιωματικοί). Αργότερα απαιτήθηκαν 
δύο πρόσθετες στρατιωτικές παρεμ-
βάσεις, από τη Ρωσία υπό μορφή 
ρωσο-τουρκικού πολέμου (1828-9) 
και από μια γαλλική εκστρατευτική μο-
νάδα στην Πελοπόννησο (γνωστή ως 
Εκστρατεία του Μωριά), προκειμένου 
να επιτευχθεί η απόσυρση των οθω-
μανικών δυνάμεων από την κεντρική 
και νότια Ελλάδα και να εξασφαλιστεί 
η Ελληνική ανεξαρτησία. 

Οι Γάλλοι, μετά από μια μεγάλη πε-
ρίοδο περιθωριοποίησης που ακολού-
θησε την ήττα του Ναπολέοντα, έβρι-
σκαν ξανά τη θέση τους ανάμεσα στις 
δυνάμεις της Ευρώπης και το Ναυαρί-
νο θεωρήθηκε μία από τις αποδείξεις 
του ενεργού ρόλου που κλήθηκαν και 
πάλι να αναλάβουν στη διαχείριση 
των ευρωπαϊκών υποθέσεων. Επίσης 
η νίκη αυτή ήταν γι΄αυτούς μια ηθική 
ικανοποίηση για την αξία του πολε-
μικού τους ναυτικού, «που τόσο είχε 
ταπεινωθεί από την πανωλεθρία του 
Τραφάλγκαρ».

Η Ναυµαχία του Ναυαρίνου (́ Β Μέρος)
Ο όρος «φυσική καταστρο-

φή» είναι σχετικά παραπλα-
νητικός, διότι υποδηλώνει 
ότι οι καταστροφές  είναι ένα 
«λάθος της φύσης». Στην 
πραγματικότητα, τα γεγονό-
τα που νοούνται ως κατα-
στροφές δε γίνονται κατα-
στροφές χωρίς τη συμμετοχή 
του ανθρώπινου παράγοντα, 
η οποία συνδέεται με την 
τρωτότητα που δημιουργεί-
ται μέσα από την ανθρώπινη 
δραστηριότητα, πχ. τον τόπο 
ή τον τρόπο με τον οποίο ο 
άνθρωπος κατασκευάζει μια 
κατοικία ή μία κρίσιμη υποδο-
μή.  Φυσικά γεγονότα όπως 
οι τυφώνες, οι πλημμύρες, οι 
σεισμοί, οι ανεμοστρόβιλοι 
και άλλα είναι στην πραγμα-
τικότητα κίνδυνοι που έχουν 
τη δυνατότητα να βλάψουν 
τους ανθρώπους και να κα-
ταστρέψουν την ανθρώπινη 
ιδιοκτησία. Αυτοί οι κίνδυνοι 
γίνονται καταστροφές μόνο 
όταν εμφανιστούν σε ευάλω-
τες κοινωνίες που δεν έχουν 
ή δε βρίσκουν τον τρόπο να  
αντιμετωπίσουν τους κινδύ-
νους αυτούς.

Ο αριθμός των φυσικών 
καταστροφών, όπως πλημ-
μύρες και καύσωνες, που 
οφείλονται στην κλιματική 
αλλαγή έχει πενταπλασια-
στεί τα τελευταία 50 χρόνια, 
κοστίζοντας τη ζωή σε περισ-
σότερους από 2 εκατομμύρια 
ανθρώπους, ανακοίνωσε ο 
ΟΗΕ σε έκθεσή του.

Σύμφωνα με τον «Άτλα-
ντα» του Παγκόσμιου Με-
τεωρολογικού Οργανισμού 

(WMO), που καταγράφει τον 
αριθμό των νεκρών και τις 
οικονομικές ζημιές από τα 
ακραία μετεωρολογικά, κλι-
ματικά και υδρολογικά φαι-
νόμενα από το 1970 ως το 
2019, οι καταστροφές που 
οφείλονται σε αυτά έχουν πε-
νταπλασιαστεί την περίοδο 
αυτή.

«Ο αριθμός των ακραίων 
μετεωρολογικών, κλιματικών 
και υδρολογικών φαινομέ-
νων εξακολουθεί να αυξάνει. 
Λόγω της κλιματικής αλλα-
γής θα γίνουν πιο συχνά και 
πιο ισχυρά σε πολλές περι-
οχές του κόσμου», δήλωσε 
ο γενικός γραμματέας της 
υπηρεσίας του ΟΗΕ Πέτερι 

Τάαλας σε ανακοίνωσή του.
Συνολικά περισσότερες 

από 11.000 καταστροφές 
που οφείλονται σε αυτά τα 
φαινόμενα έχουν αναφερθεί 
στη διάρκεια των πέντε τε-
λευταίων δεκαετιών σε όλο 
τον κόσμο, προκαλώντας 
λίγο περισσότερο από δύο 
εκατομμύρια νεκρούς και 
υλικές ζημιές ύψους 3,64 
τρισεκατομμυρίων δολαρίων 
(περισσότερα από 3,08 τρισ. 
ευρώ).

Κατά μέσο όρο μία κατα-
στροφή που οφείλεται σε 
μετεωρολογικά, κλιματικά ή 
υδρολογικά αίτια καταγρά-
φεται κάθε ημέρα στη διάρ-
κεια των τελευταίων 50 ετών, 

προκαλώντας καθημερινά 
τον θάνατο 115 ατόμων και 
ζημιές ύψους 202 εκατομμυ-
ρίων δολαρίων.

Περισσότερο από το 91% 
των θανάτων αυτών κατα-
γράφεται σε αναπτυσσόμε-
νες χώρες.

Η ξηρασία ευθύνεται για τις 
περισσότερες απώλειες ζωής 
τα τελευταία 50 χρόνια, προ-
καλώντας περίπου 650.000 
θανάτους, ενώ ακολουθούν 
οι καταιγίδες (περισσότεροι 
από 577.000 θάνατοι) και οι 
πλημμύρες (58.700 θάνατοι) 
και οι ακραίες θερμοκρασίες 
(σχεδόν 56.000 θάνατοι).

Ωστόσο η βελτίωση των 
συστημάτων έγκαιρης προ-

ειδοποίησης και η διαχείριση 
των καταστροφών μεταφρά-
ζεται σε σημαντική μείωση 
της θνητότητας. Ο αριθμός 
των νεκρών μειώθηκε από 
περισσότερους από 50.000 
ετησίως τη δεκαετία του 1970 
σε λιγότερους από 20.000 τη 
δεκαετία του 2010.

«Απλώς είμαστε καλύτε-
ρα εξοπλισμένοι από ποτέ 
για να σώζουμε ζωές», υπο-
γράμμισε ο Τάαλας.

Σε ό,τι αφορά τις οικονο-
μικές απώλειες, αυτές αυ-
ξήθηκαν περνώντας από 
τα 49 εκατομμύρια δολάρια 
ημερησίως κατά μέσο όρο 
τη δεκαετία του 1970 στα 
383 εκατομμύρια δολάρια 
ημερησίως το διάστημα από 
το 2010 ως το 2019. Οι κα-
ταιγίδες προκαλούν τις πε-
ρισσότερες υλικές ζημιές και 
ευθύνονται για τις μεγαλύτε-
ρες οικονομικές απώλειες σε 
παγκόσμιο επίπεδο, σύμφω-
να με τον WMO.

Επτά από τις πιο δαπα-
νηρές φυσικές καταστροφές 
των τελευταίων 50 ετών ση-
μειώθηκαν μετά το 2005, εκ 
των οποίων οι τρεις το 2007: 
οι τυφώνες Χάρβεϊ (ζημιές 
ύψους σχεδόν 97 δισ. δολα-
ρίων), Μαρία (σχεδόν 70 δισ. 
δολάρια) και Ίρμα (σχεδόν 
60 δισ. δολάρια).

Πενταπλάσιες οι φυσικές καταστροφές 
από πληµµύρες και καύσωνες
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